
وزیر کشور: 

سند همکاری جامع از مسائل مهم ایران و افغانستان است
نعمت احمدی:

منصوری یک مرتضوی کوچک بود
وزیر کشــور با بیان اینکه ســند همکاری جامع 
از مسائل مهم ایران و افغانســتان است، گفت: خبر 
خوشی که آقای اتمر به ما دادند این است که ظرف ۳ 
ماه آینده بتوانیم این سند همکاری جامع را با هم یک 
پارچه کنیم و بتوانیم در دو کشــور مصوب و اجرایی 

کنیم.
عبدالرضا رحمانی فضلی در دیدار با محمد حنیف 
اتمر سرپرســت وزارت خارجه جمهوری اســامی 
افغانستان اظهارداشت: موضوعات بسیار مهمی در 
جهت افزایش همکاری ها و تقویــت رابطه میان دو 

کشور در حوزه های مختلف مطرح شد.
وزیر کشــور افزود: یکی از مباحــث و موضوعات 
مرزی و آنچه کــه در مناطق مــرزی اتفاق می افتد 
بود که در این زمینه بــا یکدیگر موافقت نامه امنیتی 
داریم و مقرر شد کمیســیون های مشترک مرزی 
و کمیســاریای مرزی را بــه صورت مســتمر و در 
زمانبندی های مشخص بگذاریم و مسائل مان را آنجا 

مطرح کنیم.
رحمانی فضلی تصریح کرد: یکی از مسائل بسیار 

مهم بین ما و افغانستان ســند همکاری جامع است 
که این سند جامع همکاری در سفر رییس جمهوری 
افغانســتان که آن زمان آقای اتمر مسئول شورای 
امنیت افغانستان بودند مطرح شــد و حدود ۵ سال 
است که روی این سند کار بسیار جدی و خوبی شده 

است.
وی اضافه کرد: خبر خوشــی که آقای اتمر به ما 
دادند این است که ظرف ۳ ماه آینده بتوانیم این سند 
همکاری جامع را با هم یک پارچه کنیم و بتوانیم در دو 
کشور مصوب و اجرایی کنیم که حتما تحول بسیار 

زیادی خواهد بود.
وزیر کشــور گفت: مســئله دیگر بحــث اتباع 
افغانستانی و نحوه تردد آنها به داخل کشور بود؛ آقای 
اتمر هم متذکر شدند و تشــکر کردند و یادآور شدند 
که جمهوری اسامی ایران ظرف ۴۰ سال همکاری 
های خوبی در این زمینه داشته و مقرر شد دولت های 
هر دو کشــور تاش کنند همه موانعی که در مسیر 
تردد قانونی است برداشته شود و تردد قانونی تسهیل 
شــود که بتوانیم برادران افغانستانی خود را از طریق 

مسیرهای کاماً قانونی و حمایت شده در کشورمان 
حضور یابند و آنهــا با اعتماد و اطمینان بیشــتری 

بتوانند کارهای خود را انجام دهند.
رحمانی فضلی اظهار داشت: همچنین مقرر شد 
در بحث توســعه منطقه ای میان ایران و افغانستان 
همــکاری بین اســتان های همجــوار و همچنین 
ســرمایه گذاران در مناطق مرزی با هم نشست های 
مشترک داشته باشیم که ایران آمادگی لازم را برای 
این نشســت ها دارد و امیدواریم که یک زمانبندی 
مشخص همکاران بنده در حوزه اقتصادی و امنیتی 
و همکاران جنــاب آقای اتمر در حــوزه اقتصادی و 
امنیتی افغانســتان به ما بدهند تا این کار هم انجام 

شود.
وی بیان داشت: امیدواریم این نشست ها و جلسات 
و این تبادل افکار و نظرات موجب خیر و برکت برای دو 
کشور همسایه که زبان مشترک، تاریخ مشترک دارند 
و فرهنگ مشــترک دارند داشته باشیم و همچنین 
امیدوارم که این نشســت ها ادامه داشــته باشد تا 
نتایجی که الان به دست آمد در عمل هم محقق شود.

نعمت احمــدی حقوقــدان با بیــان این که 
»غامرضــا منصوری در کلیدی ترین پســت ها 
کار می کرد« از او به عنوان یک مرتضوی کوچک 
یاد کرد.به گزارش ایســنا، نام غامرضا منصوری 
نخســتین بار در کیفرخواســت پرونده جنجال 
برانگیز اکبر طبری بر ســر زبان هــا افتاد. قاضی 
غامرضــا منصــوری طبق کیفرخواســتی که 
رسول قهرمانی نماینده دادســتان، قرائت کرد، 
متهم ردیف ۹ پرونده طبری بــود که به دریافت 
رشــوه ای بالغ بر ۵۰۰ هزار یورو  از متهم ردیف دو 
این پرونده یعنی حسن نجفی متهم شده بود، اما 
آن چه توجه افکار عمومی را بیش از سایر متهمین 
به وی جلب میکرد، متواری بــودن او بود و همه 
می خواســتند بدانند »قاضی فراری« کیســت.

هرچه که از جلسه اول دادگاه طبری می گذشت، 
اطاعات از غامرضا منصوری نیز بیشــتر شــد.   
بســیاری از روزنامه نگاران گفتند در سال ۹۱ با 
حکم قاضی منصوری بازداشــت شــده بودند؛ 
زمانی که او بازپرس شــعبه ۹ دادسرای فرهنگ و 
رسانه و سرپرست این دادسرا بوده است.غامرضا 
منصوری، یک روز بعد از نخستین جلسه دادگاه 
طبری در پیامی ویدیویی متــواری بودن خود را 
انکار کرد و گفت: »صد درصد با بازشــدن مرزها 
به کشــور باز می گردم و به جمهوری اســامی، 
رهبری عزیز و عدالت دستگاه قضایی ایمان کامل 
و اعتقاد راســخ دارم و من هرگز و هرگز و هرگز به 
جمهوری اســامی و کشورم پشــت نمی کنم 
و جمهوری اســامی را حرم می دانــم و فردا به 
سفارت جمهوری اسامی ایران مراجعه می کنم 
تا مقدماتم برای بازگشت به کشور فراهم شود«.

اما سخنگوی دستگاه قضا چند روز پس از انتشار 

این ویدیو خبر از بازداشــت منصوری در رومانی 
توسط پلیس اینترپل داد و گفت: طبق بررسی های 
ما اعام منصوری برای بازگشــت بــه ایران یک 
اعام جدی نبوده و بیشــتر برنامه تبلیغاتی بوده 
است. در نهایت نیز پای غامرضا منصوری هرگز 
به ایران نرســید. روز جمعه ۳۰ خرداد از رومانی و 
هتل دوک بخارســت خبر رســید که جسد این 
قاضی بازنشســته قوه قضائیه پیدا شــده است. 
هنوز مشخص نیست مرگ او ناشی از خودکشی، 
سانحه یا قتل بوده است؛ هر چند اصل مرگ او هم 
با ابهامات و ســوالاتی رو به رو است چنانکه قاضی 
دادگاه رسیدگی کننده به پرونده اکبر طبری نیز 
روز یکشــنبه یکم تیر ماه، در این باره گفت که تا 
این لحظه صحت و سقم موضوع برای دادگاه احراز 
نشده اســت.با این حال به نظر می رسد منصوری 
جعبه  ســیاهی بود کــه هرگز گشــوده نخواهد 
شد.نعمت احمدی در گفت وگو با ایسنا در ارتباط 
با مســئولیت کشــور رومانی درباره  مرگ قاضی 
منصوری گفت: وقتی که درخواســت اســترداد 
غامرضا منصــوری از طریق پلیــس بین الملل 
به رومانی ارائه می شــود وی احضــار و کارهای 
مقدماتی اش انجام می شود اما من فکر نمی کنم 
مسئولیت کیفری متوجه دستگاه قضایی کشور 
رومانی باشــد، به لحاظ این که ایشان را به عنوان 
متهم تحت تعقیب قرار ندادند بلکه دستگاه قضایی 
رومانی درخواست ایران را به وی اعام کرد و به او 
گفته شــد از حوزه قضایی ما خارج نشو. پس من 
هرچقدر جست وجو کردم این که وظیفه ای روی 
دوش آن ها برای حفظ جان قاضی منصوری وجود 
داشته باشد، ندیدم؛ هرچند که ما با کشور رومانی 
اصا قرارداد اســترداد مجرمین هم نداریم البته 

شــاید قراردادی وزارت امور خارجه داشته باشد 
که ممکن است من بی اطاع باشم.وی در ارتباط 
با این که آیا مرگ متهم منصوری ممکن است روند 
پرونده رسیدگی به اتهامات اکبرطبری و متهمین 
دیگر را تغییر دهد؟ گفت: در نبود آقای منصوری 
خیلی ها ســود می برند ولــی هیچ کس متضرر 
نمی شود. اگر بخواهیم بررسی کنیم چطور این امر 
ممکن است یاد دادگاه آقای کرباسچی می افتم؛ 
یکی از همکاران آقای کرباسچی را متهم به فساد 
کردند، آقای محسنی اژه ای از کرباسچی پرسید 
فان شخص فساد کرده است، )نقل به مضمون( 
کرباسچی پاسخ داد من که قاضی و ناظر نبودم شما 
بررسی کنید ببینید این آقا فاسد است یا نه. همان 
جا محســنی اژه ای به او گفت شما چطور مدیری 
هستید که متوجه نشدید زیر مجموعه تان فاسد 
است یا نه. حالا همین سوال آقای محسنی اژه ای 
از دیگران مطرح می شــود که بعد از بیست، سی 
سال نهاد قوه قضائیه و روسای محترم آن، چه آقای 
شــاهرودی و چه آقای لاریجانی چگونه متوجه 
نشدند که فساد تا پشت در اتاقشان رفته است؟این 
حقوقدان با بیان این کــه »غامرضا منصوری در 
کلیدی ترین پســت ها کار می کــرد« ادامه داد: 
وقتی بازپرس شعبه ۹ دادسرای رسانه بود یکی از 
خبرسازترین افراد بود و پیه او به تن روزنامه نگاران 
خورده بود یعنی یک مرتضوی کوچک بود. وقتی 
هم که قاضی اجراییات لواســان شد در آنجا برای 
خودش یک کوچک بزرگمرد بــود و چهره تاثیر 
گذار تمام تخلفاتی بود که در حوزه لواسانات مثل 
اضافه شــدن کاک به منطقه، ساخت وسازهای 
باســتی هیلز و دختــر نعمت زاده زیر پوشــش 

دادگستری انجام می شد. 

مدیرعامل بانک صادرات مطرح کرد؛
عملیاتی شدن طرح»طراوت٢«برای ایجادظرفیت های جدید در واحدهای تولیدی

آشنا:

»برجام« قربانی زیاده خواهی دوسویه شد

مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: این بانک در 
سال »جهش تولید«، مرحله دوم طرح اعتباری ویژه 
تولید »طراوت٢« را برای ایجاد ظرفیت های جدید در 

واحدهای تولیدی عملیاتی می کند.
به گزارش روابط عمومی بانک صــادرات ایران، 
حجت الله صیدی در حاشیه نشســت هم اندیشی 
وزیر امور اقتصادی و دارایی با فعالان اقتصادی استان 
مازنــدران در گفت وگو با خبرنــگاران، ظرفیت ها و 
قابلیت های بانک صادرات ایران در ارائه انواع خدمات 
بانکی و مالی برای توســعه و تقویت زیرساخت های 

اقتصادی کشور را تشریح کرد.
وی با اشــاره به اجرای طرح های ایــن بانک در 
راســتای حمایت از تولید و اشتغال، از ظرفیت طرح 
»طراوت ٢« برای تقویت زیرســاخت های صنایع 
کشــور در بلندمدت خبر داد و افزود: بانک صادرات 
ایران بــه دنبال نام گــذاری ســال ۱۳۹٨ به عنوان 
ســال »رونق تولید« از ســوی مقام معظم رهبری 
و به منظور افزایش اشــتغال، طرح »طــراوت« را از 
فروردین ماه ســال گذشــته برای حمایت از بخش 
تولید به اجرا گذاشــت. این طرح در بانک صادرات 
ایران با برنامه های تکمیلی ادامــه خواهد یافت و در 
ســال »جهش تولید«، طرح »طــراوت٢« را برای 
کمک بــه عملیاتی شــدن طرح هــای بلندمدت، 
ساخت کارخانجات و ایجاد ظرفیت های جدید برای 

واحدهای تولیدی در دستور کار داریم.
مدیرعامل بانک صادرات ایران، »همیان سپهر« 
را نیز یکی دیگر از محصولات این بانک برای حمایت 
از واحدهای صنعتی عنوان کــرد و گفت: این طرح با 
موضوع اعطای تســهیات برای پرداخت حقوق و 
دســتمزد کارکنان واحدهای تولیدی اباغ شــده 

است.
وی با بیان اینکه اجرای طرح »همیان سپهر« بعد 
از کرونا هم ادامه خواهد یافت، اظهار کرد: مهم ترین 
ســرمایه در گردش مورد نیاز ایــن واحدها، حقوق 
کارگران و کارکنان و تأمین مواد اولیه است که با این 
طرح تاش ویژه ای برای حل این بخش از مشکات 

واحدهای تولیدی صورت می گیرد.
صیدی در توضیح عملکرد بانک در زمان گسترش 
کرونا و فرصت های ایجادشده برای حمایت از کسب 
وکارهای آسیب دیده و تأمین ســرمایه در گردش 
بنگاه هــای تولیدی تأکیــد کرد: لازم بــود تا برای 
حمایت از واحدهای آسیب دیده از کرونا، هم اقساط 
امهال شده و هم تسهیات بیشتری به بنگاه ها داده 
شود. در هر حال مدیریت مالی در بحران، از اقتضائات 
همیشگی بانک اســت و طرح ها و محصولات بانک 
نقش مهمی برای عملیاتی کردن این حمایت ها به 

نحو مؤثر داشته است.
وی خاطرنشان کرد: با اجرای طرح های »همیان 

ســپهر« و »طراوت ٢« در سال جاری خدمات بانک 
صادرات ایران در زمینه تولید و اشــتغال نسبت به 
سال گذشــته رشــد قابل توجهی خواهد داشت. 
مدیرعامل بانک صادرات ایران با اشــاره به قدردانی 
استاندار مازندران از بانک صادرات استان در نشست 
کمیسیون هماهنگی بانک های دولتی و خصوصی 
گفت: مجموعه همکاران بانک صادرات مازندران اعم 
از همکاران ستاد و صف عملکرد درخشانی را از خود 
به نمایش گذاشــته اند و موفق شدند پیشرفت های 

چشمگیری را در زمینه های مختلف داشته باشند.
صیدی ادامه داد: بانک صادرات مازندران با توجه 
به مأموریت هایی کــه برای حمایــت از طرح های 
اقتصادی و اشــتغال زایی و همچنیــن طرح های 
زیرساختی استان داشته، توانسته جایگاه ویژه ای را 
در بین بانک های دولتی و خصوصی اســتان به خود 
اختصاص دهد که قدردانی استاندار مازندران نشان 

از این جایگاه و تأثیرگذاری دارد.
وی گفت: اســتان مازندران دارای ظرفیت های 
بالفعل و بالقوه  بسیاری در حوزه های مختلف است 
و همکاران بانک صادرات مازندران تمام تاش خود 
را به کار بسته اند تا از این ظرفیت ها به بهترین شکل 
ممکن برای ارائــه خدمات به مردم عزیز اســتفاده 
کنند و در این راه به موفقیت های ارزنده ای نیز دست 

یافته اند.

 رییس مرکز تحقیقات اســتراتژیک ریاست 
جمهوری، برجام را قربانی زیاده خواهی دوسویه 
توصیف کرد و نوشت: آنچه بولتون در کتاب خود 
درباره کارکرد و ارزش برجام برای ایران نوشــته 
است بار دیگر عظمت تاش ســرداران سیاسی 
ایران را نشان می دهد.»حســام الدین آشنا« در 
رشته توییتی نوشت: برجام قربانی زیاده خواهی 
دوسویه شد؛ دلواپسانی عرب زبان و عبری زبان 
که به آمریکایی ها می گفتند چرا زیاد دادید و کم 
گرفتید و دلواپسانی فارســی زبان که به ایرانی ها 
می گفتند چــرا کم گرفتید و زیــاد دادید. هر دو 
طرف به ظاهر بسیار بیشتر می خواستند ولی در 

عمل هر دو بسیار کمتر بدســت آوردند.رییس 
مرکز تحقیقات اســتراتژیک ریاست جمهوری 
افزود: آن چه بولتون در کتاب خود درباره کارکرد 
و ارزش برجام برای ایران نوشــته است بار دیگر 
عظمت تاش ســرداران سیاســی ایران را می 
نمایاند. بولتون معتقد اســت که برجام ایران را 
قوی تر می کرد بدون آن که بتواند توان نظامی یا 
امنیتی ایران را کنترل کند یا کاهش دهد.آشــنا 
همچنین در رشته توییت دیگری به بخشهایی از 
سخنان  »جان بولتون« مشاور سابق امنیت ملی 
آمریکا در کتــاب »اتاقی کــه در آن اتفاق افتاد« 
اشاره کرد و به نقل از او نوشت: »این توافق اگر چه 

به ظاهر باید تهدیدات ناشی از برنامه تسلیحات 
هســته ای ایران را حل می کرد امــا هیچ کاری 
نکرد، بلکه در حقیقت، با ارائه یک راه حل قابی، 
توجهات را از خطرات منحرف می کرد و موجب 
رفع تحریم هــای اقتصادی می شــد- که رنج و 
فشار قابل توجهی به اقتصاد ایران تحمیل کرده 
بود -و  در عین حال به تهران اجازه می داد اساساً 
بدون مانع عمل کند.«رییــس مرکز تحقیقات 
استراتژیک ریاســت جمهوری به نقل از بولتون 
ادامه داد: »عاوه بر این، این توافق به طور جدی 
تهدیدات دیگــری را که ایران ایجــاد کرده  بود 

برطرف نکرد. 
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سخنگوی کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
می گوید حذف ارز ۴۲۰۰تومانی از پروسه واردات لاستیک موجب 
گران شــدن لاســتیک و افزایش هزینه های حمل و نقل و قیمت 
کالاها خواهد شــد.حجت اله فیروزی نماینده مردم فسا در مجلس 
یازدهم در گفت وگــو با خانه ملت با انتقاد از حــذف ارز دولتی برای 
واردات لاستیک و مواد اولیه مورنیاز تولید آن، گفت: از آنجا که حذف 

ارز ۴۲۰۰ تومانی از پروســه واردات لاســتیک موجب گران شدن 
لاستیک و افزایش هزینه های حمل و نقل در سال جاری می شود، 
صدمه به صادرات کشور و کاهش درآمدهای صادراتی دور از انتظار 
نخواهد بود، از سوی دیگر کالاهای اساسی برای توزیع در کشور باید 
از شهری به شهر دیگر منتقل شوند در نتیجه افزایش هزینه حمل و 
نقل موجب بیشتر شدن قیمت تمام شده کالاها و قیمت  آنها می شود.

نماینده مردم فسا در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه با حذف ارز 
دولتی از واردات لاستیک، مشکلات رانندگان خودروهای سنگین 
در سال های گذشته، دوباره تکرار می شود، افزود: مواد اولیه موردنیاز 
تولید لاســتیک خودروهای ســواری و تایر خودروهای سنگین و 
کامیون وارداتی اســت بنابراین با تخصیص ارز نیمایی به لاستیک 

خودروهای سواری و سنگین، قیمت لاستیک افزایش یافته   است.

چراغ سبز دولت به گرانی کالاها با حذف ارز دولتی از واردات لاستیک
خبر سه شنبه   3  تیر 1399      شماره   2900

بازار لوازم خانگی در انتظار بازگشت آرامش و رونق

معاون طرح و برنامــه وزارت صنعت،  معدن و 
تجارت )صمــت( تفاوت جامعه آمــاری و در نظر 
گرفتن نفت ذیل گروه صنعــت در مطالعات مرکز 
آمار را دلیل تفاوت آمارهای منتشــر شده از سوی 

بانک مرکزی و مرکز آمار دانست.
اخیرا اختلاف رشد اقتصادی اعلام شده از سوی 
مرکز آمار و بانک مرکزی خبرســاز شده است؛ به 
طوری که این اختلاف رشــد در حــوزه صنعت و 
معدن فاحش  است و تا ۱۷ درصد می رسد و مرکز 
آمار رشــد حوزه صنعت و معدن را منفی ۱۴.۷ و 
بانک مرکزی این رشــد را مثبت ۲.۳ درصد اعلام 

کرده است.
درباره اختلاف این ارقام ســعید زرندی،  معاون 

طرح و برنامه وزارت صمت در گفت وگو با ایســنا، 
اظهار کرد: جامعه آماری بانک مرکزی با مرکز آنها 
متفاوت اســت؛ به طوری که امــکان جمع آوری 
ســریع تر اطلاعات از جامعه آماری بانک مرکزی 
وجود دارد و بــالای ۱۰۰ نفر پرســنل اولویت آن 
اســت. اما مرکز آمار با در نظــر گرفتن یک فاصله 

آماری و اولویت ۱۰ نفر پرسنل است.
وی در توضیــح دلیل دوم اختــلاف این اعداد 
تصریح کرد: مرکز آمار در سه سرفصل شامل گروه 
کشــاورزی، صنعت و خدمات منتشر می شود که 
صنعت خود شامل پنج جزء است و فقط بخش های 

مرتبط با ساخت آن مربوط به وزارت صمت است.
زرندی با بیان اینکه در اطلاعات مرکز آمار نفت 

هم ذیل صنعت محسوب می شود، اظهار کرد: یکی 
از دلایل مهم تفاوت رقم رشد بخش صنعت در مرکز 

آمار و بانک مرکزی همین موضوع است.
به گفته این مقام مسئول در بانک مرکزی چهار 
گروه کشــاورزی، صنایع و معادن، نفت و خدمات 
بررسی می شود. به عبارت دیگر در مدل مرکز آمار، 
اقتصاد ایران به سه بخش و در بانک مرکزی به چهار 

بخش تقسیم می شود.
وی در پاســخ به اینکه کدام عــدد به واقعیت 
نزدیک تر اســت، تصریح کرد: هر دو عدددرست 
است و رشد منفی ۱۴.۷ که از سوی مرکز آمار اعلام 
شده با در نظر گرفتن نفت در نظر گرفته شده است. 
برای بررســی دقیق بخش صنعت باید ذیل گروه 

صنعت، بخش ساخت بررسی شود.
به گزارش ایسنا،  بررســی آمار منتشر شده از 
سوی بانک مرکزی نیز نشان می دهد رشد تولید 
ناخالص داخلی در گروه صنایع و معادن شــامل 
چهــار بخش معدن، صنعــت، بــرق، گاز و آب و 
ســاختمان در ســال ۹۸ حدود ۲.۳ بوده و چهار 
بخش نامبرده هم به ترتیب مثبت  ۱.۹، ۲.۱، ۴.۱ 
و منفی ۰.۲ رشــد داشته اســت، اما در اطلاعات 
منتشر شــده از ســوی مرکز آمار گروه صنایع و 
معادن شامل شــامل اســتخراج نفت خام و گاز 
طبیعی،  سایر معادن،  صنعت، انرژی و ساختمان 
در نظر گرفته شــده اســت که جزئیات رشد هر 

بخش عنوان نشده است.

وزیر راه و شهرسازی از تحویل قطعه دوم آزادراه 
تهران- شــمال به صورت کامل تا پنج سال آینده 
خبر داد و گفت: خارجی ها بــرای تامین مالی این 

پروژه حضور ندارند.
به گزارش ایلنا، معــاون رئیس جمهور، وزیر راه 
و شهرسازی و رئیس بنیاد مســتضعفان از قطعه 
دوم آزادراه تهران- شــمال بازدید کردند و آخرین 
جزئیات از نحوه ســرمایه گذاری در ساخت قطعه 

دوم را اعلام کردند.
محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در حاشیه 
این بازدیــد در جمع خبرنگاران با بیــان اینکه در 
افتتــاح قطعــه اول آزادراه تهران- شــمال وعده 

بهره برداری از باند رفت قطعه دوم تا سال ۱۴۰۰ را 
دادیم، گفت: امروز از آخرین وضعیت پروژه قطعه 
دوم آزادراه تهران- شــمال به همراه آقایان فتاح 
و نوبخت بازدید کردیــم و امیدواریم با تامین مالی 

مورد نیاز بتوانیم وعده داده شده را محقق سازیم.
اســلامی با بیان اینکه بنا داریم فعلا باند رفت 
قطعه دوم را بسازیم همچنین از جاده فعلی هم برای 
رفت و آمد مردم استفاده کنیم، ادامه داد: با افتتاح 
تونل البرز گام مهمی در ساخت باند رفت قطعه دوم 
برمی داریم و ســاخت این بخش از پروژه هم باعث 

کاهش مدت زمان سفر مردم خواهد شد.
وی تاکید کرد: دولت در شرایط سخت مالی قرار 

دارد اما با این وجود با اراده کامل با بنیاد مستضعفان 
متفق القول هستیم تا قطعه دوم را بسازیم.

وزیر راه و شهرســازی از اتمام ســاخت قطعه 
دوم آزادراه در پنج ســال آینده خبر داد و گفت: تا 
پنج ســال آینده قطعه دوم را به طور کامل تحویل 

می دهیم.
اسلامی ادامه داد: ســهم دولت از تامین مالی 
قطعه دوم آزادراه تهران- شــمال 5۰ درصد است 
و امیدواریم ۲۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز 
برای احداث باند رفت آزادراه تهران- شمال محقق 
شــود که در این صورت این پروژه در موعد مقرر به 

بهره برداری می رسد.

وی اظهار داشــت: برای تحویل پروژه در موعد 
مقرر ، در برخی از مناطق حتی به صورت سه شیفت 
کار می شود تا حتی بتوانیم زودتر از موعد باند رفت 
قطعه دو را تحویل دهیم. البته نقاط بحرانی در این 

منطقه زیاد است.
وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به سوال ایلنا مبنی 
بر منتفی شدن تامین مالی از سوی خارجی ها برای 
احداث قطعات باقی مانده آزادراه تهران- شــمال 
تاکید کرد: در یک مقطع کوتاهــی تامین مالی از 
سوی کشورهای خارجی مطرح شد اما هیچوقت 
خارجی ها بــرای تامین مالی حضور نداشــتند و 

نخواهند داشت.

دلیل اختلاف بانک مرکزی و مرکز آمار در اعلام رشد صنعت و معدن

وزیر راه و شهرسازی ؛ تحویل آزادراه تهران- شمال؛تا 5 سال آینده

رئیس بنیاد مستضعفان:
پیشرفت فیزیکی 38 درصدی 
قطعه 2 آزادراه تهران- شمال

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: کار بسیار سخت 
است اما ما متعهد هستیم و حتی سه شیفت هم در 
پروژه کار می کنیم تا هرچه زودتر این پروژه افتتاح 
و مایه افزایش رفاه مردم شود.به گزارش ایلنا، پرویز 
فتاح در حاشیه بازدید از قطعه دوم آزادراه تهران- 
شمال در جمع خبرنگاران با بیان اینکه سال گذشته 
قطعه یک با همکاری بین بنیــاد و دولت به افتتاح 
رسید، گفت: استقبال قابل توجه مردم از قطعه یک 
آزادراه تهران- شمال این انگیزه را به ما داد تا قطعه 
دوم را هرچه سریع تر فعال و به افتتاح برسانیم.وی با 
بیان اینکه در حال حاضر قطعه دوم آزادراه تهران- 
شمال به پیشــرفت فیزیکی ۳۸ درصدی رسیده 
اســت، بیان کرد: قرار بر این است که فعلا یک باند 
رفت از این قطعه به افتتاح برسد اما تلاش ما ساخت 
هرچه سریع تر این پروژه با دو لاین رفت و برگشت 
است.رئیس بنیاد مســتضعفان با بیان اینکه بنیاد 
مستضعفان در این پروژه سرمایه گذار است و برای 
ساخت این قطعه به ۲۰۰۰ میلیارد تومان نیاز داریم، 
افزود: هم بنیاد و هم دولت برای ساخت این پروژه 
مصر هســتند و هیچ مشکلی در نقشــه و طراحی 
نداریم.فتاح با بیان اینکــه مهمترین بخش قطعه 
دوم آزادراه تهران- شمال ساخت تونل است، گفت: 
تلاش ما این اســت که زودتر از موعد اعلام شــده، 
پروژه را تحویل دهیم.وی تاکید کرد: کار بســیار 
سخت است اما ما متعهد هستیم و حتی سه شیفت 
هم در پروژه کار می کنیم تا هرچه زودتر این پروژه 

افتتاح و مایه افزایش رفاه مردم شود.

از سوی جهانگیری انجام شد
ابلاغ مصوبه تمدید 3 ماهه مهلت 
ترخیص خودرو و کالاهای گروه 

۴ در گمرکات
معاون اول رییس جمهور مصوبه تمدید سه ماهه 
مهلت ترخیص خودروهای دپو شــده و کالاهای 
گروه چهــارم کالایی در گمــرکات را ابلاغ کرد.به 
گزارش دفتر هیئت دولت، پیشنهاد وزارت صنعت، 
معدن و تجارت مبنی بر تمدید ســه ماهه مهلت 
ترخیص خودروهای دپو شده و بخشی از کالاهای 
گروه چهارم کالایی در گمرکات اجرایی کشــور، با 
توجه به کاهش عملکرد دستگاه های اجرایی ناشی 
از شیوع کرونا و برخی مشکلات اجرایی فرآیند ثبت 
سفارش و ترخیص کالاها، در جلســه ۲۱ خرداد 
۱۳۹۹ به تصویب هیئت وزیران رســید.به موجب 
این مصوبه، انجام تشــریفات گمرکی و ترخیص 
خودروهای دارای پرونده قضایی که دستور قضایی 
برائت آنها از ســوی مراجع رسیدگی کننده صادر 
می گردد، مشمول قید زمانی برای ترخیص نبوده 

و ترخیص آنها بلامانع است.

امیر دریادار خانزادی:
 نیروی دریایی ارتش، 

آماده هرگونه همکاری با 
دریابانان ناجاست

امیر دریادار حســین خانزادی فرمانده نیروی 
دریایی ارتش با ســردار سرتیپ قاســم رضایی، 
جانشین فرمانده نیروی انتظامی دیدار و گفت وگو 
کرد.به گزارش ارتش، امیر دریادار خانزادی فرمانده 
نیروی دریایی ارتش در این دیدار ضمن خدا قوت 
به آحاد فرماندهان و کارکنــان پلیس، اظهار کرد: 
هم به عنوان یک نظامی و هم به عنوان یک شهروند 
معتقدم اگر در آرامــش و امنیت زندگی می کنیم، 
مرهون تلاش های نیروی انتظامی هســتیم.وی 
افزود: نیروی انتظامی نسبت به دیگر قوای مسلح 
کشور، از تنوع و جغرافیای وســیع در ماموریت ها 
برخوردار اســت و نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران، آماده هرگونه همکاری با دریابانان 
ناجاست.سردار  سرتیپ قاســم رضایی جانشین 
فرمانده نیروی انتظامی نیز در این دیدار با اشاره به 
ماموریت های متنوع نیروی انتظامی، از همکاری و 
تعامل نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 

با ناجا تقدیر کرد.

عضو کمیسیون اقتصادی:
دولت اگر بخواهد می تواند 

قیمت ارز را کنترل کند
نماینده مردم ماکو و چالدران در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به نوســانات اخیر قیمت ارز گفت: 
دولت می تواند با سیاســت هایی همچون محدود 
کردن محل مصارف ارز اقدامات لازم را انجام دهد و 
اگر بخواهد می تواند قیمت ارز را کنترل کند.محمد 
علیپور در گفت وگو با ایسنا، در خصوص نوسانات 
اخیر بازار ارز بــا بیان اینکه پیش تــر آقای همتی 
گفته بودند این نوسانات موقتی بوده و  خیلی روی 
این وضعیت حساب نشــود، اظهار کرد: بازار ارز ما 
یک بازار هیجانی است و خیلی با وضعیت و شرایط 
اقتصادی همخوانی ندارد. برای مثال ممکن است 
اکنون تاثیراتی از مباحث سیاسی همچون بیانیه 
اخیر شــورای حکام درباره فعالیت های هسته ای 
ایران در این حوزه شاهد باشیم، اما بعضا اتفاقی در 
عالم اقتصاد رخ نمی دهد با وجــود این که ممکن 

است نوساناتی هم وجود داشته باشد.
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معاون وزیر اقتصاد:
واحدهای لوکس به بانک ها 

تعلق ندارد
معاون وزارت اقتصاد درباره رشد ارزش اولین 
صندوق واسطه گری مالی گفت: رشد ارزش این 
صندوق بسیار قابل توجه بوده به طوری که ارزش 
هر یونیت آن از ۱۰ هزار تومان در حال حاضر به ۲۲ 

هزار تومان رسیده است.
عباس معمارنژاد در گفت وگو بــا ایلنا درباره 
امکان خرید و فروش صندوق واسطه گری مالی 
یکم یا همان ETF اظهار داشــت: از روز گذشته 
اولین ETF بر روی پرتفوی دارندگان کد بورسی 
قرار گرفت و از چهارشــنبه چهارم تیرماه امکان 
خرید و فروش آن مانند هر ســهم دیگری برای 

افراد وجود دارد.
وی درباره رشــد ارزش اولین صندوق واسطه 
گری مالی گفت: رشــد ارزش این صندوق بسیار 
قابل توجه بوده به طوری که ارزش هر یونیت آن 
از ۱۰ هزار تومان در حال حاضر به ۲۲ هزار تومان 

رسیده است.  
معــاون وزارت اقتصاد همچنین با اشــاره به 
آزادسازی اضافه واریزها برای خرید ETF گفت: 
بانک ها از هفته گذشته نسبت به آزادسازی اضافه 
واریزها اقدام کردند و احتمالا کارگزاری ها تا فردا 

اضافه واریزها برای خرید ETF را آزاد می کنند.
معمارنژاد درباره زمان عرضه دو صندوق دیگر 
ادامه داد: دومین صندوق واســطه گری مالی در 
تیرماه و صندوق واسطه گری مالی سوم در مرداد 

ماه عرضه خواهد شد.   
وی همچنین درباره سهم بانک ها از واحدهای 
مسکونی لوکس و واحدهای تجاری و عرضه این 
واحدها در قالب واگذاری اموال مازاد اظهار داشت: 
با راه اندازی سامانه اموال مازاد بانک ها )فام بانک( 
حدود ۱۸ مال مازاد صنعتی، تجاری، کشاورزی، 
مسکونی و ... ثبت شده که برداشت من این است 

که املاک لوکس قطعا به بانک ها تعلق ندارد.
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی 
ادامه داد: در این سامانه تمام اطلاعات اموال مازاد 
موجود اســت و مردم می توانند اخرین اطلاعات 
را مشــاهده کنند و در جریان جزئیات اموال قرار 

بگیرند.  

رئیس اتاق ایران و عراق ؛
نحوه پرداخت بدهی برقی 

عراق مشخص شد
رئیس اتاق ایران و عراق گفت: در سفر همتی به 
عراق، نحوه تسویه حساب بدهی این کشور به ایران 
که ناشــی از صادرات برق و انرژی است، مشخص 
شد.یحیی آل اســحاق در گفت وگو با ایلنا، درباره 
آخرین جزئیات از سفر اخیر رئیس بانک مرکزی 
به عراق برای مذاکرات مالی و بانکی بین دو کشور 
ایران و عراق اظهار داشت: آقای همتی اخیراً همراه 
هیئتی برای مذاکراه درباره نحوه تسویه حساب ها 
و مبادلات مالی و ارزی به عراق رفته است. در این 
سفر نحوه تسویه حساب بدهی عراق به ایران که 
ناشــی از صادرات برق و انرژی به این کشور است، 
مشخص شــد. این بدهی به علت صادرات مداوم 
برق ایران به عراق مرتبــاً تغییر می کند اما اکنون 
در حد ۳ تا ۴ میلیارد دلار اســت.او ادامه داد: ایران 
برای حل و فصل تسویه حساب ها توافقاتی انجام 
داده و سیستمی را ایجاد کرده است. طی توافقات 
سفر همتی به عراق مقرر شد تا از محل مطالبات 
ایران در حوزه برق و انرژی از عراق، خریدهای ایران 
از طریق بانک مرکزی به فروشــنده تسویه شود. 
ارز مورد نیاز برای کالاهای خریداری شده توسط 
ایران را عراق می پردازد و کالا بدون دخالت عراق و 
از مبداء فروشنده به کشور می آید، مبالغ درواقع از 

طلب ایران پرداخت می شود.

دنبال پولی کردن شهر نیستیم
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران 
با تاکید بر اینکه شــهرداری به دنبال پولی کردن 
شهر نیست، گفت: اگر اجرای طرح ترافیک فقط 
بُعد اقتصادی داشت، ما از آن می گذشتیم.کرونا 
که سر و کله اش پیدا شــد تمام معادلات زندگی 
روزمره شــهری بهم خورد، مســئولان شهری 
برای رعایت فاصله گذاری اجتماعی به مدت ۳ ماه 
اجرای طرح ترافیک را معلق کردند؛ اجرای مجدد 
این طرح بیش از ۳ بار از ســوی شهرداری کلید 
خورد با مخالفت دیگر دستگاه های مسئول معلق 
ماند. تا اینکه ســرانجام پس از کش و قوس های 
فــراوان در ۱۷ خردادماه طبق مصوبه شــورای 
ترافیک شهر تهران و بنا بر اعلام ستاد ملی مقابله 
با کرونا و پیــروز حناچی شــهردار تهران، طرح 
ترافیک و طرح محدوده آلودگی هوا از ســاعت 
۸ الی ۱۶ اجرا شــد.مناف هاشمی، معاون حمل 
و نقل و ترافیک شهرداری تهران درباره اینکه آیا 
اصرار بر اجــرای این طــرح در روزهای کرونایی 
از ســوی شــهرداری، این فرض را که شهرداری 
تهران به دنبال پولی کردن شهر است، قوت نمی 
بخشد، گفت: روشی که شــهرداری تهران برای 
طرح ترافیک به کار برده اســت، به خودی خود 
نشان دهنده این مساله اســت که شهرداری به 
دنبال پولی کردن شهر نیست.وی با یادآوری این 
نکته که طرح های گذشته به نسبت روش حاضر 
اقتصادی تر به نظر می رســد، گفت: پیش از این 
متقاضی ورود به محدوده طرح ترافیک، کارتی را 
به رقم مشخصی تهیه می کرد و ممکن بود تا پایان 
سال از آن اســتفاده نکند اما شهرداری منفعت 

خودش را از آن می برد.
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هرچند صنعت لوازم خانگی متاثر از شرایط 
عمومی اقتصاد کشور و عوامل خارجی روزهای 
دشواری را پشت ســر می گذارد، اما رصد آمارها 
حاکی از بازگشــت روزهای رونق به این صنعت 
اســت و آن طور که سرپرســت وزارت صنعت 
اعلام کرده  به نظر می رسد بازار لوازم خانگی در 

آینده ای نزدیک به تعادل برسد.
مطابق آمارهای بانک مرکزی با فضاســازی 
انجام شــده برای تولید داخــل، بخش صنعت 

کشور در سال گذشته ۲.۱ رشد داشته است.
»سعید زرندی« معاون طرح و برنامه وزارت 
صنعت، معدن و تجارت معتقد است:  این مهم به 
دلیل ثبات به وجود آمده در اقتصاد کلان کشور 
در نیمه دوم سال گذشــته و دور بودن نرخ ارز از 
تکانه ها، همچنین پیگیری سیاست هایی مانند 

ممنوعیت واردات بوده است.
وی همچنین گفت: باید از مردم کشورمان که 
در این مدت هر چه بیشتر به کالاهای داخلی به 
ویژه در حوزه های نســاجی و لوازم خانگی روی 
آوردند تشــکر کرد، به طوری کــه در دو ماهه 
نخســت امســال با وجود بحران کرونا، از بین 
۴۴ قلم کالای صنعتی ۱۶ قلم از جمله ماشــین 
لباسشــویی، محصولات پتروشیمی، یخچال و 
فریزر، سیمان، کامیون و کامیونت با رشد تولید 

مواجه بوده است.
به گزارش ایرنا، صنعت لوازم خانگی این روزها 
متاثر از شرایط شیوع ویروس کرونا، تحریم ها، 
تامین نشــدن ارز مورد نیاز و مواد اولیه روزهای 
دشــواری را تجربه می کنــد، افزایش قیمت ها 
ناشی از موارد یاد شــده یکی از فوری ترین آثار 
موارد یاد شده است که به موازات کاهش قدرت 
خرید مردم، مشکلات دوچندانی را در این عرصه 

به وجود آورده است.
با ایــن وجود، بررســی آمارهای منتشــره 
معاونت طرح و برنامــه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت حاکی از تولید ۱۲۱ هزار و ۲۰۰ دستگاه 
ماشین لباسشــویی از ابتدای امســال تا پایان 
اردیبهشت ماه و رشــد ۱5۰.۷ درصدی آن در 

مقایسه با مدت مشابه پارسال است.
در این مــدت، تولید انواع تلویزیون با رشــد 
۴۹.۹ درصدی بــه ۱۰۹ هزار و ۲۰۰ دســتگاه 
رســید. تولید یخچــال و فریزر نیز رشــد ۴.۳ 
درصــدی تجربه کرد و بــه ۱۶۱ هــزار و ۷۰۰ 

دستگاه رسید.
این صنعت در دو ســال گذشته شاهد خروج 
دو برند بزرگ و مطرح کره ای از کشورمان متاثر 
از فشار تحریم های آمریکایی بود، برندهایی که 
بیش از ۶۰ درصد بازار کشور را در اختیار داشتند 
و اکنون پر کردن خلا به وجود آمده، خود به یکی 
از دغدغه های مسوولان و تولیدکنندگان تبدیل 

شده است.
پیشــتر سرپرســت وزارت صنعت، معدن 
و تجارت در حاشــیه جلســه اقتصادی دولت 
در جمع خبرنــگاران در این زمینــه گفته بود: 
ظرفیت های تولید لوازم خانگــی رو به افزایش 

اســت و به ســرعت جای واردات این کالاها با 
تولیدات داخلی گرفته می شود

»حســین مــدرس خیابانــی« افــزود:  
ظرفیت های خوبی در ســایر اقلام لوازم خانگی 

نصب شده یا در حال نصب است.
وی بیان  داشــت: بازار کنونی لــوازم خانگی 
تحت تاثیــر شــاخص های کلان اقتصادی و به  
خصوص اتفاقاتی که در حــوزه ارز، تورم و غیره 

می افتد، است.
مدرس خیابانی گفت: البته وقتی دستمزدها 
و هزینه های تولیدکننــدگان افزایش می یابد، 
نمی توان بــا ســرکوب قیمت ها از ایــن رویه 
جلوگیری کــرد، امــا در عین حــال افزایش 

افسارگسیخته قیمت ها نیز قابل قبول نیست.
برپایه این گزارش، در بخــش تقاضای لوازم 
خانگی، برخی فروشــندگان و عرضه کنندگان 
از عرضه کالاهای خــود ممانعت کرده و احتکار 
می کنند که در این زمینه ســازمان حمایت به 

دنبال نظارت و کنترل هر چه بیشتر بازار است.
در این زمینه، رئیــس اتحادیه صنف توزیع 
کنندگان لــوازم خانگی به ایرنــا گفت: تاکنون 
حدود ۴۰ تولیدکننده نزدیک به دو هزار و ۶۰۰ 
قلم لوازم خانگی را در ســامانه ۱۲۴ ثبت کرده 
اند، این در حالی است که هنوز قیمت حدود ۲5 
درصد کالاهای برندهای بزرگ از ۲۰ شرکت در 

این سامانه ثبت نشده است.
»سید مرتضی میری«  اظهار داشت: عده ای 
صاحب برند که تولید کالاهایشان از سوی برخی 
کارخانه ها انجام می شــود، به دلیل نداشــتن 
»ایران کد« برای کالاهایشــان اکنون با مشکل 
ثبت قیمت در ســامانه ۱۲۴ ســازمان حمایت 
مواجه شــده اند که بیش از ۳۰ برند را شــامل 

می شود.
وی درخصوص کالاهای خارجی موجود در 
بازار می گوید: شاید ۲5 درصد این کالاها از قبل 
در انبارها باقی مانده باشــد، اما ۷5 درصد دیگر 

قاچاق است.
میری خاطرنشــان کرد: پایان شهریورماه، 
آخریــن مهلــت در نظــر گرفته شــده برای 
فروشگاه های عرضه کننده این قبیل کالاهاست 
تا پس از اعلام به اتحادیه لوازم خانگی، آنها را به 

فروش برسانند.

افزایش قیمت ها
رئیس اتحادیه صنــف توزیع کنندگان لوازم 
خانگی یادآور شــد:  افزایش قیمت ۲۰ درصدی 
برای تلویزیــون و حداکثــر ۲5 درصدی برای 
سایر لوازم خانگی نسبت به بهمن ماه پارسال به 

شرکت ها اجازه داده شده است.
این مقام صنفی همچنین به کاهشی شدن 
روند تولید برخی لوازم خانگی در سه ماهه امسال 
اشاره کرد و آن را ناشی از تخصیص نیافتن ارز و 

تامین نشدن به موقع مواد اولیه برشمرد.
پر کردن خلا حضور خارجی ها

در این پیوند، دبیرکل انجمــن صنایع لوازم 
خانگی ایران نیز به ایرنا گفت: اکنون ســازمان 
حمایت، پنج قلم کالا را به منظور ساماندهی در 
سطح عرضه، مشمول ثبت در سامانه ۱۲۴ کرده 

است.
»سید عباس هاشمی« اظهارداشت: با توجه 
به بروز مشــکلاتی از جمله تخصیص نیافتن ارز 
و تامین نشــدن و رشــد قیمت های مواد اولیه، 
افزایش ۲5 درصدی بــرای یخچال فریزر، اجاق 
گاز و ماشــین لباسشویی و رشــد ۲۰ درصدی 
قیمت برای انواع تلویزیون از ســوی ســازمان 

حمایت اجازه داده شده است.
وی بیان داشت: با توجه به مشکلات یاد شده، 
ســازمان حمایت به صورت علی الحساب با این 
ارقام موافقت کرده و شــرکت هایی که افزایش 
های بیشتری را خواهان هســتند، باید به ارائه 

مدارک و مستندات بپردازند.
هاشــمی افزود: به منظور ساماندهی بیشتر، 
مقرر شــد محدودیت هایی برای گارانتی اقلام 
تولید لحاظ شود تا اگر تولیدات به بازار عرضه اما 
نصب آنها گزارش نشد، گارانتی محصول از زمان 

تولید محاسبه شود.
وی با اشــاره به وجود لوازم خانگی قاچاق در 
بازار، خاطرنشان کرد:  مقرر شده همه این کالاها 
»شناسه کالا« بگیرند که در این صورت قیمت 

آنها ثبت شده و قابل رصد خواهد بود.
دبیرکل انجمن صنایع لــوازم خانگی ایران 
درخصوص تولید برخی اقلام لوازم خانگی در دو 
ماهه امسال نیز گفت: دو برند مطرح کره ای که 
از ایران خارج شــدند، سهم بیش از ۶۰ درصدی 
در بــازار داشــتند، بنابراین هرچنــد تولیدات 

کارخانجات افزایــش یافته امــا از آنجایی که 
نتوانسته اند خلا وجود این شرکت ها را پر کنند، 

کاهش تولید مشاهده می شود.
وی همچنین دیگر دلایل کاهــش تولید را 
دسترســی ناکافی به مواد اولیه داخلی از جمله 
ورق های فولادی، مقاطع مســی و آلومینومی و 
تغییر مداوم قیمت آنها، همچنین کندی تامین و 

تخصیص ارز مورد نیاز این صنعت برشمرد.
سهولت قاچاق لوازم خانگی 

محمدرضــا شــهیدی« دبیــر انجمــن 
تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویری کشــور 
نیز اظهار داشت: در چارچوب مصوبات سازمان 
حمایت از مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان، 
قیمت انواع تلویزیون نسبت به بهمن ماه پارسال 

افزایش حداکثر ۲۰ درصدی داشته است.
به گفته ایــن مقام صنفی، اکنــون به جز دو 
شرکت، بقیه شرکت های تولیدکننده تلویزیون 
قیمت های جدیــد را در ســامانه ۱۲۴ به ثبت 

رسانده اند.
شهیدی اضافه کرد: حدود ۱۶۰ مدل مختلف 
تلویزیون در قابلیت هــا و اندازه های مختلف در 
بازار ایران وجود دارد که حداقل قیمت آنها یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان بــوده و در اندازه های 
۴۰ تا 55 اینچ به عنوان پر فروش ترین اندازه ها، 

از چهار تا ۱5 میلیون تومان قیمت دارند.
وی بیان داشت:  شرایط قاچاق لوازم خانگی، 
امروز با استفاده از شبکه ها و فضای مجازی راحت 
تر از هر زمان دیگری انجام می شود و قاچاقچیان 
با نپرداختن مالیات، عــوارض، گمرک و بیمه، 
همچنین شــرایطی نظیر پاییــن آمدن قدرت 
خرید مردم و همکاری نکردن برخی سازمان ها 
با تولیدکنندگان، شرایط سختی را برای تولید 

رقم زده اند.
شــهیدی به طور نمونه با تقدیــر از خدمات 
نیروی انتظامی، از یک مورد توقــف مواد اولیه 
و ملزومات تولیدی پنج شــرکت بــزرگ لوازم 
خانگی به اشتباه در یکی از استان های جنوبی در 
ماه گذشته خبر داد و گفت:  همین مساله تا طی 
روال قانونی و تشکیل پرونده، حدود یک ماه و نیم 
خط تولیدی این شرکت ها را با توقف همراه کرده 

است.
وی افزود: در سه ماهه نخست امسال نزدیک 
به ۱۱۰ هزار دســتگاه تلویزیون در کشور تولید 
شد که در همسنجی با پارسال  افت ۲5 درصدی 
نشان می دهد.دبیر انجمن تولیدکنندگان لوازم 
صوتی و تصویری کشــور درخصــوص پدیده 
قاچاق در بــازار، گفت: همه برندهــای کُره ای 
تلویزیون که اکنون در بــازار وجود دارد، قاچاق 
است و از حدود دو ســال پیش شرکت ال. جی و 
یک سال پیش سامسونگ کشــورمان را ترک 
کرده اند و اینکه اجناس آنها باقی مانده موجودی 
انبارهاست، درست نیســت.وی اظهار داشت: 
برآوردها حاکی از ورود حدود ۷۰۰ هزار دستگاه 
تلویزیون قاچاق در بازار کشــورمان در ســال 

گذشته بود.  



مدیرعامل شــرکت کارگــزاری بانک ملی ایران به ســوالات 
متقاضیان فروش بخشی از ســهام عدالت از طریق این کارگزاری 

پاسخ گفت.
محمدحسن ابراهیمی در گفت و گو با روابط عمومی بانک ملی 
ایران با بیان این که نمی توان زمان مشخصی برای فروش سهام و 

واریز وجوه ناشی از آن مشــخص کرد، گفت: کارگزاری تلاش می 
کند سهام را به نفع سهامدار بفروشد، بنابراین نمی تواند این کار را 

به هر قیمتی انجام دهد.
وی افزود: عرضه و تقاضا، تعیین کننده قیمت ســهام در بازار 
است و از این رو ما تلاش می کنیم ســهام را با بالاترین قیمت و در 

بهترین شرایط بفروشیم.
او با اشاره به این که ثبت درخواست فروش سهام عدالت به معنی 
فروش قطعی آن نیست، فرایند فروش ممکن است کمی زمان بر 
باشد، اما کارگزاری پس از فروش قطعی، مبالغ دریافتی را طی روال 

قانونی به حساب صاحب سهام واریز خواهد کرد.

پاسخ کارگزاری بانک ملی ایران به سوالات فروشندگان سهام عدالت

مدیریت های شعب بانک مسکن مکلف شدند 
امسال برای جذب مشتریان بانکداری شرکتی، 

برنامه ویژه ای در پیش بگیرند.
به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن – هیبنا 
، افزایش تعداد مشــتریان بانکداری شــرکتی 
بانک مسکن از سه به پنج مشــتری که در سال 
گذشته هدفگذاری شــده بود به نتیجه رسید و 
دو شــرکت جدید در حوزه بتن و فولاد، در سال 
98 به جمع مشــتریان بانکداری شرکتی بانک 
مسکن افزوده شدند. اما آن گونه که محمدحسن 
علمداری، مدیر امور اعتباری بانک مسکن گفته 
است، حوزه بانکداری شرکتی در سیاست های 
اعتباری ســال 99 یک فصل مســتقل دارد و با 
توجه به منافع دو سویه این امر برای مشتریان و 
مجموعه بانک، از اولویت های اجرایی محسوب 

می شود.
علمداری در گفت وگو بــا پایگاه خبری بانک 
مسکن-هیبنا اعلام کرده که امسال شعب ممتاز 
تمام مدیریت های شعب بانک مسکن در تهران و 
دیگر کلانشهرها مکلف شده اند هر یک نسبت به 
بازاریابی به منظور جذب سه مشتری بانکداری 

شرکتی اقدام کنند.
وی با بیان اینکه مقصود از کلانشهرها علاوه بر 
تهران، شهرهای مشهد، تبریز، اصفهان، شیراز، 

اهواز و کرج است، خاطرنشان کرد: علاوه بر این 
از ســایر مدیریت های شــعب بانک مسکن نیز 
خواسته شده هر یک از آنها نســبت به بازاریابی 
و جذب یک مشتری بانکداری شرکتی در سال 

جاری اقدام کنند.
مدیر امور اعتباری بانک مســکن با اشاره به 
خدمات ویژه ای که در انتظار مشتریان بانکداری 
شــرکتی اســت، خاطرنشــان کرد: هر یک از 
مشتریان بانکداری شرکتی از زمان رتبه سنجی 
و تعیین حد اعتباری به مدت یک سال می توانند 

بدون طــی فرآیندهای بعضا زمان بــر دریافت 
خدمات تســهیلاتی و دیگر خدمــات بانکی، 
هر زمان کــه بخواهند از هر خدمتی تا ســقف 
حد اعتباری خود اســتفاده کنند. برخی از انواع 
این خدمات شــامل دریافت تســهیلات برای 
شــرکت یا کارکنان شــرکت مربوطه، دریافت 
ضمانتنامه های بانکی، تضمین معاملات نسیه 
و ... است که درخواســت های مربوطه صرفا در 
شعبه بررسی شده و برای این مشتریان به کمیته 

اعتباری مرکزی بانک ارسال نمی شود.

وی با بیان اینکه اســتفاده از تخفیف در انواع 
کارمزدهای بانکی یکی از مزایای ویژه مشتریان 
بانکداری شرکتی است، گفت: هر نوع کارمزدی 
در مدتــی که مشــتری بانکداری شــرکتی از 
خدمات بانک مسکن استفاده می کند مشمول 

10 تا 50 درصد تخفیف می شود.
علمداری یادآور شــد: به عنوان مثال کارمزد 
مربوط به صدور انواع ضمانتنامه های بانکی برای 
مشتریان بانکداری شرکتی مشمول تخفیف 20 
درصدی می شــود. همچنین کارمزد تضمین 
معاملات نســیه بــرای این گروه از مشــتریان 
تخفیف 50 درصدی را شامل می شود که تخفیف 
قابل توجهی است. ســایر کارمزدهای بانکی نیز 
در مدتی که شرکت به عنوان مشتری بانکداری 
شرکتی از خدمات بانک مسکن استفاده می کند، 

10 تا 20 درصد است.
به گزارش هیبنــا، فقط شــرکت هایی می 
توانند از خدمات بانکداری شرکتی بانک مسکن 
برخوردار شــوند کــه الزاما در حوزه مســکن و 
ساختمان فعالیت کنند. در این بین شرکت هایی 
که به نحــوی در حــوزه مصالح ســاختمانی و 
تجهیزات و تاسیســات مربوط به ســاختمان 
فعالیت می کنند نیز در زمره فعالان حوزه مسکن 

و ساختمان به شمار می آیند.
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مدیر امور اعتباری بانک مسکن عنوان کرد:

فهرست تخفیف های کارمزدی برای مشتریان بانکداری شرکتی

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد: ورود نقدینگی به 
بورس در کل سال 98 به میزان ۳0  هزار میلیارد تومان بوده که تنها 
در پایان ۳ ماه ابتدایی سال این عدد به 50 هزار میلیارد تومان رسید.

حســن قالیباف اصل با اعلام این که ســازمان بــورس متولی 
شفافیت در بازار سرمایه است اظهار داشــت : در بازار سرمایه نباید 
مــوازی کاری صورت بگیــرد و کارهای اجرایی بایــد به نهادهای 
مربوطه واگذار شــود و در حــال حاضر هیات پذیــرش به بورس و 
فرابورس واگذار شــد تا یک مرز مشخص و شفاف بین حوزه نظارت 

و اجرا شکل بگیرد.
وی در ادامه افزود: نقدشوندگی نســبت به گذشته بهتر شده اما 
باید آن را ارتقا دهیم و در همین راســتا پیگیری سهام شناور آزاد از 
سوی شــرکت ها و افزایش آنها انجام شــد و با مصوبه هیات مدیره 
سازمان، در بحث سهام ممتاز اقدامات تازه تری شکل می گیرد که 

در عرضه آریا ساسول انجام شد.
راه اندازی صندوق توسعه تامین مالی

رییس سازمان بورس گفت: مقررات صندوق توسعه تامین مالی 
مصوب و ابلاغ شده تا برای سهام شــرکت هایی که در بورس عرضه 
تامین مالی صورت بگیرد تا به سهام شناور بازار کمک کند. قالیباف 
اصل افزود: افزایش طرفیت تامین مالی از مهم ترین رســالت ها و 
فلسفه وجودی بازار سرمایه است و در سال 99 هم انتشار اوراق بدون 
ضامن در بازار سرمایه برای شــرکت هایی که رتبه بندی سطح بالا 

دریافت کرده اند اجرایی شد.

وی اظهار داشت: ارتقای جایگاه بین المللی بازار سرمایه ایران هم 
از جمله اهداف جاری سازمان است. همچنین افزایش سواد مالی در 
کشور هم از راهبردهای ویژه نهاد ناظر است. رییس سازمان بورس 
اذعان تاکید کرد: ارتقای ســلامت نظام بازار بــه صورت خاص در 
سازمان بورس در جهت ارتقای شفافیت عملیاتی می شود و در عین 
حال کنترل و پایش ریسک، اصلاح قوانین و مقررات هم در دستور 

کار قرار دارد.
تدوین لایحه ارتقای نظام مالی

قالیباف اصل گفت: لایحه ارتقای نظام مالی در دســتور کار قرار 
دارد تا با بررسی کانون ها و فعالان بازار سرمایه به صورت یک برنامه 
مهم در بازار سرمایه عملیاتی سود. رییس ســازمان بورس با اعلام 
این که ایجاد زیر ســاخت های فناورانه در بازار سرمایه هم باید در 
جهت ارتقا  گام بردارد گفت : در 10 ســال گذشته ۳ ماموریت مهم 
به بازار سرمایه سپرده شده که واگذاری های اصل ۴۴ یکی از آن ها 
است که باعث افزایش عمق بازار ســرمایه شد. ماموریت دیگر قابل 
معامله شدن و آزادسازی ســهام عدالت در بازار سرمایه بود که در 

سال جاری نهایی و اجرا شد.
وی در ادامه افزود: تامین مالی از مســیر بازار ســرمایه سومین 
ماموریت بزرگی اســت که در این بازار دنبال می شــود و هر برنامه 
ای در بازار سرمایه اجرایی شود اساســا به تامین مالی بر می گردد. 
قالیباف اصل گفت: ارزش معاملات در کل ســال 98 به میزان 8۳0 
هزار میلیارد تومان بوده اســت که در ۳ ماه 99 به بیش از ۷۴0 هزار 

میلیارد تومان رسیده است.
ثبت نام 9.۵00.000 نفر در سجام

رییس ســازمان بورس افزود: تعداد کدهای معاملاتی در سال 
98 به میزان 820 هــزار کد معاملاتی بوده اســت و این در حالس 
است که در ۳ ماه ســال 99 این عدد به 1.۶00.000 کد معاملاتی 
رسیده است. در سال 98 دو میلیون و 950 هزار نفر  در سجام ثبت 
نام کردند که در ســال 99 به 9.500.000 نفر رســیده که بیش از 

۶.000.000 نفر احراز هویت هم شده اند.
وی درخصوص آمار ورود نقدینگی به بازار سرمایه اظهار داشت: 
در کل ســال 98 به میزان ۳0  هزار میلیارد تومــان بوده که تنها در 
پایان ۳ ماه ابتدایی به میزان 50 هزار میلیارد تومان رســیده است. 
رییس ســازمان بورس اذعان تاکید کرد: تســهیل ورود و پذیرش 
شرکت ها به بازار سرمایه در سطح کلان کشــور مطرح و پیگیری 
شد تا تسهیل گری برای این گونه شرکت ها ایجاد شود و یک امتیاز 
مالیاتی نیز به شرکت ها داده می شــود تا بتوانند تامین مالی آسان 

انجام دهند.
 100 هزار میلیارد تومان تامین مالی در 3 ماه

قالیباف اصل گفت: در ســال 9۷ به میزان 120 هــزار میلیارد 
تومان نقدینگی در بازار ســرمایه صورت گرفته که در سال 98 این 
حجم به 2۶0 هزار میلیارد تومان و در پایان ۳ ماه ابتدایی سال 99 به 
100 هزار میلیارد تومان رسیده که انتظار می رود تا پایان سال این 

رقم به شدت افزایش پیدا کند.

شرکت داتین با هدف آموزش نیروی متخصص 
از سال 9۴ مدرسه داتین را راه اندازی کرده ودر دور 
جدید فعالیت 15 نفر مشــغول به کار شده و ۳ نفر 
نیز با پایان دوره آموزشــی خود به تیم های توسعه 

محصول داتین پیوسته اند.
به گزارش ایبِنا، داســتان »نبودن کار« از زبان 
کارجویان و »نبودن نیروی کار« از زبان کارفرمایان، 
داستان مرغ و تخم مرغ شده است و پیچیده تر از آن 
چیزی است که به نظر می رسد. این داستان چند 
سالی است در شــرکت های فناوری محور به یک 
معضل تبدیل شــده است و ریشــه در موضوعات 
مختلفی دارد؛ یکی از دلایل این معضل این است 
که خیلی از افرادی که فارغ التحصیل می شــوند و 
توانایی ورود به بازار کار را دارند و می توانند در جایی 
از هرم فعالیت عملی بنشینند، مهاجرت می کنند. 
عامل دیگر هم به سیستم آموزشی و دانشگاه ها باز 
می گردد. شرایط آموزش با گذشته متفاوت شده 
است و متخصصان معتقدند سیســتم آموزشی 
فعلی در دانشگاه ها دیگر نه تنها به روز نیست، بلکه 
دیگر به دنبال شکل گیری یک مهارت عملیاتی در 

دانشجویان نیستند.
حامــد حســینی نژاد؛ مدیــر امور توســعه 
سرمایه های انســانی داتین می گوید: »زمانی که 
در سال 8۳ ما وارد دانشــگاه شدیم، درسی تحت 
عنوان مهندســی اینترنت داشــتیم که در طول 
1۶ هفتــه برگــزاری کلاس، 18 پــروژه تحویل 
دادیم و اغلب تابســتان ها هم وقتمان صرف انجام 
پروژه های پایان ترم دانشگاه می شد اما اکنون این 
1۶ پروژه به تعداد بسیار کمتری کاهش پیدا کرده 
و دیگر این طور نیست که دانشجویان آخر هفته ها 
به انجام فعالیت های این چنینی بپردازند. در واقع 
ســطح فنی در دانشــگاه ها هم افت کرده است. « 
این جمله و صدها نمونه مشــابه آن نشان می دهد 
دانشگاه ها اغلب افرادی تئوری دان تربیت می کنند 

و تنها گزینه پیش روی این افراد هم ادامه تحصیل 
است و برای این کار هم به خارج از کشور می روند. 
حسینی نژاد که حالا چندین سال است به عنوان 
مدیر سرمایه های انســانی یک شرکت ۶50 نفره 
فعالیت می کند معقتد اســت: »در دانشگاه برای 

خارج از کشور نیرو تربیت می کنیم. «
در واقع مسیر دانشــگاه و نیازمندی صنعت با 
هم همگرا نیســت. مجموع ایــن اتفاق ها و دیگر 
موارد منجر می شود که وقتی پای صحبت کارفرما 
می نشینید معتقد است نیروی کار نیست و وقتی 
پای صحبت نیروی کار می نشــینید می گوید کار 
نیست. ظاهراً فعلاً هم امیدی به اصلاح و تغییر در 
سیستم آموزشی دانشگاه ها نیست و کسب وکارها 
هم اگر خودشــان راه نجاتی برای خودشــان پیدا 
نکنند، غــرق می شــوند. کســب وکارها، راه ها و 
رویکردهــای متفاوتی بری حل این مشــکل در 
پیش گرفته اند که برخی موفق و بخش بیشــتری 
نیز ناموفق بوده اند.شرکت داتین نیز به عنوان یکی 
از شرکت های فعال در حوزه فناوری های مالی در 
طول این سال ها به شکل های مختلف با این مشکل 
دست و پنجه نرم کرده است و یکی از راهکارهایی 
که در این خصوص در سال 9۴ شروع کرد ایجاد و 
راه اندازی »مدرسه داتین« بود. فلسفه شکل گیری 
مدرسه داتین، علاوه بر روش های جذب مرسوم، 
تمرکز روی تربیت و آموزش نیروهای مســتعد و 
باانگیزه فارغ التحصیل دانشــگاه ها است، تا طی 
فرایندی برای قبول مســئولیت آماده شــوند و 
در صورتی که به آن ســطح توقعات نرســیدند، 
مسیرشــان از داتین جدا و آینده شغلی خود را در 
جای دیگر بســازند.داتین از اواخر ســال 98 این 
مدرسه را با جدیت بیش از پیش دنبال کرده است 
و ظاهراً به شــدت از خروجی آنچه انجام داده اند، 
مشعوف و راضی هستند.حامد حسینی نژاد، مدیر 
امور توسعه سرمایه های انسانی شرکت داتین در 

این باره می گوید: »مکانیزم کار مدرســه داتین تا 
امروز به این شکل بود که ابتدا مصاحبه فنی انجام 
می شــد و در نهایت از میان آنها، کسانی را که حد 
وسط قرار داشتند و در لحظه توانایی ورود مستقیم 
به بخش های اصلی را نداشتند و از طرفی آنقدرها 
هم ضعیف نبودند که رد شوند وارد مدرسه داتین 
کردیم. بــرای این افــراد در یک فراینــد دو ماهه 
پروژه هایی تعریف شــد و اقدام به انجام آنها کردند 
و در طول کار هم یک منتور در کنارشــان حضور 
داشت تا مسیر درســت را طی کنند. خروجی کار 
چند ســال پیش این طور شــد که طی دو سال و 
نیم نزدیک به ۴5 نفر توسعه دهنده جاوا را تربیت 
و جذب داتین کردیم. از میان آنها هنوز تعداد قابل 
توجهی مشغول به کار هســتند و جزو نیروهای با 
سابقه ما هم قلمداد می شوند و عملکردشان بسیار 
نتیجه بخش تر اســت. «او در توضیــح عملکرد 
مدرسه داتین در دور جدید آن می گوید: »در دور 
جدید فعالیت مدرســه داتین که از فروردین 99 
کارش را شــروع کرده، اکنون 15 نفر مشــغول به 
کار شده اند و ۳ نفر نیز با پایان موفقیت آمیز آموزش 
خود به تیم های توسعه محصول داتین پیوسته اند. 
به دلیل محدودیت های ناشــی از کرونا مدرسه به 
صورت آنلاین برگزار می شود و افراد غیر از بار اول 
که برای بستن قرارداد می آیند و یکی دو بار جلسه 
با منتور دیگــر فعالیت حضــوری ندارند. ضمن 
اینکه برگزاری آنلایــن تجربه موفقیت آمیزی بود 
و احتمال این هم وجــود دارد در آینده حتی با رفع 
شدن مشکل کرونا، همین شکل را حفظ کنیم و کار 
را به صورت آنلاین ادامه بدهیم. روند کار هم به این 
شکل است که افراد در یک بازه دو ماهه پروژه هایی 
را انجام می دهنــد و پس از ارزیابــی نهایی جذب 
داتین می شوند. این را هم اضافه کنم که در مدرسه 
داتین هزینه ای دریافت نمی شــود، بلکه به افراد 
حقوق هم پرداخت می کنیم و از روز اول حضور در 

مدرسه تحت پوشش بیمه تأمین اجتماعی هم قرار 
می گیرند. در طول آموزش حقوق پایه وزارت کار به 
افراد پرداخت می شود و پس از اینکه جذب شوند 
هم بر اساس سیستم رتبه بندی داتین حقوقشان 

پرداخت می شود. «
او درباره محدودیت های ساز و کار مدرسه داتین 
نیز می گوید: »اصلی ترین ویژگی که در مدرســه 
داتین در نظر داریم این اســت که تقاضای ما برای 
نیروهای یک بخش زیاد باشد یا این است که جذب 
نیرو در آن بخش مشکل باشد. بنابراین در عناوین 
شــغلی که دو عامل نیاز به نیروی زیاد و یا سختی 
جذب افراد را نداشــته باشد، اســتفاده از ظرفیت 
مدرســه داتین توجیه نخواهد داشت. برای مثال 
در این دوره تمرکز ما بر تربیت و جذب برنامه نویس 
جاوا، دات نت و تحلیل گر است و تا آینده نزدیک هم 

تمرکز ما روی مشاغل فنی خواهد بود.
مدیر امور توسعه ســرمایه های انسانی شرکت 
داتیــن در خصوص جــذب افراد هــم می گوید: 
»ترجیح ما این است که هر چه افرادی با سن کمتر را 
بیشتر جذب کنیم. اینکه لزوماً تجربه کاری نداشته 
باشند شرط نیســت ولی افرادی که تجربه کاری 
ندارند بیشتر به این موضوع اقبال نشان می دهند. 
ما هم پس از اینکه مصاحبه فنی با متقاضیان انجام 
می دهیم آنها را جذب می کنیم. این طور نیست که 
تنها سن، تجربه و مقطع تحصیلی مد نظر ما باشد. 
زیرا ساز و کار مدرسه داتین ساز وکاری نیست که 
در آن کلاس برگزار شود و آموزش های تئوری انجام 
بگیرد. بلکه افراد بر کد زدن و برنامه نوشتن و انجام 
پروژه متمرکز می شوند. اگر کسی وارد این مدرسه 
شود و شرایط اولیه را نداشته باشد، این حضور برای 
او خروجی لازم را نخواهد داشــت. نیاز اســت که 
مبانی اولیه را بداند. در مجموع مهمترین مهارتی 
که ما انتظار داریم افراد داشــته باشند توانایی حل 

مساله است. «

رییس سازمان بورس اعلام کرد:

ورود ۵۰ هزار میلیارد تومان نقدینگی به بورس در ۳ ماه

نگاهی به تجربه »مدرسه داتین« برای حل معضل منابع انسانی شرکت ها

دیدار مدیر منطقه ای بانک 
ایران زمین با مدیر کل حفاظت 

محیط زیست استان اصفهان
مدیریــت شــعب اســتان هــای اصفهان 
،قم،مرکزی و چهارمحال و بختیاری بانک ایران 
زمین با مدیر کل حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان دیدار و در خصوص توانمندی ها، قابلیت 

ها و توسعه همکاری فی مابین گفتگو کرد.
به گزارش روابط عمومی بانــک ایران زمین، 
محمد رضا سبزواری مدیر منطقه ای بانک ایران 
زمین ضمن تبریک هفته محیط زیست به فعالین 
این عرصه به تشریح فعالیت های بانک ایران زمین 
از قبیل پویش های بلوط ایران زمین، ســه شنبه 
های بدون خودرو و نه به پلاســتیک و همچنین 
کمپین های زمین برای زندگی را داریم، آلرژی به 
مصرف انرژی ، جنگل تشنه ، میرآب و به خصوص 
حمایت از روز جنگلبان برای ۳ سال متوالی نکاتی 
را بیان و گزارشی در خصوص فعالیت های زیست 
محیطی در حوزه مسئولیت های اجتماعی بانک 

ایران زمین ارائه کرد.
ســبزواری با اشــاره به مهم دانستن فرهنگ 
سازی حفظ محیط زیست، موفقیت و رفاه مردم 
را در گرو محیط سالم و پویا دانست و ایجاد بستر 
مناسب برای فرهنگ ســازی به ویژه برای گروه 
های رده ســنی کودکان بســیار مهم و ضروری 

عنوان کرد.
در ادامه ایرج حشمتی مدیر کل محیط زیست 
اســتان اصفهان با تشــریح اهم مسایل زیستی 
محیطی، آلودگی هوا را مهم ترین دغدغه استان 
ارزیابی و یادآور شــد هدف ما فرهنگ سازی در 
بین مردم وارائه درســت نحــوه تعامل با محیط 
زیست اســت. وی حضور دستگاهای مختلف به 
ویژه بانک ایران زمیــن را در زمینه فعالیت های 
حوزه مسئولیت اجتماعی را برخواسته از احساس 
مسئولیت در قبال عموم جامعه و محیط زیست 
دانســت که در قبال کوتاهی ســایرین به وقوع 

پیوسته و نشان دهنده تعهد سازمان هاست.
وی همچنین با اشــاره به ضرورت تاثیرگذار 
بودن فعالیت های برنامه ریزی شــده، حمایت 
از تالاب گاوخونی، قوچ اصفهانــی و یا یک گونه 
گیاهی خاص را در جهت ازتقاء کار کارشناســی 
در قالب تفاهــم نامه و حمایت از دانش زیســت 

محیطی عنوان کرد.

این افتخار، سهم شماست
دکتر حســینعلی امیری، معــاون پارلماني 
رئیس جمهور اسلامي ایران در مراسم رونمایي 
از بیمه 500 هزار خانه روســتایي و سامانه احراز 
هویت غیر حضوري ســجام از ابتکار، خلاقیت و 
نوآوري مجموعه بانک مهر ایران تقدیر و تشــکر 
کرد.به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه 
مهر ایران؛ در متن یادداشــت دکتر امیری آمده 
است:بسمه تعالی شــانه الغدیر»روز 99/۳/۳1 
توفیقی حاصل شد که به همراه تعدادی از مدیران 
ارشد کشــور در همایش تقدیم بیمه نامه 500 
هزار خانه روســتایي که به ابتکار بانک مهر ایران 
انجام شده و در نوع خود ابتکار و خلاقیت و نوآوري 
است شرکت نموده با بخشــي از فعالیتهاي این 
بانک جوان آشنا شویم. کارهاي انجام شده قابل 
تقدیر و تحسین است از جناب آقاي دکتر اکبري 
مدیر عامل محتــرم این بانــک، اعضاي محترم 
هیات مدیره و همه پرســنل و کارکنان این بانک 
در سراسر کشــور تقدیر و سپاسگزاري مي کنم. 
انشاالله بیش از پیش موفق و موید باشید«.دکتر 
اکبری مدیر عامل محترم بانک قرض الحســنه 
مهر ایران این افتخــار را مرهون زحمات و تلاش 
هاي تک تک کارکنان بانک دانســت و از اهتمام 
همکاران در ارائه خدمت شایســته و به موقع به 
مشــتریان قدرداني کرد.دکتر اکبری، با اشاره به 
دستاوردهای شایســته بانک در سال های اخیر، 
بر افق هاي شــکوفایي بانک تاکید کرد و همت 
مضاعف همکاران در مســیر رشــد و پیشرفت 

خانواده بزرگ بانک مهر ایران را خواستار شد.

رکورد تولید ماهانه خطوط 
ذوب و نورد در مجتمع فولاد 

صنعت بناب شکست
با تلاش مدیریــت و نیروهــای متخصص و 
متعهد، خرداد ماه امســال دو رکورد جدید تولید 
ماهانه در مجتمع فولاد صنعت بناب در واحدهای 
فولادسازی و مجموع ذوب و نورد شکسته شد.به 
گزارش روابط عمومی  گروه مالی گردشــگری، 
میزان تولید واحد ذوب شــاهین خرداد ماه سال 
جاری بــه 22 هــزار و ۳۷۳ تن رســید و رکورد 
قبلی کــه 20 هــزار و ۴22 تن بود را شکســت. 
واحد فولادسازی شــاهین نیز با یک کوره قوس 
الکتریکی و واحد فولادســازی شهریار تولید ۳5 
هزار و 90۳ تن شــمش را ثبت کرد در حالی که 
رکورد قبلی جمع خطوط ذوب ۳۳ هزار و 5۳۴ تن 
بود.همچنین تولید ذوب و نورد خرداد ماه امسال 
در مجموع به ۷۶ هزار و ۶8 تن رسید در حالی که 
بالاترین رقم تولید قبلی مربوط به آبان ماه 91 به 
میزان ۶5 هــزار و 8۶8 تن بود کــه به این ترتیب 

شعار امسال یعنی جهش تولید را محقق کرد.
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لیزینگ اقتصادنوین در انتظار 
عرضه سهام در بورس

پذیرش شرکت لیزینگ اقتصادنوین، در بازار 
بورس اوراق بهادار تهران نهایي شد.

به گزارش روابط عمومــي بانک اقتصادنوین، 
درخواســت پذیرش ســهام شــرکت لیزینگ 
اقتصادنوین )ســهامي خاص( در بــورس اوراق 
بهادار تهران در جلسه مورخ 1۳99.۳.1۷ هیئت 
پذیرش مطرح شــد. هیئت پذیرش با اســتماع 
توضیحات نمایندگان شــرکت و مشاور پذیرش 
در رابطه با آخرین اقدامات انجام  شــده و بررسي 
مدارک و مستندات ارائه  شده به بورس اوراق بهادار 
تهران و اطلاعات ارائه  شده در امیدنامه، با پذیرش 
سهام شــرکت لیزینگ اقتصادنوین در بازار دوم 
مشروط به انجام اقدامات قبل از درج نماد شرکت 
در فهرســت نرخ هاي بورس اوراق بهادار تهران 

موافقت کرد.
شــرکت تامین ســرمایه نویــن، متعهد به 
پذیره نویسي شرکت لیزینگ اقتصادنوین در بازار 

بورس اوراق بهادار تهران خواهد بود.
گفتني اســت، ســرمایه شــرکت لیزینگ 
اقتصادنوین سه هزار میلیارد ریال است که از این 
حیث رتبه دوم در میان شــرکت هاي لیزینگ را 

داراست.

 قائم مقام مدیرعامل:
منابع سپرده ای بانک صادرات 

ایران از ٢٥٦ هزار میلیارد 
تومان فراتر رفت

قائم مقام مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: 
منابع سپرده ای بانک صادرات ایران با همت همه 
مدیران و کارکنان این بانک در پایان سه ماهه اول 

سال 99 از 25۶ هزار میلیارد تومان فراتر رفت.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، 
رضا صدیق اظهار کرد: منابع سپرده ای این بانک 
با تحقق بیــش از 1۷۳ درصد اهداف ســه ماهه 
اول سال 99، از هدف مورد انتظار، فراتر رفته که 
نتیجه همدلــی و همکاری کارکنــان بانک و در 

راستای اهداف ابلاغی رقم خورده است.
عضو هیئت مدیره بانک صادرات ایران افزود: 
این بانک با رعایت نرخ های مصوب شورای پول و 
اعتبار و بانک مرکزی، ارائه انواع محصولات بانکی 
را در راســتای جذب بیشــتر منابع ارزان قیمت 
سرلوحه کار خود دارد به نحوی که نرخ رشد سه 
ماهه منابع ارزان قیمت بانک صــادرات ایران در 
پایان خرداد سال جاری نســبت به اسفند سال 
گذشــته 22 درصد افزایش یافته و 128 درصد 
هدف مورد نظر را محقق کرده و بر کاهش قیمت 

تمام شده پول نیز تاثیر مطلوبی داشته است.
صدیق در عین حال تحقق بیش از 21۴ درصد 
اهداف اعتبارات اســنادی بانک را در این مدت، 
نشــانه توجه ویژه این بانک به تســهیل جریان 
فعالیت هــای اعتباری در بنگاه هــای اقتصادی 
برشــمرد و گفــت: طرح های مهم و ارزشــمند 
بانک صادرات ایــران از جمله طرح »طراوت« در 
گره گشایی از تنگناهای مالی واحدهای تولیدی و 
ترویج منش نسیه فروشی و فروش اعتباری نقش 
موثری داشته و با برنامه های جامع تری همچنان 

دنبال خواهد شد.
قائم مقــام بانک صــادرات ایران با اشــاره به 
سودآور شدن این بانک در پایان سال 98، تصریح 
کرد: حمایت از بخش هــای مختلف اقتصادی و 
ولیدی کشور به ویژه بخش های آسیب دیده از  ت

کرونا همچنان ادامه خواهد یافت.
وی همچنین در بازدید از سه شعبه »خیابان 
خرمشــهر«، »شهید شــیرانی« و »دلپذیر« در 
مدیریت شــعب منطقه شــمال تهران، ضمن  
بررســی شــاخص های عملکرد منابع، مصارف 
و مطالبات این شــعب، از زحمات انجام شــده 

کارکنان قدردانی کرد.

در دیدار مدیران عامل دو مجموعه 
اعلام شد: 

 تقویت تعاملات 
در دستور کار بانک ملت و 

شرکت ملی مس ایران
مدیر عامل بانک ملت بــا همراهی تعدادی از 
مدیران ارشد این بانک، با حضور در دفتر مرکزی 
شــرکت ملی مس ایران با ســعد محمدی مدیر 
عامل شــرکت ملی مس ایران دیدار و گفت و گو 

کرد.
ه گزارش روابط عمومی بانــک ملت، دکتر  ب
محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این دیدار 
با ابراز خشنودی از حضور در مجموعه ملی مس، 
از این شــرکت به عنوان یکی از قطب های مهم 

اقتصادی کشور نام برد.
وی از آمادگی بانک ملت برای ارائه بسته کامل 
و جامع خدمات به شــرکت ملی مــس در قالب 
انعقاد تفاهم نامه خبر داد و در زمینه گســترش 
ســطح تعاملات ارزی و مدیریــت فروش های 
صادراتی با اســتفاده از پتانسیل های موجود در 
بخــش ارزی بانک و شــرکت های تابعه توصیه 

هایی را ارائه کرد.
سعد محمدی، مدیر عامل شرکت ملی مس 
ایران هم با اظهار خرســندی از سطح تعاملات 
فی مابین، از بانک ملت به عنوان شریک وفادار و 
استراتژیک شرکت یاد کرد و فعالیت های شرکت، 
طرح های در دســت اقدام و فرآیند فروش های 

صادراتی شرکت را تشریح کرد.
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استاندار تهران گفت: میزان شــیوع و انتقال بیماری کرونا اگر از 
یک حدی عبور کند، مجبور خواهیم شد، برخی از محدودیت ها را 
دوباره اعمال کنیم.»انوشیروان محســنی بندپی« استاندار تهران 
در گفت و گو با خبرنگار ایلنا در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا 
پروتکل های بهداشتی در اصناف رعایت می شوند؟ گفت: اتحادیه ها 

خودشان نسبت به بازگشایی ها درخواست کردند و ما با درخواست 
آنها موافقت کردیم و از آنها این تعهد اخلاقی را گرفتیم که خودشان 
بر رعایت پروتکل  های بهداشتی نظارت داشــته باشند.او ادامه داد: 
اوایل بازگشایی اصناف رعایت پروتکل های بهداشتی خوب بود،  اما 
الان پروتکل ها رعایت نمی شود و از این مساله راضی نیستیم. اوایل 

فروشنده ها به مساله بهداشت و رعایت آن کنترل و مدیریت داشتند 
و بر ورود مشــتری ها به مغازه ها نظارت بیشــتری بود و با رعایت 
فاصله گذاری انجام می شــد،  اما اکنون این موارد رعایت نمی شود و 
عواقب آن شامل حال خود اصناف و مراجعه کنندگان خواهد شد و 

ضررهایی بعد متوجه آنها خواهد شد.

پروتکلهایبهداشتیتوسطاصنافرعایتنمیشوند
اجتماعی سه شنبه   3  تیر 1399      شماره   4900

نامناسب سازی معابر شهری ادامه دارد

معلولانقربانیاقداماتغیرکارشناسیمدیران

محک روشــی دیجیتال برای همدلی از راه دور را رونمایی کرد تا 
ضمن حمایت از کودکان مبتلا به سرطان، عزیزان خود را در روزهای 
ســخت همراهی کنیم.محک با بیش از ۲۹ ساله ســابقه حمایت از 
کودکان مبتلا به سرطان و خانواده  ایشان آموخته است که در روزهای 
سخت هیچ کس نباید در غم تنها بماند. از آنجا که این مؤسسه پیش از 
این با استندهای خود روشی نیکوکارانه برای همدلی به جامعه معرفی 
کرده بود، اکنون جایگزینی این روش را مسئولیت خود می داند. حال 
در شــرایطی که به دلیل ضرورت فاصله گــذاری اجتماعی و اهمیت 
سلامت جامعه، دست هایمان از هم دور شــده و مراسم سوگواری به 
مانند گذشته برگزار نمی شود، محک پیوند میان خانواده های سوگوار 
و دوستان ایشان را بار دیگر با »پیام همدلی« ایجاد کرده و راه حلی به 
منظور نزدیک تر شدن دل ها در نظر گرفته است. این روش شب گذشته 
در برنامه زنده اینســتاگرام محک از آن رونمایی شــد. در این برنامه، 
آراسب احمدیان، مدیرعامل؛ محمدابراهیم اوحدی، روانپزشک و عضو 
هیأت امنا و مدیره؛ بهناز آسنگری، مدیر واحد خدمات حمایتی؛ مریم 
محمدعلی، سرپرست بخش روانشناسی؛ حضور داشتند و ضمن ارائه 
توضیحاتی درخصوص اهمیت سوگ و مشکلات ناشی از سوگ ناتمام، 

به معرفی »پیام همدلی محک« پرداختند.
پیام همدلی خود را به ادامه یک زندگی پیوند بزنیم

دکتر آراســب احمدیان، مدیرعامل مؤسســه خیریه حمایت از 
کودکان مبتلا به ســرطان محک گفت: »شــیوع بیماری همه گیر 
کرونا، بر بسیاری از عادات مردم تأثیر گذاشته که از آن جمله می توان 
به برگزاری مراسم عزاداری و ختم اشاره کرد. برگزاری مراسم ترحیم 
در حال حاضر امکان پذیر نیست ولی آشنایان و عزیزان فرد سوگوار 
همچنان می خواهند علاقه خود را به فرد درگذشــته و خانواده او از 

طریق ارسال تاج گل، نمادهای تسلیت و کارت ابراز کنند.«
مدیرعامل محک ادامه داد: »خانواده بزرگ محک در نظر داشتند 
تا در چنین شرایطی هم نماد همدردی محک برای عزیزانشان ارسال 
شود تا بگویند که همراه فرد نیکوکار هستند و کار خیری را به یاد فرد 
متوفی رقم زده اند. همین موضوع باعث شــد تا محک به روشی برای 
پاسخگویی به این نیاز بیاندیشد که مانند همه راهکارهایی که جهان 
امروز به آن رسیده اســت، بر پایه »تکنولوژی اطلاعات« است. »پیام 

همدلی محک« بر همین اساس شکل گرفته است.«

احمدیان با بیان اینکه تأمین هزینه سنگین دارو و درمان همواره 
جز وظایف مؤسسه خیریه محک است گفت: »همراهان همیشگی 
محک می دانند که اگر دارو هم باشــد، گران اســت و محک موظف 
اســت تأمین هزینه داروی بیش از 1۹ هزار کودک مبتلا به سرطان 
را در مرحله درمان تأمین کند. امیدواریم با استفاده از »پیام همدلی 
محک« ضمن آنکه پنجره ســوگ که نیاز هر فرد سوگواری است، به 
شکلی منطقی بسته شود، مسیر کمک به کودک مبتلا به سرطان و 
همدلی با عزیزانمان به شــکل فعال باقی بماند و به ادامه یک زندگی 
کمک کنیم.«مدیرعامل محک در پایان گفت: »محک اعتقادی راسخ 
به مسئولیت اجتماعی سازمان ها دارد و از سوی دیگر خود نیز به عنوان 
ســازمانی که منابع خود را از جامعه دریافت می کند، در قبال مردم 
جامعه مسئول است. به همین دلیل در آینده ای نه چندان دور حرکت 
جمعی و سمبلیک را بر روی ظرفیت های این پلتفرم برای برگزاری 
مراسم عزاداری برای خانواده هایی که عزیزانشــان را از دست دادند 

انجام خواهیم داد.«
محک حمایت از کودکان مبتلا به سرطان را به مسئولیت 

خود در قبال جامعه پیوند می زند
دکتر محمد ابراهیم اوحدی، روانپزشک و عضو هیأت امنا و مدیره 
محک ادامه داد: »تأمین هزینه دارو و درمان کودکان مبتلا به سرطان 
به آرامش خانواده در مسیر سخت درمان و رسیدن کودک به سلامتی 
همراه است و خیر سلامت کودک، در همه مراحل زندگی او به متوفی 
می رسد. بنابراین می توانیم با یک اقدام همدلانه، کار مهمی در زمینه 
سلامت کودکان مبتلا به سرطان انجام دهیم.« اوحدی در ادامه گفت: 
»کرونا برای همه دنیا فاجعه است اما خانواده محک با همدلی خود از 
فضای مجازی استفاده کرده است تا اعلام کند از طریق استفاده از پیام 
همدلی محک، دعای خیر خانواده کودکان مبتلا به ســرطان همراه 

متوفی است. ما در فضای مجازی همدل شما هستیم.«
در روزهای سخت هیچ کس نباید تنها بماند 

بهناز آسنگری، مدیر واحد خدمات حمایتی محک نیز در خصوص 
تعریف سوگ گفت: »سوگ پاسخی طبیعی نسبت به فقدان است و 
رنجی عاطفی را به فرد سوگوار تحمیل می کند. هرچه فقدان بزرگ تر 
باشد، سوگ نیز عمیق تر خواهد بود. مهارت کنار آمدن با هر فقدانی را 
باید از کودکی به ما می آموختند. اما هرگز یاد ندادند که اگر عضوی از 

خانواده را از دست دادیم چه کنیم؟«
مدیر واحد خدمــات حمایتی محک، فعالیــت تیم  های مردمی 
و داوطلــب را در هنگام پاندومــی کرونا متمرکز بــر رعایت اصول 
بهداشتی، تأمین نیازهای بیمارستانی و حل مسئله کمک معیشتی 
خانواده های آسیب دیده دانست و افزود: »آنچه ممکن است کمتر به 
آن توجه شود، ضرورت مداخلات تخصصی در بدو حادثه و بازسازی 
روانی آسیب دیدگان در طی زمان است. مداخله در بحران به صورت 
کوتاه مدت و بلندمدت می تواند از بروز مشکلات بعدی جلوگیری کند 

و به بازگشت به شرایط عادی زندگی کمک کند.«
روایت این روزهای سوگ حال خوشی ندارد

مریم محمدعلی، سرپرست بخش روانشناســی محک، در این 
برنامه زنده گفت: »فردی که عزیزی را از دست می دهد به لحاظ روانی 
5 مرحله انکار، خشم و عصبانیت، حســرت و چانه زنی، افسردگی و 
رسیدن به پذیرش را طی می کند.«وی افزود: »در این روزها و با شیوع 
ویروس کرونا، با برگزار نکردن مراسم برای فرد فوت شده و عدم حضور 
در مراسم خاکسپاری، بســیاری از افراد، حس جدا شدن از فرد فوت 
شده را پیدا نمی کنند و همین امر باعث می شود فرد از واقعیت ها فاصله 
بگیرد. حمایت های روانی- اجتماعی برای فرد سوگوار صورت نپذیرد 
و فرد احساس تنها و بی پشــتوانه بودن کند، به همین دلیل ممکن 
است دچار حالات افسردگی شــود. به دلیل سوگواری و گریه و زاری 
نکردن، تخلیه روانی، عاطفی و هیجانی انجام نمی شــود و فرد دچار 
یک بغض در گلو مانده و دل شکستگی می شود. در نهایت وقتی فردی 
فوت می کند، بازماندگان او با برگزاری مراسم و دادن خرج و خیرات 
احساس بهتری پیدا می کند زیرا حس می کنند اثرات مثبت و ثواب 
این کار به روح متوفی می رسد، در دوران کرونا به دلیل اینکه برگزاری 
چنین مراسمی ممکن نیست، فرد بازمانده دچار احساس اضطراب، 
افسردگی و وسواس فکری می شــود. ما نام این نوع سوگ را »سوگ 

ناتمام« می گذاریم.«
محک امیدوار است با استفاده از »پیام همدلی محک« زمینه بهبود 
شــرایط روحی و روانی ســوگوارانی که به دلیل حفظ فاصله گذاری 
اجتماعی امکان برگزاری مراسم و همدلی عزیزانشان را ندارند، فراهم 
کند چرا که این اقدام به تأمین هزینــه دارو و درمان کودکان مبتلا به 

سرطان پیوند خورده است.

از روش جدید کمک به کودکان محک برای نزدیکی دل ها رونمایی شد:
با »پیام همدلی محک« در غم تنها نمانیم

غلامحسین دغاغله مدیرکل حمل کالا 
مطرح کرد:

وامکروناییبههیچیکاز
وانتدارهاپرداختنشدهاست

مدیرکل حمل و نقل کالای ســازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای از عدم تخصیص تسهیلات 

کرونایی به مالکان وانت بار خبر داد.
غلامحسین دغاغله درباره سهمیه سوخت وانت 
بارها گفت: تا پایان خردادماه سهمیه سوخت ناوگان 
وانت بار تغییری نکرده و پس از آن در جلسه کارگروه 
تعیین سهمیه سوخت ناوگان بر کاهش 5۰ لیتری 

سهمیه پایه وانت بارها از یکم تیرماه توافق شد.
وی در خصوص ثبت نام وانت بارها در ســامانه 
سازمان راهداری و وزارت کشــور اظهار داشت: در 
حال حاضر هر دو ســامانه برای ثبت نام مالکان و 
رانندگان وانت بارها فعال اســت و در صورت کامل 

بودن مدارک امکان ثبت نام وجود دارد.
مدیرکل حمل و نقل کالای ســازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای درباره تأثیر اعمال ســهمیه 
بندی سوخت وانت بارها در کاهش مصرف سوخت 
تصریح کرد: تاکنون گزارشــی در این خصوص از 
سوی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ارائه 

نشده است.
وی ادامه داد: در حال حاضر به دلیل عدم اجرای 
تخصیص سوخت بر اســاس پیمایش، کلیه وانت 
بارها و ناوگان ثبت نام شــده در دو سامانه سازمان 
راهداری و وزارت کشــور، ســوخت را بر اســاس 

سوخت پایه دریافت می کنند.
دغاغله در پاســخ به پرسشــی درباره اعطای 
تســهیلات حمایتی کرونا به مالــکان وانت بارها 
یادآور شد: در حال حاضر تقریباً به هیچیک از وانت 
بارها و مالکان یا رانندگان این خودروها تسهیلات 

حمایتی کرونا پرداخت نشده است.
مدیر کل حمل و نقل کالای ســازمان راهداری 
همچنین در خصوص دوگانه سوز شدن وانت بارها 
گفت: طرح رایگان دوگانه ســوز شدن خودروهای 
عمومی شــامل ناوگان وانت بار شــده است و این 

خودروها در اولویت اجرای این طرح هستند.
وی خاطرنشــان کرد: کلیه مالکان وانت بار که 
در سامانه های ســازمان راهداری یا وزارت کشور 
ثبت نام کرده اند به طور خودکار در زمره متقاضیان 
طرح تبدیل خودروی بنزینی به دوگانه ســوز قرار 
می گیرند و نیــازی به ثبت نام یا ارائه درخواســت 

جدید نیست.

افزایشهمکاریهایملی
حفاریودانشگاهشاهرود

همکاری های علمی، آموزشــی و پژوهشــی 
شــرکت ملی حفاری ایران با دانشــگاه صنعتی 

شاهرود توسعه می یابد.
شــرکت ملی حفاری ایران، مهدی عرشــیان، 
مدیر پژوهش، فناوری و مهندســی ســاخت این 
شرکت گفت: همکاری میان شرکت ملی حفاری 
و دانشــگاه صنعتی شاهرود از ســال ۸۹ در حوزه 
حمایت از پایان نامه های تحصیلات تکمیلی کلید 
خورد. تاکنون پنج عنــوان پایان نامه تحصیلات 
تکمیلی انجام شده است و یک پروژه دکترا در حوزه 
علوم ژئومکانیک در مرحله اجرا قرار دارد.عرشیان 
اظهار کرد: هم اکنون این شرکت و دانشگاه شاهرود 
در بخش های علمی، زمین شناســی، ژئومکانیک 
و ســیالات حفاری همکاری دارند و این دانشگاه 
مجری طرح کلان پژوهشی کاربرد ژئومکانیک در 
اکتشاف منابع هیدروکربوری و فناوری های نوین 
حفاری و مهندسی نفت در چاه های اکتشافی است.

مدیر پژوهش، فناوری و مهندسی ساخت شرکت 
ملی حفاری ایران افزود: برای توســعه همکاری ها 
ا این مرکز آمــوزش عالی به تازگــی تفاهم نامه  ب
همکاری علمی، آموزشــی و پژوهشی با هدف رفع 
نیازهای موجود در صنایع و به ویژه صنعت حفاری 
امضا و مبادله شده اســت که بر بهره گیری بهینه از 
ظرفیت های دو مجموعه و همیــاری در برگزاری 
دوره های کارآموزی برای دانشــجویان دانشــگاه 

تأکید دارد.

حجت نظری عضو کمیسیون فرهنگی 
و اجتماعی عنوان کرد
لزومتعیینتکلیف

گروههایموسیقیخیابانی
ازسویوزارتارشاد

عضو کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای 
شــهر تهران در مورد فعالیت گروه های موسیقی 
خیابانی در تهران، گفت: وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی می بایســت این گروه های موسیقی را 
تعیین تکلیف کرده و نســبت به ارائــه مجوز لازم 
به این گروه ها اقدام کند.حجت نظــری ، در مورد 
وضعیت گروه های موسیقی خیابانی و نحوه برخورد 
شــهرداری با آنها به مانند مشاغل سدمعبر، گفت: 
شورای شــهر تهران با مصوبه ساماندهی مشاغل 
سیار و بی کانون، تمام مشاغل سیار از جمله گروه 
های موسیقی خیابانی را به رسمیت شناخته است.
وی با بیان اینکه حوزه ذی ربط در دولت باید فعالیت 
حرفه ای این افراد را به رســمیت بشناسد، افزود: 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز می بایست این 
گروه های موسیقی را تعیین تکلیف کرده و نسبت 

به ارائه مجوز لازم به این گروه ها اقدام کند.
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مریم حضرتی معاون پرستاری 
وزارت بهداشت عنوان کرد :

تمدیدیااعطایپروانهمراکز
مشاورهوارائهمراقبتهای
پرستاریدرمنزلبهصورت

یکسالهومشروط
معاون پرستاری وزارت بهداشت گفت: صدور یا 
تمدید پروانه مراکز فوق الذکر تا اعلام شرایط عادی 
و برگزاری اولین آزمون صلاحیت حرفه ای، به مدت 
یکســاله به صورت مشــروط انجام می شود.مریم 
حضرتی معاون پرستاری وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی گفت: به دلیل شیوع ویروس 
کرونا و عدم امکان برگزاری آزمون صلاحیت حرفه 
ای، همایش و ســمینار های آموزشی و در نتیجه 
عدم حد نصاب کســب امتیاز آموزش مداوم برای 
دریافت گواهــی صلاحیت حرفه ای پرســتاران، 
جمعی از پرستاران جهت تاسیس یا تمدید پروانه 
مراکز مشــاوره و ارائه مراقبت های پرســتاری در 
منزل دچار مشکل شده بودند.وی افزود: به منظور 
جلوگیری از وقفه در اشتغال زایی و ارائه خدمات این 
مراکز، با هماهنگی های بعمل آمده با معاونت درمان 
وزارت بهداشت و ابلاغ به دانشگاه ها و دانشکده های 
علوم پزشکی کشــور، صدور یا تمدید پروانه مراکز 
فوق الذکر تا اعلام شــرایط عادی و برگزاری اولین 
آزمون صلاحیــت حرفه ای، به مدت یکســاله به 
صورت مشروط انجام می شود.حضرتی ادامه داد: 
فرآیند صدور پروانه صلاحیت حرفه ای پرستاری 
از سال 1۳۹5 آغاز شــده و این پروانه مدرکی است 
که صلاحیت فرد را برای انجام خدمات پرســتاری 
نشان می دهد و از ورود افراد فاقد صلاحیت به حرفه 

پرستاری جلوگیری می کند.

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی 
تهران:

سههزاراتوبوسموردنیازتهران
ازخودروسازانداخلیتامین

میشود
مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی تهران، 
ســفارش اتوبوس و مینی بوس از سوی شهرداری 
تهران را زمینه ســاز رونــق تولیــد و به کارگیری 
حداکثــری ظرفیت های موجود در شــرکت های 
خودروساز داخلی دانست و گفت: این اقدام مدیریت 
شهری در سال »جهش تولید« گامی بلند در جهت 
ارتقای تولید ملی و استفاده از تولیدات داخلی است.
محمود ترفع بــا اعلام اینکه شــهردار تهران تاکید 
دارند اتوبوس ها و مینی بوس های مورد نیاز ناوگان 
اتوبوســرانی را از طریق خودروسازان داخلی تامین 
کنیم، افزود: در همین راستا ۲5۰ دستگاه اتوبوس و 
مینی بوس ساخت ایران خودرو تا پایان سال جاری 
در ناوگان به کار گرفته خواهد شد.وی با اشاره به اینکه 
۶۲ درصد اتوبوس های جدیدی که قرار اســت در 
ناوگان اتوبوسرانی به کار گرفته شوند، داخلی سازی 
شده اند، اظهار کرد: بسیاری از بخش های اصلی این 
اتوبوس ها از جمله قطعات موتوری، محوری و تریم 
در داخل ساخته می شــوند و تحویل اتوبوس های 
جدید و توزیع آنها در خطوط پرمســافر از ماه آینده 
آغاز می شود.شــرکت واحد اتوبوســرانی تهران، 
مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی تهــران با 
تاکید بر اینکه برای تامین نیازهای ضروری ناوگان 
اتوبوســرانی در شــرایط عادی، حداقل به ۳ هزار 
دستگاه اتوبوس جدید نیاز داریم، خاطرنشان کرد: 
به این منظور، با ۳ شرکت خودروساز داخلی که برای 
تولید اتوبوس مورد نیاز تهران اعلام آمادگی کرده اند، 

در حال مذاکره هستیم.

نامهنگاریباظریفودادستان
رومانی

حجت الاسلام محمد جعفر منتظری در گفتگوی 
ویژه خبری منتظری در پاســخ به این ســوال که 
سیستم نظارتی قوه قضائیه چه ایراداتی داشته که 
نتوانسته تخلفات فســادهای داخلی از جمله فساد 
طبری را بفهمد؟ گفت: بنده اطلاعــی که دارم و در 
بخشی که حضور داشتیم بینی و بین الله دستگاه قضا 
در دوره قبل و فعلی با قضات فاســد برخورد کرده و 
می کند. آمار برخوردها و پرونده های برخورد با فساد 
را داریم. بیش از 1۲ هزار قاضی در قوه قضائیه داریم 
و شهادت می دهم اکثر قضات ما پاکدامن هستند. 
در این عرصه تعداد اندکی هم قاضی ممکن اســت 
دچار لغزش های مالی و اخلاقی شــوند. به موجب 
اینکه خبرها برسد دستگاه ناظر آن را دنبال می کند. 
پرونده هایی دارم و مرتــب دادگاه انتظامی ما رصد 
می کند.وی افزود: در رابطه با پرونده مورد اشاره باید 
گویم پرونده بسیار گســترده و دارای جهت های  ب
مختلفی اســت. پرونده به این مهمــی در جریان 
رسیدگی است و در این مقطع زمانی پاسخ گویی به 
برخی از این ابهامات ممکن است در روند رسیدگی 
مشکلاتی ایجاد کند خوشــبختانه دادگاه در حال 
رسیدگی اســت. انتظار داریم در پایان رسیدگی به 
این پرونده ابعاد مختلفش مورد رسیدگی قرار گیرد 
و دادگاه در مقدمه رأی خــود و در گردش کار خود 
ابهام زدایی بــرای خودش و مردم کنــد. انتظارم از 
مردم این است که صبر کنند روند رسیدگی دادگاه 
به اتمام برسد.دادستان کل کشور در خصوص مرگ 
قاضی منصوری گفت: حادثه ای در خارج از کشــور 
اتفاق افتاده و فردی که در مظان اتهام بوده متأسفانه 
در جایگاه قضا هم بوده، دچار حادثه شده است و ابعاد 
حادثه برای ما مشکوک و مورد سوال است و به عنوان 
مقام قضائی نمی توانیم تا روشــن شدن ابعاد ماجرا 

اظهار نظر کنیم. 
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شــهرداری تهران در راستای مناسب سازی 
معابر، اقداماتی کــرده که تــردد را بر معلولین 

دشوارتر کرده است.
پیروز حناچی شهردار تهران از دو سال پیش 
با شعار »تهران شهری برای همه« کار خود را آغاز 
کرد. او و تیمی که به همراهش سر کار آمدند، این 
شعار را سر لوحه ســخنرانی ها و مکاتبات اداری 
خود قرار دادند و در تفسیر این شعار اعلام کردند: 
تهران شــهری برای همه، یعنی شرایط معابر و 
حمل و نقل عمومی به شکلی باشد، که همه اقشار 
مردم اعم از کودک، ســالمند، معلول، افراد کم 
توان و دوچرخه ســواران بتوانند بدون سختی از 

آن استفاده کنند.
در این گزارش بررســی می کنیم که مناسب 
سازی معابر برای معلولان و سالمندان تا چه حد 

در مسیر پیش بینی شده حرکت می کند.
نصب هشــدار دهنده های صوتی در 

چهارراه ها
علی اصغر عین القضات مشاور شهردار تهران 
در امور توان یابان خبر از برنامه ریزی شهرداری 
تهران جهت نصب هشداردهنده های صوتی در 

چهارراه ها برای آگاهی نابینایان داده است.
مشاور شــهردار تهران تصریح کرد: سیستم 
اعلان صوتی به گونه ای است که در تقاطع های 
مهم با صدای بوق ممتد به عابر پیاده نابینا آگاهی 
می دهد که چراغ راهنمایی قرمز است و صدای 

بوق غیر ممتد نیز نشان دهنده چراغ سبز است.
مشاور شهردار تهران در امور توان یابان بیان 
کرد: تمام تقاطع های اصلی پایتخت در سال ۹۹ 
به این دستگاه تجهیز می شوند و معاونت حمل و 
نقل و ترافیک نیز به شکل پیمانکاری کار نصب 

آن را به عهده می گیرد.
او در تشــریح آخرین وضعیت مناسب سازی 
ابر پایتخت برای معلولان گفت: اعتبار ستاد  ع م
مناســب ســازی معابر پایتخت در ســال۹5، 
۹۸میلیارد تومان بود کــه این بودجه با حمایت 

شورای شهر تهران به ۹۷5میلیارد تومان رسید.
همچنین پیــروز حناچی شــهردار تهران با 
اشاره به اینکه در ســال های ابتدای بعد از جنگ 
کار مناسب ســازی فضا های عمومی انجام شد، 
اما ادامه پیدا نکرد گفت: علــی رغم اینکه برای 
مناســب ســازی اماکن عمومی بودجه در نظر 
گرفته شده و قانون هم برای آن داریم، اما این کار 

به صورت مستمر انجام نشده است.
حناچی تصریح کرد: ما در شهرداری تهران در 
نظر داریم تمام فضا هایی که مردم از آن استفاده 
می کنند مناسب سازی شوند و همچنین به دنبال 
این هستیم که امکانات دیجیتال شهری در مترو 
و ایســتگاه های اتوبوس و حتی پیــاده رو ها در 

دسترس نابینایان قرار گیرد.
امناسب سازی نکنید، مناسب سازی  ن

پیش کش!
با گذشت ۲ سال از وعده های شهرداری تهران 
برای مناسب ســازی معابر و همچنین تامل در 
خبری که هفتــه پیش عین القضــات در مورد 
نصب هشدار دهنده های صوتی برای معلولین 
داده، اگر نگاهی به شــرایط معابر عمومی برای 
لولین اندازیم، خواهیم گفت: شــما شرایط  ع م
تردد معلولین را نامناسب سازی نکنید، مناسب 

سازی پیش کش!
تصویر زیــر نه متعلــق به محــل برگزاری 
مســابقات پرش از مانع اســت و نه بــه اردوگاه 
آموزشــی نیروهای نظامی برای عبور از زیر مانع 

تعلق دارد.
تصویر زیــر متعلق به پیاده رویــی در میدان 
ارگ تهران است، مکانی که به دلیل قرار گرفتن 
در بافت مرکزی بازار تهران تردد خودرو و موتور 
سیکلت هم در آن محدوده ممنوع است و به جز 
خودروهای اداری چند ســاختمان اداری که در 
این میدان فعال هســتند هیــچ خودرویی وارد 
نمی شود. به این معنا که حتی اگر قرار باشد، مانع 
اســتانداردی هم برای جلوگیری از تردد موتور 
سیکلت نصب شود، ضرورتی ندارد، چه رسد به 

آنکه این طور غیر استاندارد باشد.
عملکرد ستاد مناسب سازی معابر با این سبک 
و سیاق بیشتر نام »نامناسب سازی« را زیبنده آن 
کرده است. البته واضح است که مدیران شهری 
قصد آزار معلــولان را ندارند و آنچه ســبب این 
اقدامات زحمت آفرینان شــده، نداشتن دانش 
کافی از مناسب سازی و نداشتن درک صحیح از 

شرایط تردد آنهاست.
دستور معاون اول رئیس جمهور برای 

مناسب سازی معابر 
ایــن موضوع زمانــی جالب تر می شــود که 
می بینیم، مناسب ســازی معابر دارای پشتوانه 
دولتی هم هست، چنانچه اسحاق جهانگیری، 
معاون اول رئیس جمهور در 1۸ آذر ۹۸ آیین نامه 
اجرایی تشــکیل ســتاد هماهنگی و پیگیری 
مناسب سازی کشور برای معلولان را مشتمل بر 

1۶ ماده ابلاغ کرد.
در بخشــی از این آئیــن نامه آمده اســت: 
مناسب سازی و دسترس پذیری محیط، معابر، 
اماکن و وســایل حمل ونقل عمومی و مبلمان 
شــهری برای معلولان از سوی شــهرداری ها و 

دهیاری های سراسرکشور، اجرایی شود.
مشاور شــهردار: معلولان از شرایط 

موجود راضی هستند
جالب اینجاســت که علی اصغر عین القضات 
مشــاور شــهردار تهران در امور تــوان یابان در 
گفت وگو با خبرنگار باشــگاه خبرنگاران جوان 
گفته بود، معلولان از اقدامات ســتاد مناســب 

سازی معابر رضایت دارند.
مشاور شــهردار تهران در امور توان یابان در 
پاسخ به این ســوال که آیا امروز افراد کم توان و 
ناتوان از مناسب ســازی معابر و اماکن پایتخت 
جهت تردد راضی هستند یا خیر، ادامه داد: به طور 
حتم افراد معلول از شــرایط موجود ابراز رضایت 
می کنند، اما باید گفت در نقاط مختلفی از شهر 
ما برای مناسب سازی معابر جهت تردد معلولان 

توفیق چندانی نداشتیم.
شــهرداری در اجرای این کار جدیت 

کافی نداشته است
اما الهام فخاری عضو شــورای شهر تهران از 
روند اجرای قانون مناسب ســازی معابر اظهار 
نارضایتی کرده و گفت: با گذشت یک سال و نیم 
پس از ارزیابی های میدانی و دریافت گزارش های 
ســازمان های حمایــت از حقوق تــوان یابان 
شهرداری در اجرای این کار جدیت کافی نداشته 

است.
فخاری با بیــان اینکه مقررات تدوین شــده 
بیشــتر مربوط به توان یابان جسمی و حرکتی 
اســت و ســایر گروه های توان یاب را پوشــش 
نمی دهد، گفت: وضعیت قوانین موجود نشــان 

می دهد این ضوابط دارای جامعیت نیست.
او گفت: به عقیده شهرداری، بازسازی یعنی 
تخریب کل ساختمان و احداث یک بنای جدید 
در حالی کــه این تعریف معــادل همان احداث 

ساختمان است.
عضو شــورای شــهر تهران تصریح کرد: اگر 
بازســازی را به معنی عرفی آن یعنی تعمیرات 
تعریف کنیــم، اتفاقات بســیار خوبی در جهت 

مناسب سازی در شهر تهران رخ می دهد.
او خاطرنشــان کرد: گزارش ارزیابی کمیته 
اجتماعی شــورای شهر نشــان می دهد که در 
زمینه سرویس بهداشــتی توان یابان در اماکن 
عمومی مانند پارک ها و فروشــگاه ها مشکلات 
عدیده ای از جمله کم توجهی به مناسب سازی 
سرویس های بهداشــتی برای توان یابان، قفل 
بودن سرویس های بهداشــتی مناسب سازی 
شده و عدم رعایت اســتاندارد های جهانی و خلأ 
استاندارد های شهری در این زمینه، عدم مناسب 
سازی مسیر منتهی به سرویس های بهداشتی و 
عدم ایجاد ضمانت اجرایی دســتور ها و قوانین 

مناسب سازی مشاهده می شود.
جامعه کهنسال آینده نیازمند مناسب 

سازی
مناسب سازی صحیح معابر زمانی پر اهمیت 
تر می شــود که می بینیم در آینــده ای نزدیک 
جمعیت سالمند کشور ما رو به فزونی می رود و در 
صورت نامناسب بودن معابر، موجی از نارضایتی 

در قشر کهنسال را باید تحمل کرد.
زهرا نژاد بهــرام رئیس کمیته شهرســازی 
شورای شــهر تهران اواخر ســال ۹۸ با تأکید بر 
اینکه جامعه ما با سونامی سالمندی مواجه است، 
گفته بود: 1۰ تا 15 ســال آینده کشور ما دارای 
جامعه ای سالمند می شود و معابر امروز جامعه 

نیازمند یک مناسب سازی جدی است.
او ادامه داد: ما فراموش کردیم که شــهر باید 
مال همه باشد و شهرداری تهران باید پاسخ دهد 
که چرا این شهر به گونه ای ســاخته نشد که در 

دسترس همه افراد باشد.
از سویی دیگر محســن هاشمی رفسنجانی 
رئیس شورای شهر تهران پارسال در همایش روز 
جهانی افراد دارای معلولیت گفته بود، متاسفانه 
کار های حمایتی از معلولان زیاد انجام نشــده 

است و این جای تفکر و تعقل دارد.
هاشمی رفسنجانی گفت: در کشور ما قانون 
زیاد نوشته شده و خیلی ها صحبت از تنقیح قانون 
می کنند، اما در قانون مناسب سازی تمام قوانین 
جدید است و نیاز به تنقیح ندارد و فقط اجرا را کم 

دارد.
متاســفانه با وجود قوانین مناســب، اجرای 
طرح های غیر اســتاندارد و کارشناسی نشده، 
مانند آنچه در میدان ارک تهران دیده شــده، نه 
تنها رضایتی برای معلولان ایجاد نمی کند، بلکه 
نارضایتی آنها را هم به دنبال دارد و حیف کردن 
منابع مالی هم ازدیگر آثار اقدامات کارشناســی 

نشده است.



ســرمربی تیم ملی کشــتی فرنگی خبرهای منتشر شده 
مبنی بر حذف کشــتی فرنگی از المپیک ۲۰۲۴ را بدون سند 
و دروغ بزرگ دانســت.محمد بنا درباره خبرهای منتشر شده 
مبنی بر حذف کشتی فرنگی از المپیک ۲۰۲۴، با بیان مطلب 
فوق، اظهار کرد: بیشتر کشورهای صاحب کشتی در دنیا به غیر 

از کشــوری مثل آمریکا هم در  کشــتی آزاد و هم فرنگی خوب 
هستند و حتی کشورهای خواهان کشتی فرنگی بیشتر است. 
بحث بر این بوده که زمانی کشــتی بطور کلی از المپیک حذف 

شود که نشد.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی افزود: المپیک ۲۰۲۴ در فرانسه 

برگزار می شود که در کشتی فرنگی فعال است و حرف برای گفتن 
دارد. وقتی کشوری مثل سنگال به عنوان میزبان المپیک جوانان 
ورزش خاصی ندارد، می تواند درخواســت حذف یکی دو رشته را 
بدهد و به جای آن رشــته های دیگری که در آن قوی تر هستند را 

جایگزین کنند.

واکنش بنا به حذف کشتی فرنگی از المپیک۲۰۲۴: دروغ بزرگ!

اعضای هیأت مدیره باشــگاه پرسپولیس که 
در یک سال گذشــته حضور فعالی در جلسه ها 
داشــته اند را باید مقصر پرونده های جدید علیه 

این باشگاه دانست.
از زمــان جدایــی برانکــو ایوانکوویــچ از 
پرسپولیس بیش از یک ســال می گذرد. روزها 
و هفته ها و ماه ها آمدنــد و رفتند و در این مدت از 
سوی مدیران پرسپولیس  فقط یک جمله شنیده 
شد: »قصد مذاکره با برانکو را داریم!« در این میان 
گویی اصلا در خاطر این افراد نبود که ماه ها پیش 
از جدایی برانکو، درســت زمانی که او تیمش را 
برای قهرمانــی رهبری می کــرد، فرصت های 
زیادی در میان بود تا مذاکراتــی برای پرداخت 
مطالباتش انجام و منابعی برای تأمین این پول، 

تامین شود.
برانکو ایوانکوویچ با وجود اینکه یک سال دیگر 
با پرسپولیس قرارداد داشــت، به خاطر دریافت 
نکردن مطالباتش، با حوصلــه نامه های قانونی 
به باشگاه ارسال کرد و بر اساس همین نامه ها، با 
اتکا به بند قراردادش - که اگر سه ماه حقوق نگیرد 
می تواند قراردادش را فسخ کند - پرسپولیس را 
ترک کرد. از همان روزها هواداران این باشــگاه 
نگران وضعیــت مطالبات این مربــی بودند که 
داستان شکایت مرد کروات هم مانند مانوئل ژوزه 
نشود. با این حال مدیران »کاربلد« پرسپولیس 
دقیقا همان راه را در پیش گرفتند تا بلکه پرداخت 

این پول بر گردن دوران مدیریتی آن ها نباشد!
از همان روزهای ابتدایی، برانکو در تلاش بود 
که مطالباتش را بگیرد و در این راه حتی پیشنهاد 
مذاکره در استانبول را پذیرفت اما پرسپولیسی ها 
هیچ عزمی برای پرداخت نداشــتند. مذاکرات 
متعددی انجام شد اما هر بار هیچ قدمی از سوی 

هیات مدیره پرســپولیس و مدیران این باشگاه 
برداشته نشــد که مطالبات سرمربی تیمشان را 
پرداخت کنند تا اینکه در نهایت برانکو به همراه 
دستیارانش شکایت کردند و حکم قطعی علیه 
پرسپولیس  گرفتند.در آخرین مذاکرات دو طرف 
که در سفارت ایران در کرواسی برگزار شد، برانکو 
که در فیفا تقاضای یک میلیون و ٧۰۰ هزار یورو 
کرده بود، حاضر شــد فقط ٩۵۰ هزار یورو بابت 
اصل حقوق فصل ٩٧ - ٩٨ خــود بگیرد و دیگر 
شــکایت را پیگیری نکند. در واقع برانکو که در 
فیفا تقاضای غرامت هم داده بود، پس از مذاکرات 
کرواســی می پذیرد که فقط حقوق عقب افتاده 
خود را بابت کاری که انجام داده اســت بگیرد اما 

باز هم اقدامی برای پرداخت پول انجام نمی شود.
در نهایت این ماجرا به جایی رسید که برانکو 
توانست حکم یک میلیون و ۵۵ هزار یورویی علیه 
پرسپولیس بگیرد در حالی که ۵ درصد هم سود 

ســالیانه به آن تعلق می گیرد. به عبارت دیگر در 
همین گیر و دار، یک مبلــغ ١۰۵ هزار یورویی و 
یک مبلغ ۵۲ هزار و ٧۵۰ یورویی به عنوان سود 
۵ درصدی به ٩۵۰ هزار یورو پیشــنهادی برانکو 
اضافه شد؛ یعنی پرســپولیس  تا اینجا باید ١۵٧ 

هزار و ٧۵۰ یورو بیشتر بپردازد.
حالا پرسپولیســی ها برای طولانی تر شدن 
زمان دادرسی و به عبارتی خریدن زمان، هزینه 
کرده اند تا به CAS اعتــراض کنند. در این میان 
دارو بوشــیچ )وکیل برانکو( در مصاحبه ای که با 
ایسنا داشت، صرحتا عنوان کرد که پرسپولیس  
باید برای شروع دادرسی در دادگاه عالی ورزش 
مبلغ ١۰۴ هــزار فرانک ) بابت اعتــراض به رای 
برانکو، زلاتکو، مارکو و پانادیچ( به CAS بپردازد 
اما سرپرســت باشگاه مدعی شــد این مبلغ در 
حدود ۶۵ هزار فرانک خواهد بود. با این حســاب 
باید گفت همــان ادعای رســول پناه هم حدود 

۶١ هزار یورو به پرونــده برانکو ایوانکوویچ اضافه 
می کند؛ یعنی با احتســاب مبالغ قبلی در واقع 
تا این جا ۲١٨ هــزار و ٧۵۰ یورو بــه مبلغ اولیه 
برانکو اضافه شده اســت. حال اگر این مبلغ را با 
قیمت روز یورو به تومان تبدیل کنیم، تا »امروز« 
پرسپولیس  باید حدود ۴ میلیارد و ۶۰۰ میلیون 

تومان بیشتر پرداخت کند.
دو عضو هیات مدیره فعلی باشگاه پرسپولیس 
یعنی علی رغبتی و مهرداد هاشمی، بیش از یک 
سال است که عضو هیات مدیره سرخ ها هستند. 
آنها از ابتــدا در جریان مطالبــات برانکو بودند و 
بدون اتخاذ تصمیمی برای پرداخت این پول در 
یک سال اخیر، پرونده کالدرون و بودیمر را هم به 
پرونده های پرسپولیس اضافه کردند. این دو عضو 
هیات  مدیره که در مصاحبه های خود، حرف های 
خوبی بر زبان می آورند، بیش از یک سال فرصت 
داشتند که حداقل اجازه ندهند پرونده جدیدی 
علیه پرسپولیس ایجاد شود اما با بی خیالی تمام، 
منتظر شدند پرونده روال قانونی را طی کند تا بلکه 
در زمان نبود آنهــا و احتمالا حضور مدیر جدید، 

باشگاه مجبور به پرداخت این پول شود.
این مسائل بخشی از سوء مدیریت پرسپولیس 
است. دقیقا همان سیاستی که در پرونده برانکو و 
دستیارانش اتخاذ شده، برای پرونده کالدرون و 
دستیارانش هم اعمال می شود. شاید اگر قرار بود 
این پول های اضافی از جیب اعضای هیأت مدیره 
پرداخت شود، خیلی زودتر از این ها، پرونده برانکو 
و کالدرون مختومه شــده بود. البته در این میان 
نباید فراموش کرد این ضعف مدیریتی مشهود، 
فقط به منابع مالی پرســپولیس  ضربه نمی زند 
بلکه وجهه این باشــگاه را در مجامع بین المللی 

خدشه دار می کند.
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پرونده برانکو و دلارهایی که هدر می روند

رییس کمیته ملی المپیــک در ادامه بازدید از فدراســیون های 
ورزشی در فدراسیون ورزش های زورخانه ای حاضر شد.

سید رضا صالحی امیری رییس کمیته ملی المپیک از فدراسیون 
ورزش های زورخانــه ای بازدید کرد و با مســئولان و اعضای هیات 
رییسه فدراسیون دیدار داشت. مجتبی جوهری رییس فدراسیون 
ورزش های زورخانه ای در این دیدار با ارائه گزارشــی از فعالیت های 
این فدراسیون گفت: ٩۳۰ زورخانه در کشــور داریم که تعداد ٧۰۰ 
زورخانه ثبت فدراسیون شده و فعال هســتند. توانسته ایم با تغییر 

قوانین این رشته را جذاب و عادلانه کنیم.
رییس فدراسیون ورزش های زورخانه ای افزود: علی رغم پویایی 
حاکم بر این رشته در جهان، اما ما دو فدراسیون جهانی داریم و شما 
به طور کامل و دقیق در جریان فعالیت های  این فدراسیون ها هستید. 
خواهش من این است ما تعیین تکلیف شویم و بگویید با کدام یک از 

این ها باید کار کنیم.
با توجه به حضور خبرنگاران در این جلسه، صالحی امیری خواستار 
قطع سخنان جوهری شد تا در فرصت مناســب درباره این موضوع 

صحبت شود.
صالحی امیری: مدرن کــردن زورخانه مثل مخلوط دیزی و پیتزا 

است/ به احترام مهرعلیزاده چیزی نگفتم
رییس کمیته ملــی المپیک با انتقاد از پی گیری جهانی شــدن 
رشــته ورزش های زورخانه ای توسط فدراسیون تحت نظر محسن 

مهرعلیزاده گفت: این کار ریشــه در آیین، ســنت و فرهنگ هزاران 
ساله این سرزمین دارد و اصلا قابل تطبیق با فرهنگ کشورهای دیگر 

نیست.
رضا صالحی امیری رییس کمیته ملی المپیک  پس از شــنیدن 
صحبت ها و گلایه های اعضای هیات رییسه فدراسیون زورخانه ای 
گفت: انصافا خیلی استفاده کردم. مشکلات ورزش مثل دیگر بخش 
ها خیلی پیچیده نیست. این فدراسیون بدلیل ماهیت فرهنگی اش 

جایگاه ویژه ای دارد.
وی افزود: در خصوص ورزش قهرمانی همه بلد هستند چکار کنند 
و خیلی نیاز به ما نیســت اما بحث فرهنگی در ورزش اهمیت زیادی 
برای ما دارد. عبور از ســکه و سکو به سوی ســکوی پهلوانی اهمیت 

زیادی دارد. ماموریت اصلی این فدراسیون نیز همین است.
رییس کمیته المپیک خاطرنشــان کــرد: روزگاری بزرگترین 
سرمایه اجتماعی سرزمین ما پهلوانان بودند که امروز متاسفانه خدشه 
دار شده است. منهای اینکه این رشــته فدراسیون داشته باشد یا نه، 

جوهره آن معرفت است.
رییس کمیتــه ملی المپیک بــا انتقاد از سیاســت پی گیری 
جهانی شدن این رشته توسط فدراسیون بین المللی ورزش های 
زورخانه ای با مدیریت محســن مهرعلیزاده، گفت: از روز اول هم 
گفتم امکان جهانی شــدن این رشته نیســت. مگر ما می توانیم 
ورزش های باستانی چینی را با قانون خودمان اجرا کنیم و کاراته، 

ووشو و جودو و.. دیکته می شــود. به حرمت مهرعلیزاده سکوت 
کردم و اگر او نبود نظر کارشناســی ام این اســت که معتقدم این 
فدراســیون نمی تواند موفق شود. ســاختار این ورزش بر اساس 
معرفت و هویت ایرانی و پاک شــدن از تمامی پیرایه ها است. نمی 
شــود به بلاروس و بلغاری و آفریقایی ها ریتم و فرهنگ این رشته 

را درست انتقال دهیم.
رییس کمیته ملی المپیک گفت: اصرار اینکه ورزش زورخانه ای 
را مدرن کنیم امکانپذیر نیست. مگر می شود دیزی را با پیتزا مخلوط 
کنیم؟ چیزی می شود که اصلا قابل اســتفاده نیست. اصرار ما برای 
تغییر شکل و ماهیت این رشته غلط است و باید در ساختار سنتی آن 
بماند. مگر چینی ها و ژاپنی ها که نزدیک هزار سبک دارند قوانینش 
را تغییر داده اند؟ اگر کســی ورزش ما را خواست باید با همین شیوه 
بخواهد نه اینکه آن را تغییر دهیم. بجای اینکه جهانی شــویم باید 

دغدغه ملی داشته باشیم.
وی افزود: نه انطباق فرهنگی با دیگر کشورها داریم و نه می توانیم 
هویتمان را تغییر بدهیم. آن وقت این رشــته دیگر ایرانی نیســت. 
اصرارم بر این است آقای جوهری برنامه ١۰ ساله ای را در هیات رییسه 
تصویب کند. کار اول اینکه وضع موجود ساماندهی و مدیریت شود. 
بحث دوم ارتقای نیروها است و نســل جدید وارد شوند. بحث سوم 
اینکه از طریق تولید کلیپ و فیلم و پخش در سیما ذائقه جوانان را با 

این رشته همراه کنیم.

سرپرست فدراسیون دو و میدانی گفت: حرف اول و آخر وضعیت 
ورزشکاران را رکورد آنان می زند. فدراسیون بودجه محدودی دارد و 
باید دو و میدانی کاران رکورد قابل ملاحظه ای بدست بیاورند که پس 

از بررسی در شورای فنی، روی افراد سرمایه گذاری شود.
»مهدی مبینی« اظهار داشت: برای نخستین مرتبه سامانه ملی 
در فدراسیون راه اندازی شــد و ورزشکاران، داوران و مربیان عضو این 
سامانه می شــوند و مبلغ جزئی هم پرداخت می کنند و از این مبلغ 
مقداری به هیات های ورزشی استان ها تعلق می گیرد. مهم ترین نکته 
انجام این کار بانک اطلاعاتی است که در فدراسیون ماندگار می شود و 

رزومه ورزشکاران ملی، مربیان و داوران مشخص خواهد شد.
وی افزود: قابلیت این سامانه صرفه جویی در وقت و هزینه  است و 
ورزشکار در منزل می تواند عضو آن شــود و برای حضور در مسابقات 

ثبت نام کند و تاییدیــه هیات را بگیرد.  دیگر نیازی نیســت که دو و 
میدانی کار از یک شهر به شهر دیگر برود.

سرپرســت فدراســیون دو و میدانی عنوان کرد: تقویم ورزشی 
را اعلام کردیم و پروتکل برگزاری این رقابت ها را به وزارت بهداشــت 
دادیم و پس از تایید آنان، مســابقات جایزه بــزرگ در ۲۶ و ۲٧ تیر را 
برگزار می کنیم. جوایز مجزایی برای مقام اول تا ســوم این مسابقات 
و نیز ورزشکاری که به حد نصاب برســد یا رکوردشکنی کند،  تعلق 
می گیرد.وی ادامه داد: نخســتین رویداد ما در تیر ماه محک جدی 
برای ورزشــکاران اســت تا میزان آمادگی آنان را بسنجیم. اگر لیگ 
باشگاه ها را در مرداد و شــهریور برگزار کنیم،  باشگاه ها باید ارزیابی 
دقیق تری روی ورزشکاران در این مســابقات داشته باشند.مبینی 
اضافه کرد: درخواســت حضور ورزشــکاران در اردو در شورای فنی 

مطرح می شــود و این تصمیمات قائم به فرد نیست و شورای فنی هر 
تصمیمی بگیرد، تایید می کنیم. در فدراســیون بودجه ای نیست و 
کمبود تجهیزات همواره وجود دارد.  در مدت کوتاهی که سرپرستی 
فدراسیون را برعهده گرفتم، نمی توانم مشکلات را به این سرعت حل 
کنم. تجهیزات و امکانات اولیه استاندارد از شروط اساسی دو و میدانی 
است و هر فردی که رییس فدراسیون شــود، بایستی برنامه ای برای 
فراهم کردن این تجهیزات داشته باشد زیرا دسترسی به این امکانات 
حق مسلم یک ورزشــکار است.سرپرست فدراســیون دو و میدانی 
خاطرنشان کرد: با ارزیابی که انجام دادم باید یک میلیارد تومان برای 
این تجهیزات اختصاص دهیم. برخی از ورزشــکاران از نبود امکانات 
گلایه می کنند اما کمبود تجهیزات به دوران پیش از سرپرستی من 

بازمی گردد. انبار خالی است و چیزی نداریم.

سرپرســت کمیتــه رویدادهــا و مســابقات 
فدراســیون والیبال گفت: ١۲ تیم برای حضور در 

لیگ برتر سال ٩٩ اعلام آمادگی کرده اند.
شهرام عظیمی در گفت و گو با سایت فدراسیون 
والیبال در مــورد لیگ برتر فصــل ١۳٩٩ اظهار 
داشــت: مهلت اعلام آمادگی برای حضور در لیگ 
برتر و دســته یک مردان سال ٩٩ کشــور به پایان 
رســیده و ١۲ تیم برای حضور در لیگ برتر اعلام 

آمادگی کردند.
وی درباره تعداد تیم هــای ثبت نام کننده برای 
لیگ دسته یک مردان گفت: تا پایان مهلت مقرر، 

١۵ تیم برای حضور در لیگ دسته یک مردان سال 
٩٩ آمادگی خود را اعلام کردند.

سرپرســت کمیتــه رویدادهــا و مســابقات 
فدراســیون با تاکید بر اینکه اعلام آمادگی تیم ها 
به معنی شــرکت آن ها در مســابقات نیســت، 
گفــت: مهم ترین شــرط حضور در مســابقات، 
ارائه مســتندات مبنی بر تسویه  حســاب مالی با 
ورزشکاران، کادرفنی و فدراسیون والیبال است که 
تیم ها حداکثر تا ١۵ تیر ماه فرصت برای ارسال این 

مدارک دارند.
عظیمی در پاســخ به این پرســش که اسامی 

تیم های شــرکت کننده در لیگ برتر و دسته یک 
مردان چه زمانــی اعلام می شــود، تصریح کرد: 
باشــگاه ها باید از نظــر امکانات ســخت افزاری و 
نرم افزاری، شرایط لازم برای برگزاری مسابقات را 
داشته باشند. بنابراین اسامی تیم ها پس از بررسی 

کامل و تسویه حساب آن ها اعلام خواهد شد.
بر اســاس برنامه تدوین شــده از سوی کمیته 
رویدادها و مسابقات فدراسیون والیبال، در صورت 
تایید ستاد ملی مقابله با کرونا، سی و چهارمین دوره 
مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های برتر مردان 

ایران از شهریور ماه سال جاری آغاز خواهد شد.

سردرگمی رئیس فدراسیون زورخانه ای از همکاری با فدراسیونهای جهانی

صالحی امیری: مدرن کردن زورخانه مثل مخلوط کردن دیزی و پیتزا است!

سرپرست فدراسیون دوومیدانی: 
حرف اول و آخر را رکورد می زند

اعلام آمادگی ۱۲ تیم برای حضور در لیگ برتر والیبال

سرمربی بسکتبال بانوان گروه 
بهمن: قهرمانی اتفاقی نیست!

نازی طائرپور در مورد قهرمانی تیم گروه بهمن 
در لیگ برتر بسکتبال بانوان گفت: برای قهرمانی در 
لیگ زحمت زیادی کشیدیم و برنامه ریزی دقیقی 

داشتیم.
نازی طائرپور، ســرمربی تیم گــروه بهمن به 
قهرمانی تیم خود در لیگ برتر بسکتبال بانوان اشاره 
و بیان کرد: در فصلی که گذشت، خیلی خوب کار 
کردیم. برنامه ریزی داشــتیم و زحمت کشیدیم، 
بازیکنان تمرین و بدنسازی خیلی خوبی داشتند 
و از طرف دیگر آنالیزهای درســتی انجام دادیم به 

همین دلیل بدون باخت بودیم.
او در ادامــه افزود: یــک تیم اتفاقــی قهرمان 
نمی شــود. برخــی می گفتند بازیکنــان خوبی 
داشتید اما وضعیت بازیکن های تیم های دیگر هم 
خوب بود. با این حــال برنامه ریزی دقیقی کردیم و 
بدنسازی مان به گونه ای بود که بازیکنان در اواخر 
مســابقه هم از نظر تکنیکی و اســتقامتی خسته 

نبودند.
طائرپور به تاثیر آنالیز تیم های دیگر در پیروزی 
اشاره کرد و گفت: بازیکنان تمام تیم ها را آنالیز کرده 
بودیم. در هر بازی ســه نفر از دانشگاه شریف به ما 
کمک می کردند، آمار و آنالیز بازی را به ما می دانند 
که بر اســاس آن و جریان مســابقه تصمیم گیری 
می کردیم. علاوه بر این منسجم کردن بازیکنان تیم 

هم شرایطی می خواست که ما فراهم کردیم.
سرمربی تیم گروه بهمن با بیان اینکه فصل قبل 
هم این بازیکنان را داشتند اما قهرمان نشدند، افزود: 
فصل قبل به این صورت کار نکردیم. بدنســازی ما 
امسال خیلی خوب بود و ایرادات سال قبل را برطرف 
کردیم به همین دلیل موفق شــدیم. البته ســال 
گذشته ما تیم دوم جدول)نامی نو( را برده بودیم اما 
وقتی بازی دوم با دانشگاه آزاد به وقت اضافه کشیده 
شد، پنج بازیکن اصلی ام را نداشتم وگرنه سال قبل 

هم قهرمان می شدیم. 
طائرپور در مورد برنامه ریزی برای آغاز تمرینات 
تیم گفت: منتظر اعلام رســمی قهرمانی توسط 
فدراســیون هســتیم تا برنامه ریزی خود را شروع 

کنیم.
پرونده لیگ برتر بســکتبال بانوان پس از ماه ها 
بلاتکلیفی بسته شــد و در حالی که بازی برگشت 
فینال بین تیم های گروه بهمن تهران و بانوان شهر 
گرگان به دلیل شیوع کرونا لغو شد، با اعلام انصراف 
تیم گرگان از بازی، نماینده تهران قهرمان شد. گروه 
بهمن در بازی رفت فینال پیروز شد و تنها تیم بدون 

باخت فصل بود.

 حریف شهر خودرو 
تهدید به کناره گیری از لیگ 

قهرمانان آسیا کرد
تیم شــباب الاهلی حریف تیم فوتبال شــهر 
خودرو، فدراسیون فوتبال امارات را به کنارکشیدن 

از لیگ قهرمانان آسیا تهدید کرد.
طبق ادعای روزنامه البیان امــارات، با توجه به 
نیمه کاره ماندن مســابقات لیگ فوتبال امارات، 
فدراسیون فوتبال این کشور هنوز تیمی را به عنوان 

قهرمان معرفی نکرده است.
در همین راستا تیم شباب الاهلی که تا پیش از 
پایان رقابت ها صدرنشین لیگ امارات بود، از اینکه 
هنوز به عنوان قهرمان معرفی نشده است به شدت 
ناراحت اســت. به همین خاطر فدراسیون فوتبال 
امارات را تهدید کــرده تا در صورتی کــه آنها را به 
عنوان تیم قهرمان معرفی نکند، از لیگ قهرمانان 

آسیا کناره گیری خواهد کرد.
در همین راستا قرار اســت فدراسیون فوتبال 
امارات جلســه اضطراری برگزار کند تا در این باره 

تصمیم گیری کند.
تیــم فوتبال شــباب الاهلــی در گــروه دوم 
رقابت های لیگ قهرمانان آســیا با تیم های شهر 
خودرو، الهلال عربســتان و پاختاکور ازبکســتان 

همگروه است.

برگزاری نشست دبیرکل و 
رییس دپارتمان تیم های ملی با 

اسکوچیچ
نشست دبیرکل فدراسیون و رییس دپارتمان 

تیم های ملی با دراگان اسکوچیچ برگزار شد.
دراگان اسکوچیچ ســرمربی تیم ملی ساعاتی 
پس از مراجعت خود به تهــران، با حضور در محل 
فدراســیون فوتبال با مهدی محمد نبی، دبیرکل 
فدراســیون و مهدی خراطی رییس دپارتمان تیم 

های ملی نشستی را به مدت ٩۰ دقیقه برگزار کرد.
در این نشست برنامه ریزی های آتی تیم ملی 
در حوزه کمپ ها و اردوهــا، بازی های تدارکاتی 
و همچنین روند مربوط به بــازی های تیم ملی 
در مقدماتی جام جهانی مورد تبــادل نظر قرار 

گرفت.
دراگان اســکوچیچ در این نشســت همچنین 
گزارشی از روند فعالیت خود در ماههای اخیر ارائه 

کرد.
بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته،مقرر گردید 
کلیه بازی های لیگ برتر در هفته های باقیمانده به 

صورت کامل رصد شود.

خبر

داوران فوتبال تست کرونا دادند
صبح )دوشنبه( از داوران فوتبال که در مسابقات 

لیگ قضاوت می کنند تست کرونا گرفته شد.
 داوران ایــن رشــته ورزشــی کــه در لیــگ 
قضاوت می کنند )دوشنبه( تســت کرونا دادند تا 
وضعیت شــان برای قضاوت در مسابقات مشخص 

شود.
لیگ برتر فوتبال ایران از روز چهارشنه )۴ تیر( با 
بازی معوقه فولاد - استقلال، بعد از وقفه ای طولانی 

مدت از سر گرفته می شود.

 حمله به هت تریک قهرمانی
 در لیگ برتر فوتسال

قهرمان این فصل لیگ برتر فوتســال رکوردار 
کسب این عنوان در ادوار لیگ برتر می شود.

بازی رفت فینال لیگ برتر فوتسال عصر جمعه 
در سالن بدون تماشاگر پیروزی اصفهان برگزار شد 
که تیم مس ســونگون در دیداری جذاب و نزدیک 
میزبان خود گیتی پسند را با نتیجه ۴ بر ۳ شکست 
داد. با این نتیجه کار شاگردان علی افضل برای کسب 
عنوان قهرمانی لیگ بیست و یکم راحت تر است اما 
گیتی پسندی ها نیز که در بازی رفت اصغر حسن 
زاده را در ترکیب خود نداشتند امیدوارند با حضور 
کاپیتان تیم ملی، مس را در تبریز زمین گیر کرده و 

کار را به بازی سوم بکشانند.
نکته جالب در فینال این دوره رکوردی اســت 
که به تیم قهرمــان خواهد رســید. در ادوار لیگ 
برتر تاکنون هیچ تیمی موفق به کسب سه عنوان 
قهرمانی نشــده و هر کدام از دو تیم گیتی پسند و 
مس که جام قهرمانی را بالای سر ببرد از این حیث 

صاحب رکورد خواهد شد.
تیم های پیمان تهران، استقلال تهران، شن سای 
ساوه، تام ایران خودرو، شــهید منصوری قرچک، 
فولاد ماهان اصفهان و تاسیسات دریایی تهران هم 
سابقه دو قهرمانی در لیگ برتر فوتسال را دارند که 

هیچ کدام از این تیم ها در فوتسال حضور ندارند.
گیتــی پســند در لیگ هــای ٩١ و ٩۵ و مس 
ســونگون در لیگ های ٩۶ و ٩٧ قهرمان شده اند 
و حالا باید دید کدام یک از این دو تیم تاریخ ســازی 

خواهدکرد.

انتصاب یک زن به عنوان دبیر 
فدراسیون جودو

در پی استعفای دبیر ســابق فدراسیون جودو، 
سرپرست دبیری جدید فدراسیون معرفی شد.

بعد از اســتعفای مهدی درخشــنده به دلیل 
مشــغله کاری با حکم آرش میراسماعیلی رئیس 
فدراسیون، صدیقه کعبی زاده، به عنوان سرپرست 

دبیری فدراسیون جودو منصوب شد.
وی ســابقه نایب رییس این فدراســیون را در 

کارنامه دارد.

دومین شکست یاران حامد 
حدادی در پلی آف لیگ چین

تیم بسکتبال نانجینگ چین، در دومین بازی 
خود از مرحله پلی آف لیگ این کشور نیز شکست 

خورد.
 )دوشــنبه( ۲ تیر مــاه ١۳٩٩ در ادامه مرحله 
 ،)CBA( پلی آف رقابت های لیگ بســکتبال چین
تیم نانجینگ در روز کم فروغ حامد حدادی ستاره 
و سنتر ایرانی خود، با حساب ١۰۳ - ٩۵ مقابل تیم 

کوئیندائو شکست خورد.
حدادی در این بازی ۶ امتیاز، ٨ ریباند و ۴ بلاک 
شات را به ثبت رساند. نانجینگ در نخستین بازی 
خود از این مرحله نیز با حســاب ٩۵ بر ١١۲ مقابل 
ژیجیانگ تن به شکســت داده بود. این بیستمین 
شکســت یاران حدادی در لیگ CBA بود تا با ۴۴ 
امتیاز در رده ١۵ این رقابت ها قــرار بگیرند. لیگ 
بســکتبال چین )CBA( به دلیل شــیوع ویروس 
کرونا از بهمن ماه سال گذشته تعطیل شده بود که 
پس از کنترل شیوع این بیماری، مرحله پلی آف این 

رقابت ها از ۳١ خرداد ماه آغاز شده است.

بیرانوند با پرسپولیس لیگ را 
آغاز می کند

دروازه بان تیم فوتبال پرســپولیس همچنان 
نمی تواند به بلژیک برود. بدین ترتیب در دیدارهای 
ابتدایــی لیگ برتر پــس از وقفــه طولانی مدت، 
پرســپولیس را همراهی خواهــد کرد.»علیرضا 
بیرانوند« دروازه بان ملی پوش تیم پرسپولیس برای 
انجام تست های پزشــکی باید راهی بلژیک شود تا 
کارهای حضورش در تیم آنتورپ را نهایی کند.البته 
به دلیل شیوع ویروس کرونا و محدودیت های سفر 
به اروپا بیرانوند هنوز نتوانسته به بلژیک برود و قطعا 
تا ١١ تیرماه هم قادر به انجام این سفر نیست چرا که 
سفارت بلژیک در تهران از این تاریخ به بعد کارهای 
ســفارتخانه را انجام خواهد داد.با شرایط موجود 
بیرانوند به طور حتم در چنــد دیدار ابتدایی پس از 
آغاز دوباره لیگ برتر همراه با پرســپولیس خواهد 
بود و ١١ تیرماه به بعد، زمان ســفرش به قاره سبز 
مشخص خواهد شد.دروازه بان اول تیم ملی فوتبال 
ایران در نقل و انتقالات زمســتانی بــه تیم رویال 
آنتورپ فروخته شد اما طبق توافقات صورت گرفته، 
قرار بر این شــد تا وی تا پایان فصل پرسپولیس را 
همراهی کند. بیرانوند هفته گذشــته برای سفر به 
بلژیک اقدام کرد اما به دلیل برخی قوانین اتحادیه 
اروپا نتوانست مجوز ســفر به بلژیک را اخذ کند و 

دوباره به تمرینات پرسپولیس بازگشت.

خبر



رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان مرکزی گفت: در سال۹۸ 
با وجود محدودیت ها و مشــکلاتی که در عرصه کشــاورزی بود 
توانستیم با همت کشــاورزان و تولیدکنندگان و دیگر فعالان این 
حوزه در همه بخش ها اعم از دام،طیــور، زراعت و باغبانی افزایش 

تولیدات را رقم بزنیم.
وی تصریح کرد: در تولید گندم روند ســه ســال گذشته روند 

مطلوب و امیدبخش بوده و در سال گذشته میزان تولید گندم در 
استان ۴۲۰ هزار تن بوده است و پیش بینی می شود سطح تولید 

در سال جاری به بیش از ۴۵۰ هزار تن برسد. 
آنجفی با اشاره به اینکه هم راستا با افزایش تولید گندم، ارتقا 
کیفیت این محصول نیز در دستور کار سازمان قرار گرفته است، 
بیان کرد: استان مرکزی در سال های اخیر جز ۶ استان سن خیز 

در کشــور قرار گرفته که این امر باعث کاهش کیفیت گندم در 
استان شده اســت، سازمان به همراه کارشناســان این حوزه در 
راســتای افزایش کیفیت این محصول گام برداشته اند و در سال 
جاری موفق شــدیم در بحث کنترل و کاهش سن زدگی اراضی 
کشــت گندم را از ۳۴ هزار هکتار به ۱۹۰ هزار هکتار در ســال 

جاری برسانیم. 

تولید گندم استان مرکزی در سه سال گذشته مطلوب و امیدبخش بوده است
شهرستان سه شنبه   3  تیر 1399      شماره   6900

 افتتاح اولین شهرک مواد موثره دارویی خاور میانه در استان مرکزی

پنجمین جلسه کمیسیون معادن اتاق بازرگانی اصفهان به بررسي 
شرایط حوزه معادن و صنایع معدني و تدوین استراتژي در سال جدید 

با توجه به شرایط پسا کرونا اختصاص یافت.
به گزارش روابط عمومی اتــاق بازرگانی اصفهان مجتبی کاروان، 
رئیس کمیسیون معادن اتاق بازرگانی اصفهان در این جلسه تلاش 
برای اجرایی نمودن کنسرســیوم ســنگ های تزئینی و تشــکیل 
کنسرســیوم معادن ســنگ آهن را از جمله خواســته های فعالان 
بخش معدن اصفهان بیان کــرد. وی در ادامه با تاکید بر اینکه بخش 
سنگ تزئینی بین ۱ تا ۵ میلیارد دلار می تواند ارزآوری داشته باشد، 
افزود: دولت برای تحقق این امر باید با بخش خصوصی در این زمینه 
تعامل کند. عضو هیات نمایندگان اتاق اصفهان عدم وجود برندینگ  
در بخش سنگ را مهم ترین مشکل سنگ کشور دانست و گفت: در 
صورت ایجاد شــرکتی برای تجمیع ظرفیت های موجود و عملیاتی 
شــدن تجارت خارجی بسیاری از مشــکلات این حوزه رفع خواهد 
شد. کاروان از فعالان حوزه معادن کشور درخواست کرد برای ایجاد 
شرکت توســعه صادرات سنگ کشــور  و بهره مندی از کمک های 
دولتی به کمیســیون معادن اتاق بازرگانی اصفهــان اعلام آمادگی 

نمایند. 
احمدرضا بصیری، مسئول کمیته ســنگ های تزئینی و مشاور 
کمیسیون معادن محور فعالیت کمیســیون مذکور در سال جدید 

را انتخاب یک متولی دقیق و ایجاد نظم و انضباط در صنعت ســنگ 
بیان کرد و از رونــد انعقاد تفاهم نامه ای در ایــن زمینه با ایمیدرو در 
حوزه صنعت سنگ ساختمانی ســخن گفت. وی تهیه طرح جامع 
سنگ تزئینی و راســتی آزمایی آمارها در این حوزه، انعقاد قرارداد با 
صندوق بیمه سرمایه گذاری معادن با هدف نوسازی ناوگان ماشین 
آلات معادن، طرح حمایت از پژوهش های دانشگاهی در حوزه سنگ 
ساختمانی و حمایت از صادرات ســنگ های تزئینی در اصفهان را از 
جمله اقدامات انجام شــده و توافق اتاق بازرگانی اصفهان با ایمیدرو 

عنوان کرد. 
همچنین حسام الدین فرهادی نسب، مشاور کمیسیون معادن 
اتاق بازرگانی اصفهان ضمن تقدیر از تلاش های رئیس کمیســیون 
معادن اتاق بازرگانــی اصفهان در زمینه کمک بــه ورود ایمیدرو در 
مبحث صنعت سنگ اصفهان خواستار نهایت بهره برداری از فرصت 
به وجود آمده توسط واحدهای ســنگی اصفهان به منظور تشکیل 
کنسرسیوم سنگ کشور و تشکیل شرکت توســعه صادرات در این 
زمینه شد. وی در ادامه گفت: دولت مطابق قانون موظف است شرایط 
ورود ماشــین آلات معدنی را برای تولید کنندگان فراهم کند و اتاق 
بازرگانی اصفهان ساز و کار تسهیل این امر را برای معدن داران فراهم 
نمود اما متاسفانه این امر از ســوی فعالان معدنی مورد استقبال قرار 
نگرفت. فرهادی از برگزاری جلســاتی با مسئولین فولاد و ذوب آهن 

به منظور تامین زنجیره فولاد در ماه های اخیر خبر داد و تاکید کرد: 
وظیفه اتاق بازرگانی سیاستگذاری و تسهیل بوده و لازم است معادن 

از فرصت های به وجود آمده استفاده نمایند. 
وی در پایان از الگوبرداری از این طرح برای دیگر مواد معدنی استان 

خبر داد.
در ادامه بهنام امینی عضو کمیسیون و فعال اقتصادی انعقاد تفاهم 
نامه با ایمیدرو در حوزه ســنگ را معجزه دانست وتاکید کرد: فعالان 

صنعت سنگ باید  این فرصت طلایی را  مغتنم بشمارند. 
مهدی کرباسی عضو کمیسیون نیز گفت: تجربه سالیان گذشته در 
امر صادرات نشان می دهد که دستیابی به بازارهای اروپایی با این طرح 

امکان پذیر است و آمادگی کامل صنف را در این ارتباط اعلام نمود.
همچنین علیرضا عقیلی دیگرعضو کمیسیون خواستار استفاده از 
مدل های برتر خارجی برای استفاده در کنسرسیوم صادراتی سنگ 

شد.
شایان ذکر است تعیین مجموعه ای به عنوان متولی واردات ماشین 
آلات معدنی و ارایه تسهیلاتی از سوی دولت به واحدهای معدنی در 
این زمینه و تدوین نرخ نامه فراورده هــای معدنی برای برنامه ریزی 
مشخص در حوزه صادرات از دیگر پیشــنهادات مطرح شده توسط  
اعضاء کمیسیون معادن اتاق بازرگانی اصفهان در راستای کمک به 

رفع مشکلات معادن استان بود. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه با اشاره به وضعیت قرمز کرونا 
در استان، گفت: در این شرایط امکان جمع آوری و نگهداری معتادان 
متجاهر در مرکز ماده ۱۶ وجود ندارد، اما به محض اینکه وضعیت کرونا 
در استان زرد یا سفید شود، کار جمع آوری و نگهداری این افراد از سر 
گرفته می شود.دکتر فاطمه رضوان مدنی در نشست خبری با اشاره 
به فعالیت های متنوع بهزیستی در حوزه درمان و پیشگیری از اعتیاد 
گفت: مراکز درمان متنوعی در رابطه با اعتیــاد داریم که از جمله آن 
مراکز درمان سرپایی MMT هستند. اگرچه عمده این مراکز تحت 
نظر دانشگاه علوم پزشکی فعالیت دارند، اما بهزیستی هم این مراکز 
را در زیر مجموعه خود دارد و ۱۰ مرکز MMT بهزیســتی در استان 
فعال اســت.وی افزود: از ۱۰ مرکز MMT بهزیستی هشت مرکز در 
شهرستان کرمانشاه قرار داشته و در هریک از شهرستانهای صحنه و 
هرسین هم یک مرکز فعال داریم.رضوان مدنی مرکز درمان اجتماع 
محور )PC( را از دیگر مراکز درمانی بهزیستی در حوزه اعتیاد عنوان 
کرد و افزود: در حال حاضر یک مرکز PC در اســتان فعال اســت که 
افراد معتاد پس از ســم زدایی به این مرکز ارجاع می شوند. این مرکز 

افراد را برای بازگشــت به آغوش خانواده و جامعه آماده و ترغیب می 
کند و به نوعی درمان اجتماع محور در این مرکز اعمال می شود.وی 
از دســتور کار برای راه اندازی مرکز درمان جامع اعتیاد در استان هم 
خبر داد وافزود: ایــن مرکز که بر تداوم درمان اعتیــاد تاکید دارد، به 
احتمال زیاد هفته بهزیستی امسال افتتاح شود.این مسئول تصریح 
کرد: ظرفیت این مرکز ۵۰ تا ۱۰۰ نفر اســت و درمان هر فرد در این 
مراکز یک سال به طول می انجامد. به اینصورت که فرد معتاد ۳.۵ ماه 
در مرکز اقامت شبانه روزی داشته و تحت درمان و سم زدایی قرار می 
گیرد و در ماه های آتی درمان مراجعه روزانه داشته و حرفه یادگرفته 
و مشــاوره و خدمات روانی و ... دریافت می کند.وی از کمپ ها ماده 
۱۵ به عنوان مراکز درمان غیردارویی اعتیاد یاد کرد وافزود: در حال 
حاضر ۲۶ کمپ ماده ۱۵ در اســتان فعال اســت که از این تعداد ۱۶ 
مرکز در کرمانشاه و مابقی در شهرســتان های استان فعال هستند. 
افراد معتاد در این مراکز اقامت یک تا ســه ماهه داشته و تحت درمان 
های غیردارویی قرار می گیرند.وی افزود: سال گذشته در مجموع در 
تمامی مراکز درمان اعتیاد بهزیستی حدود ۱۲ هزار نفر تحت درمان 

قرار گرفتند.
رضوان مدنی تصریح کرد: از این تعداد ۸۴۹ نفر در مرکز ماده ۱۶ 
بهبود یافتــه، ۹۵۰۰ نفر در مراکز مــاده ۱۵ و ۱۵۰۰ نفر نیز بصورت 

سرپایی تحت درمان قرار گرفته و بهبود یافتند.
رضوان مدنی به فعالیت "مراکز گذری" در حوزه کاهش آســیب 
اعتیاد در حاشیه شهرها هم اشــاره کرد و افزود: هم اکنون پنج مرکز 
در سطح استان فعال است که سه مورد آن در کرمانشاه و در هر یک از 

شهرستانهای اسلام آبادغرب و کنگاور هم یک مرکز فعال است.
وی افــزود: در این مراکز افــراد معتاد برای ترک اعتیاد تشــویق 
شده و مشاوره روانشناسی دریافت می کنند و در کنار آن بسته های 
بهداشتی جهت پیشگیری و شیوع ایدز و سایر بیماریهای مشابه بین 

این افراد توزیع می شود.
رضوان مدنی به فعالیت شلتر و ســرپناه برای اسکان شبانه افراد 
معتاد بی سرپناه هم اشــاره کرد و افزود: هم اکنون سه مرکز سرپناه 
شبانه در کرمانشــاه فعال اســت که پذیرش معتادان بی خانمان با 

رعایت پروتکل های بهداشتی در آن صورت می گیرد.

معاون آموزش و پژوهش جمعیت هلال احمر 
خوزستان با تاکید بر لزوم برنامه ریزی برای کاهش 
آمار غرق شــدگی در اســتان گفت: در سال ۹۸، 
خوزســتان با ۱۵۱ فوتی در صدر آمار غرق  شدگی 

قرار داشته است.
فرهاد مکوندی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
راه اندازی پویش ملی "غرق نشــویم" در تابستان 
امسال اظهار کرد: هر ساله آغاز فصل گرم سال در 
بسیاری از استان ها، دغدغه  جدی در حوزه حوادث 
برای متولیان امر ایجاد می کند. هرچند باید مباحث 
و راهبردهــای مواجهه با حــوادث و بلایا از حالت 
شعاری خارج شود و به سمت  و سوی برنامه ریزی 
جامعه محور برود اما متأســفانه شاهد هستیم که 
برخی متولیان امر به موضوعات پیشگیرانه تنها در 
یک برهه خاص و آن هم به صورت سطحی بسنده 

می کنند و هر ساله شاهد تلفات خانمان سوز در این 
حوادث هستیم.

وی افزود: طبق گفته سازمان پزشکی قانونی، 
برخی استان ها مانند خوزستان، مازندران و گیلان 
در صدر آمار غرق شــدگی ها در کشــور قرار دارند 
بنابراین پرداختن به موضوع غرق شدگی باید بیش 

از پیش انجام شود.
آمار غرق شدگی فاجعه بار است

مکوندی با بیان اینکه آمار غرق شدگی فاجعه بار 
است، تصریح کرد:  در سال ۹۸، یک هزار و ۲۷۵ نفر 
بر اثر غرق شدگی در کشــور جان خود را از دست 
دادند که در این میان خوزســتان با ۱۵۱ فوتی در 
صدر آمار غرق شدگی قرار داشت و مازندران با ۱۰۹ 

و گیلان با ۱۰۸ متوفی در جایگاه های بعدی  بودند.
وی افزود: طبق آمار رســمی، بیش از یک سوم 

غرق شدگی ها یعنی ۴۶۸ مورد در رودخانه ها رخ 
داده اســت. بنابراین این موضوع باید یک دغدغه 
همیشگی باشــد و برای پیشــگیری از وقوع این 
بحران، چاره ای اندیشــیده شــود؛ بحرانی که در 
ســال های گذشــته خانواده های زیادی را عزادار 

کرده و بسیاری را به سینه خاک سپرده است.
معــاون آمــوزش و پژوهــش جمعیت هلال 
احمر خوزستان گفت: در برخی از استان ها فصل 
تابســتان چند ماه زودتر آغاز می شــود و گرمای 
ســوزان، مردم را به شــنا در کانال های آبیاری یا 
رودخانه ها می کشــاند اما غرق شدگی نیز یکی از 
مشکلاتی است که در این استان ها در ایام گرم سال، 
همواره شناگران در این محل ها را به شدت تهدید 

می کند.
وی افــزود: در ایــن میــان بر اســاس اعلام 

نهادهای ذیربط، آمارها نشــان می دهد ۹۵ درصد 
غرق شــدگان علیرغم تصوری که وجــود دارد، 
بومی هستند. از این تعداد غرق شده، ۷۵ درصد در 
رودخانه ها و ۱۱ درصد در کانال های آبیاری غرق 

شده اند.
مکونــدی با ابــراز نگرانــی از افزایــش آمار 
غرق شــدگان در خوزســتان، بیان کــرد: بنا به 
گفته های مســئولان و متولیان امر، افزایش آمار 
غرق شدگان در استان های خوزستان، مازندران 
و گیــلان در ســال های اخیر رونــد صعودی به 
خود گرفته که نگران کننده اســت و نیاز است با 
هم افزایی و همراهی همه دســتگاه های ذیربط، 
زمینه لازم بــرای رفــع مخاطــرات و افزایش 
توانمنــدی شــهروندان در خصــوص مقابله با 

غرق شدگی فراهم شود.

فراخوان فعالان معدنی اصفهان برای تشکیل کنسرسیوم سنگ تزئینی 

مدیرکل بهزیستی کرمانشاه:

وضعیت کرونا زرد شود، معتادان متجاهر جمع آوری می شوند

معاون جمعیت هلال احمر استان مطرح کرد:

رودخانه ها، بیشترین قربانگاه غریق ها

بازدید مدیرعامل از ساختمان مجتمع 
اشخاص بیمه البرز

مدیر عامل بیمه البرز از 
ساختمان مجتمع تخصصی 

بیمه های اشخاص بازدید کرد.
به گــزارش روابط عمومی بیمه البرز، محســن 
پورکیانی، مدیر عامل به همــراه مجید نادری، قائم 
مقام و معاون توســعه منابع و پشــتیبانی و احمد 
صفرزاده، معاون فنی این شــرکت با حفظ فاصله 
گذاری اجتماعــی از مدیریت و مجتمع تخصصی 
بیمه های اشخاص و مدیریت فروش بیمه های عمر 
بازدید کرد و در دیدار بــا کارکنان از عملکرد آنها در 
سال ۹۸ قدردانی کرد و بر ارایه خدمات مطلوب و به 
موقع به مشتریان و کسب رضایت بیمه گزاران تاکید 

کرد.

 در جشنواره تابستانه نوین 
ارائه می شود

فروش ویژه بیمه های مسئولیت و 
آتش سوزی

شــرکت بیمه نوین به مناســبت شروع فصل 
تابستان، محصولات بیمه ای خود را با شرایط ویژه 
در تیرماه به فروش می رســاند.به گــزارش روابط 
عمومی و امور بین الملل بیمه نوین، این شــرکت 
به پاس ارزش نهادن به اعتماد مشــتریان خود و در 
راستای گسترش فرهنگ بیمه ای جشنواره فروشی 
تحت عنوان »جشــنواره تابســتانه نوین« برگزار 
می  کند. در این جشــنواره خدمــات و محصولات 
بیمه نوین از یکم تا دهم تیرماه با شــرایط ویژه به 
فروش می رسند. در جشــنواره » تابستانه نوین« 
بیمه نامه های مسئولیت کارفرما در مقابل کارکنان 
صنعتی، خدماتی، بازرگانی، مســئولیت کارفرما 
در مقابل کارکنان ســاختمانی، مسئولیت مدنی 
مدیران مجموعه های ورزشــی، مسئولیت مدنی 
مدیران مراکز آموزشی و مسئولیت مدنی مدیران 
تالارها و رســتوران ها و نیز  بیمه  های آتش سوزی 
صنعتی و غیر صنعتی با شرایط ویژه ارائه می  شوند.
تخفیف  های ارائه شده در جشنواره تابستانه علاوه 
بر اعتبار در سال ۱۳۹۹ در بازه زمانی جشنواره، در 
سال  های آتی نیز به مدت ۵ سال دارای اعتبار خواهد 
بود.علاقه  مندان جهت تهیه این بیمه نامه ها و کسب 
آگاهی از شــرایط تخفیف هــا، می  توانند علاوه بر 
مراجعه به شعب و نمایندگی  های بیمه نوین با  خط 
ویژه    ۲۲۲۵۱۰۶۰-۰۲۱ تماس گرفته و یا به پایگاه 
  www.novininsurance.com نترنتــی ی ا

مراجعه کنند.

در دیدار مدیران عامل دو مجموعه 
اعلام شد:

  تقویت تعاملات 
در دستور کار بانک ملت و شرکت 

ملی مس ایران
مدیر عامــل بانک ملت با همراهــی تعدادی از 
مدیران ارشــد این بانک، با حضور در دفتر مرکزی 
شرکت ملی مس ایران با سعد محمدی مدیر عامل 
شــرکت ملی مس ایران دیدار و گفت و گو کرد.به 
گــزارش روابط عمومی بانک ملــت، دکتر محمد 
بیگدلی مدیرعامل بانک ملــت در این دیدار با ابراز 
خشــنودی از حضور در مجموعه ملی مس، از این 
شرکت به عنوان یکی از قطب های مهم اقتصادی 
کشــور نام برد.وی از آمادگی بانک ملت برای ارائه 
بسته کامل و جامع خدمات به شرکت ملی مس در 
قالب انعقاد تفاهم نامه خبر داد و در زمینه گسترش 
ســطح تعامــلات ارزی و مدیریــت فروش های 
صادراتی با اســتفاده از پتانســیل های موجود در 
بخش ارزی بانک و شرکت های تابعه توصیه هایی 
را ارائه کرد.سعد محمدی، مدیر عامل شرکت ملی 
مس ایران هم با اظهار خرسندی از سطح تعاملات 
فی مابین، از بانک ملت به عنوان شــریک وفادار و 
استراتژیک شرکت یاد کرد و فعالیت های شرکت، 
طرح های در دســت اقدام و فرآینــد فروش های 
صادراتی شــرکت را تشــریح کرد.عباس جعفرلو 
معاون مدیر عامــل بانک ملت در امــور بانکداری 
شرکتی و تجاری نیز، با برشــمردن جذابیت های 
محصولات خرد بانک ملت، آمادگی بانک را جهت 
رفع نیازمندی های مالی و بانکی شرکت و افزایش 

رضایتمندی مدیران شرکت اعلام کرد.

هشدار جدی دادستان خرم آباد 
به مخلان نظم و امنیت عمومی

دادســتان خرم آباد گفت: برای افرادی که اقدام 
به تیراندازی کنند، شدیدترین احکام حبس صادر 

شده و علاوه بر آن حکم تبعید نیز صادر می شود.
به گزارش فارس ، سعید رازانی در نشست خبری 
با اصحاب رسانه استان لرســتان به سوالات برخی 
خبرنگاران در خصوص برخــورد با تیراندازی های 
صورت گرفته در ســطح شــهرها، اظهار داشت: 
در بحــث تیراندازی های جلســات متعــددی با 
دســتگاه های انتظامی و امنیتی داشتیم و تاکید 
کردیم در وهلــه اول باندها و افــرادی که خرید و 
فروش ســلاح انجام می دهند شناسایی شوند که 
برای این افراد احکام حبس ۱۰ ســال به بالا در نظر 

گرفته می شود. 

خبر

مدیرعامل بانک سینا در سفر به 
سنندج اعلام کرد:

فعالیت های بانک سینا در استان 
کردستان توسعه می یابد

مدیرعامل بانک سینا در سفر به شهر سنندج، از 
توسعه فعالیت های این بانک در استان کردستان 

خبر داد.
دکتر ایمانی و هیئت همراه با ســفر به اســتان 
کردستان، ضمن دیدار با کارکنان شعب سنندج، 
بانه، سقز، میاندوآب و مهاباد و بررسی عملکردها از 
رویکرد مثبت و تلاش جمعی آنان در جهت تحقق 
اهداف قدردانی کرد و گفــت: ظرفیت ها و قابلیت 
های استان کردستان، ضرورت حضور موثرتر بانک 
سینا را ایجاب نموده و لذا بررسی ها و اقدامات لازم 
برای توسعه فعالیت ها در این استان اجرایی خواهد 

شد.
وی، ضمن تقدیر از تلاش هــای صورت گرفته 
در زمینه کاهش مطالبات معوق منطقه، خواستار 
سرعت بخشیدن به فعالیت ها در این زمینه شد و 
بر توجه ویژه همکاران به توسعه فعالیت های بانکی 

غیر مشاع تأکید کرد.
وی تصریح کرد: خوشــبختانه با سیاست ها و 
برنامه هایی که در بانک سینا به اجرا گذاشته شده، 
دیدگاه جامعه نســبت به این بانک بهبود یافته و 
انتظارات از آن بالا رفته اســت و بنابراین ضروری 
است همکاران با پاسخگویی مناسب به انتظارات 
هم میهنان و مشــتری مداری، حرکت رو به رشد 
بانک به ســمت تعالی را ســرعت ببخشند.دکتر 
ایمانی در ادامه با تأکید بر اهمیت ارتباط مدیریت 
و کارکنان، خاطرنشــان کرد: خوشبختانه، نتایج 
تعاملات در عملکرد بانک به خوبی مشهود است و 
با برنامه ریزی ها و سیاست هایی که در ماه های آتی 
به اجرا گذاشته خواهد شد، این وضعیت به ویژه در 
بحث افزایش فعالیت های مربوط به خدمات بانکی 
به جایگاه مناسبتر و مطلوبتری خواهد رسید.لازم به 
ذکر است در این دیدارها که معاونین سرمایه های 
انسانی و شعب و مناطق و مدیران اعتبارات و منطقه 
آذربایجان غربی و کردســتان نیز حضور داشتند، 
مسائل و مشکلات پیش روی شعب بانک سینا در 
استان کردستان مورد بررسی قرار گرفت و کارکنان 

شعب نیز نقطه نظرات خود را بیان کردند.

عضو هیئت مدیره از تسویه حساب با 
دو بانک ادغامی خبر داد:

پرداخت مبلغ ارزش سهام 
سهامداران بانک های مهر اقتصاد 

و حکمت ایرانیان
عضو هیئت مدیره بانک سپه اعلام کرد: با واریز 
مبلغ سهامداران بانک های سابق حکمت ایرانیان 
و مهر اقتصاد به حساب های معرفی شده، ادغام این 
دو بانک در نخستین بانک ایرانی نهایی شد.دکتر 
خسرو فرحی ضمن اشــاره به همکاری های مؤثر 
وزارت امور اقتصــادی و دارایی، بانــک مرکزی و 
ســتاد کل نیروهای مســلح در انجام فرایندهای 
ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح در بانک 
ســپه، تصریح کرد: با برگــزاری مجامع عمومی 
فوق العاده بانک های ســابق حکمت ایرانیان و مهر 
اقتصاد در روزهای دهم و دوازدهم خردادماه سال 
جاری این دو بانک رسماً در بانک سپه ادغام شدند 
و تابلوهای شعب آنها تغییر یافت.وی افزود: با اتمام 
ارزش گذاری بانک های سابق مهر اقتصاد و حکمت 
ایرانیان و بر اســاس مصوبه هیئت عالی راهبردی 
ادغام، مبلغ ارزش سهام ســهامداران محاسبه و با 
هماهنگی سازمان بورس و شرکت سرمایه گذاری 
مرکــزی )ســمات( در دوم تیرماه ســالجاری به 
حساب های معرفی شــده آنها واریز می شود.عضو 
هیئت مدیره بانک سپه یادآورشــد: با واریز مبلغ 
تعیین شده به حساب ســهامداران، مالکیت سهام 
بانک های ســابق حکمت ایرانیان و مهر اقتصاد به 
بانک دولتی سپه منتقل می شود.وی خاطرنشان 
کرد: با برگــزاری مجامع ادغــام بانک های انصار، 
قوامین و موسسه اعتباری کوثر طی هفته های آتی 
امکان تسویه حساب و پرداخت حقوق سهامداران 

این بانک ها نیز امکان پذیر و اقدام خواهد شد.

 قائم مقام مدیرعامل:
منابع سپرده ای بانک صادرات 

ایران از ٢٥6 هزار میلیارد 
تومان فراتر رفت

ائم مقام مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت:  ق
منابع ســپرده ای بانک صادرات ایران با همت همه 
مدیران و کارکنان این بانک در پایان سه ماهه اول 
ســال ۹۹ از ۲۵۶ هزار میلیارد تومــان فراتر رفت.
به گــزارش روابط عمومی بانک صــادرات ایران، 
رضا صدیق اظهار کرد: منابع ســپرده ای این بانک 
با تحقق بیش از ۱۷۳ درصد اهداف ســه ماهه اول 
سال ۹۹، از هدف مورد انتظار، فراتر رفته که نتیجه 
همدلی و همــکاری کارکنان بانک و در راســتای 
اهداف ابلاغی رقم خورده است.عضو هیئت مدیره 
بانک صــادرات ایران افــزود: این بانــک با رعایت 
نرخ های مصوب شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی، 
ارائه انــواع محصولات بانکی را در راســتای جذب 
بیشتر منابع ارزان قیمت ســرلوحه کار خود دارد 
به نحوی که نرخ رشد ســه ماهه منابع ارزان قیمت 
بانک صــادرات ایران در پایان خرداد ســال جاری 
نسبت به اسفند سال گذشــته ۲۲ درصد افزایش 
یافته و ۱۲۸ درصد هدف مورد نظر را محقق کرده 
و بر کاهش قیمت تمام شده پول نیز تاثیر مطلوبی 

داشته است.

خبر

آیین بهره برداری از فاز نخست اولین شهرک 
مواد موثره دارویی خاورمیانه در ناحیه صنعتی 

شهید بابایی استان مرکزی برگزار شد
ه گزارش روابط عمومی شرکت شهرکهای  ب
صنعتی اســتان مرکزی آیین بهره بــرداری از 
فاز نخســت اولین شــهرک مواد موثره دارویی 
خاورمیانه در ناحیه صنعتی شهید بابایی استان 
مرکزی با حضور وزیر بهداشــت به صورت ویدئو 
کنفرانس و همچنین با حضــور صادقی نیارکی 
معاون امور صنایع وزیر صمت ، آقازاده استاندار 
مرکزی ،شانه ساز معاون وزیر بهداشت و رئیس 
ســازمان غذا و دارو ، آمره مدیرعامل شــرکت 
شــهرک های صنعتی اســتان مرکزی و برخی 

مسئولین استانی و محلی برگزار شد .
دکتر نمکی وزیر بهداشــت در این آیین بهره 
برداری که به صورت ویدئوکنفرانس انجام شد با 
اشاره به صرفه جویی ۷۰۰ میلیون یورویی در ارز 
دارو در سال گذشته ، از هدفگذاری برای کاهش 

۲۰ درصدی ارزبری دارو در سال جاری خبر داد .
وزیر بهداشت در افتتاحیه فاز نخست اولین 
شهرک تولید مواد موثره دارویی در خاورمیانه و 
خط تولید کامل استامینوفن در ناحیه صنعتی 
ابایی اســتان مرکزی گفت : ما در عین  شهید ب
گرفتاری با بیماری کرونا به فرموده مقام معظم 

رهبری ، در سال جهش تولید در حرکت هستیم 
و اولین و بزرگترین کارخانه مــواد اولیه دارویی 
کشــور را امروز افتتاح می کنیم . وی ادامه داد : 
سال گذشته توانستیم ۷۰۰ میلیون یورو در ارز 
دارویی کشور صرفه جویی کنیم . این در حالیست 
که سال گذشته ســیلاب های سهمگین بهاره ،  
طرح غربالگری فشار خون و شناسایی دو میلیون 
و ۷۰۰ هزار بیمار جدید فشارخون نیازمند دارو ، 
اربعین حسینی با سه و نیم میلیون زائر آنفولانزا و 
در زمستان نیز کرونا را داشتیم . وی افزود : سال 

۱۳۹۹ را نیز با ۲۰ درصد کاهش ارزبری نســبت 
به ســال ۱۳۹۸ هدف قرار دادیــم و امیدواریم 
این سال را نیز با افتخاری جدید در تاریخ کشور 
بگذرانیم. معاون امــور صنایع وزیر صمت نیز در 
این آیین بهره برداری گفــت :  ۹۷ درصد داروی 
مورد نیاز کشــور در داخل تولید می شود و ۷۰ 
درصد مــواد اولیه این تولیدات توســط صنایع 
داخلی و با ارزبری ۱۴۰ میلیــون دلاری تامین 
می شــود . برای ۳۰ درصد باقیمانــده نیز ۷۰۰ 
میلیون دلار ارز اســتفاده می شود که می توان با 

اتکا به تولید داخلی این ارزبری را کاهش داد.
 صادقی نیارکی در ادامه با تشریح برنامه های 
مورد تاکید وزارت  ،  توســعه عمق ساخت داخل 
را محوری ترین اولویت وزارت صمت عنوان کرد 
و افزود:  کاهش ۱۰ میلیارد دلاری واردات ظرف 
۳ سال تا پایان سال ۱۴۰۰ یکی از سیاست های 

مهم در جهت خود اتکائی صنعتی است .
 وی به هدف گذاری هــای وزارت صمت در 
سال جهت تولید اشــاره و گفت : امسال جهش 

تولید از طریق رونق  در بخش تولید مدنظر است .
 آمره مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
استان مرکزی در حاشیه آیین افتتاح فاز نخست 
اولین شــهرک تولید مــواد موثــره دارویی در 
خاورمیانه و خط تولید کامل اســتامینوفن در 
ناحیه صنعتی شهید بابایی استان مرکزی گفت :  
شرکت صنایع شیمیایی کیمیاگران امروز پیشرو 
در تولید محصولات اتوکســیله و پروپوکسیله 
در منطقه خاورمیانه با ربــع قرن تجربه در حوزه 
تولیــد دارو و با هدف افزایــش تنوع محصولات 
خود در ســال جهش تولید و در راستای تلاش 
برای خود کفایی کشور و صرفه جویی ارزی ،  فاز 
اول کارخانه خط تولید استامینوفن را با سرمایه 
گذاری بخش خصوصی به میزان ۵ میلیون دلار 

راه اندازی شده است .



مصرف سی.ان.جی در فروردین ماه ســال جاری به کمتر از 15 
میلیون متر مکعب رسید، اردیبهشــت ماه دوباره افزایش مصرف 
داشــتیم و به میزان حدود 20 میلیون متر مکعب در روز رسیدیم 
اما هنوز تا پیک 25 میلیون متر مکعبی بعد از ســهمیه بندی و قبل 
از کرونا فاصله داریم.محســن جوهری  ، درباره روند تغییر مصرف 
سی.ان.جی بعد از سهمیه بندی و ســال جاری اظهار داشت: بعد از 

اعمال ســهمیه بندی بنزین در 24 آبان سال گذشته مقدار مصرف 
ســی.ان.جی به 25 میلیون متر مکعب در روز  رسید ، ولی به دلیل 
شیوع کرونا در اسفند ماه روند مصرف کاهشی و به حدود کمتراز 20 
میلیون متر مکعب در روز رسید.وی با بیان اینکه مصرف سی.ان.جی 
در فروردین ماه سال جاری به کمتر از 15 میلیون متر مکعب رسید، 
افزود: اردیبهشــت ماه دوباره افزایش مصرف داشــتیم و به میزان 

حدود 20 میلیون متر مکعب در روز رســیدیم اما هنوز تا پیک 25 
میلیون متر مکعبی بعد از سهمیه بندی و قبل از کرونا فاصله داریم.

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی سی.ان.جی گفت: یکی از دلایل 
مهم کاهش مصرف، تعطیلی بسیاری از شــرکت ها، کارخانه ها و 
اصناف به دلیل جلوگیری از شیوع کرونا و یا ورشکستگی های ناشی 

از شیوع ویروس کرونا بوده  است.

چرا مصرف سی.ان.جی نوسانی است؟

کشورهای تولیدکننده نفت که برای متوازن 
کردن بودجه خود بــه قیمت بالاتــر نفت نیاز 
داشتند و همچنین شرکت های بازرگانی نفت از 

سقوط قیمت ها در بهار امسال غافلگیر شدند.
علاوه بر فشارهای مالی که اکنون بسیاری در 
صنعت نفت احساس می کنند، بازرگانان نفت، 
شرکت های ملی نفت، شرکت های کشتیرانی، 
غول های نفتی، شرکت های اداره کننده خطوط 
لوله یا شرکت های نفتی کوچک در صنعت شیل 
متحمل مشکلات مختلفی از جمله تغییر چشم 

انداز قدرت ژئوپلیتیکی، رقابت
 های شــدید و پرهزینه ســر ســهم بازار و 
غیرممکن شــدن برنامه ریزی آینده شــده اند. 
درباره وضعیت دشــواری که برخی از غول های 
نفتی مانند آرامکوی سعودی اکنون با آن روبرو 
هستند، صحبت های زیادی شــده است. اویل 
پرایس در گزارشی به بررسی سایر بازیگران بازار 
نفت پرداخته که در پی سقوط قیمت های نفت 
در وضعیت خطیری قرار گرفته اند. این بازیگران 

عبارتند از:
** عمان

تحلیلگران ممکن است در ارزیابی نقش عمان 
به عنوان میانجی در یک منطقه پررویداد اغراق 
کرده باشــند اما در این که این کشور از نظر مالی 

به دردسر افتاده است، هیچ تردیدی وجود ندارد.
مشــکلات عمان با توجه به حساســیت این 
کشور به شــوک های قیمت نفت، دور از انتظار 
نیســت. در واقع عمان یکی از آسیب پذیرترین 
تولیدکنندگان نفت در این زمینه اســت. طبق 
گزارش موسســه اعتبارســنجی فیچ، عمان به 
قیمت ۸2 دلار هر بشــکه نفت برنــت نیاز دارد 
و این حداقل قیمتی اســت که این کشور برای 
متوازن کردن بودجه اش به آن نیاز دارد در حالی 
که قیمت نفت برنت اکنون نصف این سطح هم 

نیست.
طبق گزارش موسسه PwC، با فرض قیمت 
5۸ دلار هر بشــکه نفت برنت، درآمدهای نفتی 
قرار بود حدود دو ســوم از کل درآمد بودجه سال 
2020 عمان را تشکیل دهند. عمان حدود یک 
میلیون بشکه در روز نفت تولید کرده و تقریبا همه 
آن را صادر می کند. عمان برای سر پا ماندن در این 
شرایط دشوار، در حال بررســی دریافت کمک 
از سایر کشــورهای منطقه خلیج فارس است و 
ممکن است این کمک را از قطر یا امارات متحده 

عربی یا حتی عربستان سعودی دریافت کند.
** آنگولا

آنگولا که دومین تولیدکننــده بزرگ نفت 
آفریقا است، به درآمدهای نفتی خود متکی است 
که درحدود ۹0 درصد از کل درآمد صادراتی این 

کشور سهیم است.
ارزش صادرات نفت آنگولا در ماه مه نسبت به 
آوریل نیمی کاهش پیدا کرد و برای آنگولا حدود 
۳۸0 میلیون دلار درآمد از فروش نفت در این ماه 
به همراه آورد. طبق آمار اوپک، تولید این کشور از 
1.402 میلیون بشکه در روز در مارس به 1.۳1۳ 
میلیون بشکه در روز در آوریل و سپس به 1.2۸0 

میلیون بشکه در روز در ماه مه کاهش پیدا کرد
** نیجریه

نیجریه که بزرگترین تولیدکننده نفت آفریقا 
اســت، با بحران تولیدکنندگان نفت مســتقل 
مواجه است که شرکت نفتی مستقل شورلاین 
گروپ آن را فاجعه تمام عیار خوانده اســت. در 
نیجریه، تولیدکنندگان نفت مستقل در حدود 
یک پنجم یا 400 هزار بشــکه در روز تولید نفت 
نیجریه ســهم دارند. تولیدکنندگان مســتقل 
نیجریه که زیــر بار بدهی قرار دارند در شــرایط 
نامســاعدی قرار دارند به دلیل این که اکثر این 
شــرکتها دارایی هایشان را شــش سال قبل که 
قیمت نفت حدود 100 دلار در هر بشــکه بودند 

خریدند.
برای شــرکت دولتــی NNPC اوضاع بهتر 
نیست و این شرکت از شرکا و تامین کنندگانش 
درخواست کرده است هزینه هایشــان را ۳0 تا 

40 درصد کاهش دهند. این شــرکت قصد دارد 
تا پایان ســال 2021 حدود 10 دلار در هر بشکه 
از هزینه های تولید خود بکاهــد. با توجه به این 
که نیجریه به قیمت 144 دلار هر بشــکه نفت 
برای ســودآوری نیاز دارد، این رقم کافی به نظر 

نمی رسد.
** ونزوئلا

با در نظر گرفتن بحران اقتصادی عمیقی که 
ونزوئلا در آن فرو رفته است، گفتن این که سقوط 
قیمت نفت تا چه حد به مشکلات این کشور اضافه 
کرده، دشوار اســت. این کشور بزرگترین ذخایر 
نفت جهان را در اختیار دارد و با این حال شــمار 
دکل های حفاری نفت فعال این کشــور به یک 
حلقه کاهش پیدا کرده و میلیاردها بشــکه نفت 
استخراج نشده مانده در حالی که این کشور دچار 

مشکلات مالی و اقتصادی است.
علاوه بر تحریمهای آمریکا علیه صادرات نفت 
ونزوئلا، تولید نفت این کشور به 5۷0 هزار بشکه 

در روز کاهش پیدا کرده است.
** بحرین

افزودن بحرین به فهرست کشورهایی که به 
دلیل سقوط قیمت نفت دچار مخاطره شده اند، 
قابل بحث است. این کشور به عنوان دست نشانده 
سعودی ها ممکن است در صورت وجود مشکل 
واقعی از حمایت ســعودی ها برخوردار شود اما 
قیمت نفت مورد نیاز بحرین ۹۶ دلار در هر بشکه 
اســت که دومین قیمت بالا برای سودآوری در 

جهان پس از نیجریه محسوب می شود.
عربســتان ســعودی هم که به دلیل سقوط 

قیمت نفــت با مشــکلات مالی مواجه شــده 
اســت ممکن اســت در کمــک بــه بحرین با 
محدودیت هایی روبرو شــود. نفــت ۸5 درصد 
از بودجه بحرین را تشــکیل می دهــد. با وجود 
هزینه های بالای تولید نفت در شرایط تنگنای 
مالی، به نظر می رســد بحرین بــه دنبال انجام 

اکتشافات نفتی بیشتر است.
BP شرکت **

شــرکت BP اوایل مــاه میلادی جــاری با 
اعلام تعدیل 10 هزار شــغل معادل 15 درصد از 
کارکنانش، بازار را شوکه کرد. در حالی که برخی از 
شرکت های نفتی کوچک تر در چند ماه گذشته 
اخراج گســترده کارمندان شــان را اعلام کرده 
بودند، شرکت BP در اوج بحران دست نگه داشت 
و از تعدیل نیرو خودداری کرده بود. اما اوضاع بد 
برای این غول نفتی بــه تعدیل کارکنان محدود 
نشــده و شــرکت BP چند روز پیش اعلام کرد 
ارزش دارایی های نفت و گاز این شرکت به میزان 
1۷.5 میلیــارد دلار کاهش پیدا کرده اســت و 
اکنون مشخص نیست آیا این غول نفتی می تواند 
سود سهام نقدی به سهامدارانش را حفظ کند یا 

خیر.
** عراق

عراق هم مانند ونزوئلا حتی پیش از ســقوط 
قیمت های نفت با مشــکلاتی روبرو بود. ناآرامی 
سیاسی، عدم بودجه سال 2020، شیوع ویروس 
کرونا و کســری مالی 20 میلیــارد دلاری تنها 
بخشی از مشکلات این کشــور است. عراق قادر 
نیســت حقوق کارمندان دولتــی را در ماه های 
ژوئن و ژوییه پرداخت کند و از سوی اوپک برای 
کاهش تولید مطابق با توافق کاهش تولید اوپک 
پلاس تحت فشار قرار دارد. تولید نفت عراق که 
به قیمت نفت ۶0 دلار نیاز دارد، از 4.5۷ میلیون 
بشکه در روز در مارس به 4.1۶5 میلیون بشکه در 

روز در ماه مه کاهش پیدا کرد.
**ویتول

برای ویتول که بزرگترین شــرکت بازرگانی 
نفت جهان اســت، اوضاع اصلا خوب نیســت. 
سود خالص سه ماهه نخســت ویتول ۷0 درصد 
سقوط کرد و به 1۸0 میلیون دلار رسید. بخشی 
از مشکل ویتول این است که میزان بالایی نفت 
را در سال 2020 با امید به بهبود تقاضای جهانی 
برای نفت نگه داشته است اما اکنون معلوم شده 

که چنین فرضی درست نیست.
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کدام کشورهای نفتی از سقوط قیمت نفت بدترین ضربه را خوردند؟

ایران می تواند با از ســرگیری سوآپ نفت و گاز 
کشورهای همسایه، علاوه بر کسب درآمد و کاهش 
هزینه انتقال انرژی به شــمال کشــور،  موقعیت 
اقتصادی و سیاســی خود را در خاورمیانه تثبیت 

کند.
در دنیای امروز تجــارت و روابط بین المللی در 

اکثر موارد مکمل یکدیگر هســتند تا آنجا که هر 
کشوری که توانسته سهم بزرگتری از اقتصاد دنیا را 
به دست آورد،  نقش موثرتری نیز در روابط سیاسی 

جهان داشته باشد.
به طور مثال چین به پشتوانه سهم 15 درصدی 
خود در اقتصاد دنیا،  به عنوان قدرت بزرگ سیاسی 

جهان نیز شناخته می شود. این موضوع در سطوح 
کوچک تر نیز البته قابل تعمیم است.

کشورها در مناطق مختلف اثرگذاری خود را نه 
تنها به واســطه قدرت سیاسی بلکه با تکیه بر توان 
اقتصادی خود تعریف می کنند بنابراین هر کشوری 
اگر بتواند در مناســبات منطقه ای سهم بزرگتری 
داشته باشد،  به همان میزان در سیاست گذاری ها 

نیز فعال تر خواهد بود.
ایــن موضــوع در مناطــق حساســی مانند 
خاورمیانه اهمیت بیشــتری دارد زیرا تغییرات در 
این منطقه بیش از هر چیز بر اقتصــاد و انرژی بنا 

شده است.
از همین رو کشــورهای این منطقــه هر کدام 
به نوعی در تلاشند تا ســهم خود را از اقتصاد و بازار 

انرژی افزایش دهند.
در این میــان ایران از نظر جغرافیایی شــرایط 
ویژه ای دارد. ارتباط ایران با آب های آزاد در جنوب 
و کشورهای آســیای میانه در شمال باعث شده تا 

بتواند نقش هاب انرژی منطقه را داشته باشد.
نقشی که در دهه های گذشته مورد توجه قرار 
گرفت و ایران تلاش کرد تا با ایجاد کریدور شمال-

جنوب این نقش را فعال تر کند.از سوی دیگر اغلب 
ذخایر انرژی ایران در مناطق جنوبی و حاشیه خلیج 

فارس قرار دارد و ایران برای تامین انرژی استان های 
شــمالی خود هزینه زیادی را متحمل می شــود.

همچنین کشورهای آسیای میانه اغلب محصور در 
خشکی هستند و به دنبال مسیری کم هزینه برای 
دستیابی به آب های آزاد می گردند.اینجا است که 
نقش ایران می تواند پررنگ تر شود تا علاوه بر تامین 
پایدار و کم هزینه انرژی در شمال،  از موقعیت خاص 
خود نیز کسب در آمد کند.در کنار آن با ایجاد روابط 
تجاری و اقتصادی با همسایگان می تواند جایگاه 
خود را به عنوان کشوری اثرگذار در سیاست های 
منطقه ای تثبیت کند.در این میان از ســرگیری 
ســوآپ نفت می تواند موثر باشــد. آنچه امروز به 
عنوان ســوآپ در معاملات نفتی مطرح می شود 
به زبان ســاده به این مفهوم است که دولت یا تجار 
بخش خصوصی، نفت یا گاز را در یک مرز کشور از 
همسایگان دریافت می کنند و در مرز دیگر به افراد 

مورد نظر آنان تحویل می دهند.
بنابراین ایران می تواند نفت را از همســایگان 
شــمالی دریافت کند و آن را در شــمال کشور به 
مصرف برساند . در مقابل نفتی با همان کیفیت را در 
بنادر جنوبی کشور به مشتری همسایگان شمالی 
تحویل دهد و بابت این خدمت،  مبلغی را به عنوان 

کارمزد دریافت کند.

طبق اطلاعات وزارت نفت نیجریه، این کشور تولیدکنندگان نفت خود را مجبور کرده 441 هزار بشکه در 
روز از تولید نفت خود کم کنند که برابر با 1۳.۶۷ میلیون بشکه طی یک ماه می شود.نیجریه، یکی از بزرگترین 
صادر کننده های نفت آفریقا، سهمیه تولید نفت خود را 1۳.۷ میلیون بشکه برای شرکت های شل، چورون 
و سایر تولید کنندگان طی یک ماه پایین آورده است.شش شرکت بزرگ نفتی از جمله شل، اکسون موبیل، 
چورون، توتال، آجیپ و اداکس در تولید ۹0 درصد نفت نیجریه فعالانه مشارکت دارند. 10 درصد نفت باقی 
مانده توسط شرکتهای داخلی در این کشور مانند شرکت توسعه نفتی نیجریه و شرکت توسعه نفتی سپلات 
تولید می شود.به گفته منابع تجاری، این تصمیم در جهت  پیروی از قرارداد کاهش تولید اوپک پلاس گرفته 
شده است و باعث تاخیر در صادرات نفت خام این کشور در ماه های مه و ژوئن توسط شرکت ملی نفت نیجریه 
می شود.نیجریه در ماه های مه و ژوئن 1.412 میلیون بشکه در روز تولید داشت و در نظر دارد 1.4۹5 میلیون 
بشکه در روز از جولای تا دســامبر 2020 و 1.5۷۹ بین ژانویه 2021 و آوریل 2022 تولید کند تا به قرارداد 
کاهش تولید هم پایبند بوده باشد.این مقدار تولید علاوه بر تولید ۳۶0 تا 4۶0 هزار بشکه در روز میعانات گازی 
است که از قرارداد کاهش تولید معاف شده است.طبق اطلاعات وزارت نفت نیجریه، این کشور تولیدکنندگان 
نفت خود را مجبور کرده 441 هزار بشکه در روز از تولید نفت خود کم کنند که برابر با 1۳.۶۷ میلیون بشکه طی 
یک ماه میشود.طبق گفته منابع تجاری، نفت خام سبک بانی نیجریه در حال حاضر 5 دلار در هر بشکه ارزانتر 

از نفت برنت فروخته می شود در حالی که در شرایط عادی معمولاً ۳ دلار در هر بشکه گران تر از برنت است.

تثبیت قدرت ایران در خاورمیانه با از سرگیری سوآپ نفت

نیجریه تولید نفت خود را ۴۴۱ هزار بشکه در روز پایین آورد

بازسازی تجهیز کاربردی در 
واحد آب سازی منطقه لاوان

پروژه بازسازی و بهینه سازی پنل سامانه کنترل 
دیگ بخار شماره ۷ واحد آب و بخار منطقه لاوان به 

همت کارشناسان واحد ابزار دقیق انجام شد.
با توجه به اهمیت بسیار بالای تولید آب شیرین 
در جزیره لاوان و میزان آب مصرفی مورد نیاز برای 
تأمین آب کمپ های مسکونی، رستوران ها، دهکده 
لاوان و... به ویژه در فصل گرما و با توجه به فرســوده 
بودن برخی دستگاه های واحد آب و بخار لازم است 
دستگاه های آب سازی به ویژه دیگ های بخار به طور 
دائم در ســرویس یا گاهی آماده به کار باشند، این 
مهم سبب شد همکاران واحدهای ابزار دقیق، برق، 
جوشکاری، تراشکاری و ساختمانی دست به دست 
هم دهند تا از به وقفه افتادن روند تولید آب سالم و با 

کیفیت جلوگیری کنند.
دیگ بخار شماره ۷ واحد آب سازی منطقه لاوان 
بیشتر مواقع هنگام راه اندازی به دلیل کیفیت پایین 
و فرسوده بودن پنل کنترل و برق آن و عدم رعایت 
نظم در سیم کشی، در برخی ساعت ها و روزها برای 
رفع اشــکال و راه اندازی آن زمــان طولانی صرف 
می شد که این مسئله کاهش آب ذخیره و به وجود 
آمدن مشــکلات و کمبود آب مصرفی در ســطح 

منطقه را به همراه داشت.
بــا برنامه ریزی هــای انجام شــده از ســوی 
کارشناســان واحد ابزار دقیق و همکاری نزدیک 
واحدهای ستادی و عملیاتی منطقه، ضمن تفکیک 
ک و جداسازی مدارهای کنترلی برق و ابزار دقیق 
)به علت وجود مدار کنترل برق سه فاز در مجاورت 
با برق تک فاز مدارهای کنترلی( مواردی همچون 
نو کردن تجهیــزات پانل )رله، فیــوز، کنتاکتور، 
سیم کشــی...(، تعویض کابل هــای ارتباطی بین 
 J.BOX پانل کنترل با تجهیزات ابزار دقیق، تعویض
فرســوده، تکمیل و طراحی و نصب سیگنال های 
اخطاردهنده روی پانل، طراحی و نصب نمایشگر 
مراحل اســتارت دیگ بخار و تعبیــه آن در درون 
پانل کنترل، طراحی و نقشه کشی مطابق تغییرات 
جدید، کابل کشــی جدیــد با رعایــت آب بندی 
اتصالات )نصب گلند( و اتصــال پانل به تجهیزات 
ابزار دقیق، به صورت قابل قبول و کامل تر از اجرای 
کارخانه اصلی سازنده دســتگاه و با مناسب ترین 
کیفیت )بدون تغییر در منطق کنترلی آن( انجام 
شــد و در پایان با مجوز واحد آب و بخار، دیگ بخار 
یادشده به مدت ۷2 ساعت از سرویس خارج و نسبت 
به جداسازی سر ســیم های پانل قدیمی و اتصال 
سر ســیم ها و کابل های جدید به دو فقره پانل های 
تفکیک و بازسازی شــده جدید )برق و کنترل( و 

همچنین اتصال به ادوات ابزاردقیق اقدام شد.
آماده سازی پانل کنترل یادشده در مدت زمان 
دو ماه، حدود 450 نفر ساعت کار برد و پانل مربوطه 
پس از بازســازی و آزمایش های اولیــه در کارگاه 
به صورت شبیه سازی راه اندازی شد. همچنین پس 
از حمل آن به موقعیت عملیاتی و نصب در محل و 
تعویض کابل کشی و اتصال به تجهیزات ابزار دقیق 
در یک ماه و حدود ۳00 نفر ساعت بدون از سرویس 
خارج کردن دیگ، کار انجام شد و به غیر از مجموع 
۷2 ســاعت نهایی، در تمام مدت، دیگ مربوطه در 

سرویس عملیاتی یا حالت آماده به کار بوده است.

پرداخت تسهیلات کم بهره به 
کارکنان مناطق مرکزی

کارکنان متقاضی ســتاد و شــرکت های تابع 
شــرکت نفت مناطق مرکزی ایران حسب اولویت 

تسهیلات وام کم بهره دریافت می کنند.
خلیل قاسم زاده، مدیر منابع انسانی این شرکت با 
اشاره به امضای یادداشت تفاهم پرداخت تسهیلات 
وام از سوی بانک عامل و براساس دستورعمل ابلاغی 
شــرکت ملی نفت ایران گفت: برای نخستین بار از 
مردادماه امســال وام کم بهره ۷0 تا 100 میلیون 
ریالی افزون بر وام های مصوب ســازمانی دیگر به 
کارکنان متقاضی حسب اولویت پرداخت خواهد 

شد.
وی دربــاره تســهیلات پرداختی در ســال 
گذشــته افزود: با توجه به اهمیت نیروی انسانی 
به عنوان سرمایه اصلی ســازمان ها، سال ۹۸ در 
بخش مــددکاری و امور کارکنان حــوزه منابع 
انســانی در قالب مصوبه هیئت مدیره، مساعدت 
بلاعوض و وام اضطراری به همکاران اعطا شــد.با 
بازدیدهای دوره ای همکاران مددکاری از مناطق 
عملیاتی و همچنین مراجعه حضوری کارکنان، 
کارشناسان در جریان مشــکلات و مسائل آنان 
قرار گرفتند و با تهیه گزارش و دریافت مجوزهای 
لازم، اقدام های مناســب از جملــه ارائه خدمات 
مشاوره ای، آموزشی، رفاهی و اعطای تسهیلات 
انجام می شــود. پیش  از این نیز ســامانه ارتباط 
مســتقیم با مدیر منابع انســانی پورتال شرکت 
ایجاد و راه اندازی شــده که هر یک از همکاران با 
مراجعه به این ســامانه می تواننــد طرح موضوع 

داشته باشند و پاسخ دریافت کنند.
مدیر منابع انسانی شرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران در زمینه ارائه خدمات به ایثارگران مشــمول 
استفاده از دستورعمل بخشودگی مالیاتی گفت:  
ســال ۹۸ با ثبت اطلاعات حضور در جبهه، تعداد 
10۶ نفر از کارکنان شــاغل و بازنشسته ایثارگر و 
رزمنده این شــرکت از مزایای فوق العاده افزایش 

سنواتی و معافیت مالیاتی بهره مند شدند.

دیدگاه

سهم عربستان از بازار نفت 
افزایش می یابد

بانک آمریکایی جی پی مورگان آمریکا برآورد 
خود از سهم عربســتان در بازار نفت را بالاترین 
ســطح از دهه 1۹۸0 پیش بینــی کرد.جی پی 
مورگان در گزارشی اعلام کرد که سهم عربستان 
ســعودی از بازار نفت در این دهه بــه بالاترین 
ســطح خود از دهه 1۹۸0 افزایش می یابد، زیرا 
ســرمایه گذاری در تولید دیگر کشورها به دلیل 
بحران کرونــا رخ نمی دهد.براســاس اعلام این 
بانک وال اســتریت، قیمت نفت امسال بیش از 
40 درصد کاهش یافته که سبب سقوط بی سابقه 
تقاضا شده است و شرکت های نفت و گاز را وادار 
به اعلام کاهش هزینه ها می کند که مجموع آن 
در پایان این دهــه ۶25 میلیارد دلار خواهد بود.

کریســتین ملک، تحلیلگر جی پی مورگان، در 
این باره گفت: بحران ســرمایه گذاری ســبب از 
بین رفتن تولیدی می شود که قرار است قیمت 
شــاخص نفت خام برنت را طی دو ســال به ۶0 
دلار برای هر بشکه برساند.قیمت شاخص نفت 
خام برنت در ماه آوریل به دلیل محدودیت های 
اعمال شــده برای مهار ویروس کرونا به 1۶ دلار 
برای هر بشکه رسید. این شاخص اکنون حدود 
40 دلار برای هر بشکه معامله می شود.این بانک 
آمریکایی انتظار دارد میزان تقاضای جهانی نفت 
در سال 2020 به طور میانگین ۹1 میلیون بشکه 
در روز - ۹ میلیون کمتر از برآوردهای پیشین - 
باشد، این در حالی اســت که مقدار مصرف نفت 
در ماه نوامبر 2021 به سطح 100 میلیون بشکه 
در روز پیش از شــیوع ویروس کرونا باز خواهد 
گشــت.این در حالی اســت که جی پی مورگان 
پیش بینی می کند تغییر الگوهای مصرف سبب 
کاهش دائمی تقاضای ۳ میلیون بشکه در روز در 
مقایسه با پیش بینی های پیشین خواهد شد.در 
همین حال، به دلیل نبود ســرمایه گذاری برای 
تولید جدید و بسته شــدن برخی میدان ها، قرار 
است عرضه نفت 5 میلیون بشکه در روز کاهش 
یابد. این بانک اعلام کرد با کمترین هزینه تولید 
و بیشترین ظرفیت، عربستان سعودی بهترین 
گزینه برای جبران این کاهش است.ملک گفت: 
عربســتان در رقابت برای ســهم بازار در حالی 
به رتبه نخســت صعود خواهد کــرد که تولید 
کشــورهای غیراوپک و ایــالات متحده کاهش 

خواهد یافت.

عرضه انواع فرآورده پالایشی 
و پتروشیمی در بورس انرژی 

رقم می خورد
شرکت بورس انرژی ایران امروز شاهد عرضه 
انواع فرآورده پالایشی و پتروشیمی خواهد بود.

رینگ داخلی این بورس، امروز )دوشــنبه، دوم 
تیرماه( شــاهد عرضه کالاهای آیزوریسایکل 
پالایش نفت اصفهان، آیزوریسایکل و بلندینگ 
نفتا پالایش نفت بندرعباس، آیزوریســایکل، 
آیزوفید، حلال 402 و حلال 404 پالایش نفت 
تبریز، آیزوریســایکل، پروپان و نفتای سنگین 
پالایش نفت تهران، برش ســنگین، ســوخت 
کوره ســبک و نیتروژن مایع پتروشیمی تبریز، 
برش سنگین پتروشــیمی جم، برش سنگین 
شرکت پتروشیمی شازند، بلندینگ نفتا حلال 
410، حلال 404 و نفتای سنگین تصفیه نشده 
پالایــش نفت شــیراز، بنزول خــام ذوب آهن 
اصفهان، متانول پتروشــیمی زاگرس، متانول 
پتروشیمی شیراز، متانول شرکت متانول کاوه 
و میعانات گازی مجتمع گاز پارس جنوبی است.

خبر
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سه شنبه 
احکام اعضای شورای سیاســتگذاری سی و هفتمین جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران از سوی حسین انتظامی رییس سازمان 
سینمایی به ایشان اعطا شد.بعدازظهر روز ســی و یکم خردادماه 
نخستین جلسه شورای سیاستگذاری ســی و هفتمین جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهــران با حضور حســین انتظامی رییس 
سازمان سینمایی، سیدصادق موسوی مدیرعامل انجمن سینمای 

جوانان ایران، مجید مجیدی، علیرضا رضاداد، جعفر صانعی مقدم، 
نیما عباسپور و مجید برزگر در محل سازمان امور سینمایی و سمعی 
و بصری وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی برگزار شد و طی آن ضمن 
اعطای حکم سیدصادق موســوی به عنوان دبیر جشنواره، احکام 
اعضای شورای سیاستگذاری از سوی حسین انتظامی به ایشان اعطا 

شد.

در این جلســه اعضا درباره چگونگی برگزاری جشنواره با توجه 
به شیوع ویروس کرونا به بحث و تبادل نظر پرداختند که در نهایت 
برگزاری جشــنواره با رعایت اصول بهداشتی و مصوبات ستاد ملی 

مقابله با کرونا، مورد تأکید قرار گرفت.
همچنین در این نشســت جزییات فراخوان ســی و هفتمین 

جشنواره فیلم کوتاه تهران بررسی شد.

احکام اعضای شورای سیاستگذاری جشنواره فیلم کوتاه صادر شد

مراســم جایــزه بین المللــی عکــس پنج 
بزرگداشــت عباس کیارســتمی با حضور علی 
رفیعــی، لیلی گلســتان، فاطمــه معتمدآریا، 
همایون ارشــادی، ابوالفضل جلیلی، ســروش 
صحت، آزیتا حاجیان و برخی دیگر از چهره های 
فرهنگی و هنری در موزه سینمای ایران برگزار 

شد.
در مراســم جایــزه بین المللــی عکس پنج 
بزرگداشت عباس کیارستمی،  مهدی شادی زاده 
)دبیر جشنواره( گفت: سخت است در این جمع 
صحبت کردن. جایزه عکس پنج شاید بهانه ای 
بود که ما بتوانیم یک کار کوچک فرهنگی برای 
یاد عباس کیارســتمی انجام دهیــم. از خانم 
گلستان به خاطر حمایتشان در این مدت خیلی 
ممنونم. همچنین از هیات داوران و همه افرادی 
که ما را در این جشــن همراهی کرده اند خیلی 

ممنونم.
در ادامــه این مراســم مســتندی از عباس 

کیارستمی برای عموم به نمایش گذاشته شد.
علی رفیعی در این مراسم گفت: من خطابه ای 
ندارم کــه خدمت دوســتان عــرض کنم ولی 
خاطره ای از عباس کیارستمی دارم که همیشه با 
من است. چون تنها یک خاطره نیست، بلکه یک 
درس است. داســتان آن به دهه ۶۰ برمی گردد. 
بعد از انقلاب دوستانی از ایران به فرانسه آمدند و 
آنجا عکاسی راه انداختند و احمد میرشکاری هم 
تکنسین آنجا بود. روزی عباس کیارستمی به آنجا 
آمد و فهمیدیم که با احمد دوستی نزدیکی دارد. 
آن زمان کیارستمی شهرت چندانی نداشت اما 
کیارستمی بود. آنجا این شانس را داشتم که با او 

به گپ و گفت بنشینیم.
وی ادامــه داد: در یکی از روزهــای آغازین 
دوســتی ما بحثی در مورد نگاه شــکل گرفت. 

کیارســتمی می گفت اصل هنر در نگاه است اما 
ما ایرانی ها نگاه نمی کنیم، بلکه می بینیم؛ فرق 
است بین دیدن و نگاه کردن. ناگهان سیگار من 
را از روی میز برداشــت و گفت چند ســال است 
که این ســیگار را می کشــی؟ گفتم ۲۰ سال. 
گفت گرافیت و رنگ های این سیگار را بگو و من 
نتوانستم بگویم. گفت این فرق است بین دیدن و 
نگاه کردن و تبدیل کردن دیدن به نگاه کردن کار 

هنرمند است.
رفیعی در ادامه بیان کرد: هنرمند با قرار دادن 
چیزی که می خواهد بگویــد در جایی که باید، 
می تواند کاری کند تا مخاطب بــه آن نگاه کند 
و چیزی را ببیند که تا قبل از آن ندیده اســت. در 
واقع آن زمان اســت که اثر هنری خلق می شود. 
کیارستمی می گفت اگر این پاکت سیگار را روی 
میز اتو بگذاریم و در کنار آن یک لاشه گوسفند و 
یک چرخ خیاطی و همه این ها در روی دریا؛ هر 
مخاطبی را وادار به نگاه کردن می کند تا بفهمد که 
چه ربطی بین این موارد وجود دارد. این هم یکی 

دیگر از کارهای هنرمند است.
این کارگردان در پایان گفت: از کیارستمی در 
صحبت های دیگر نیز بینش او را یاد گرفتم. اینکه 
بتوان روزمرگی های زندگی را به گونه ای نشــان 
داد تا آدم ها چیزهایی که ندیده اند را ببینند. آثار 
کیارستمی به شدت آموزنده هستند و باید دید 

که ما چطور آنها را نگاه می کنیم.
ابوالفضل جلیلی نیز در این مراسم گفت: یک 
ساعتی است اینجا هســتم و نمی دانم چرا اینجا 
هستم. به من گفتند مراســم بزرگداشت برای 
عباس کیارستمی است ولی انگار کلاس عکاسی 
بوده یا اینکه قرار اســت جایزه عکاسی بدهند. 
شخصا مراسم های رسمی برای من جذاب نیست 
و در جشنواره های خارجی هم که به عنوان داور 
حضور پیدا می کنم، حوصله مراسم های رسمی 

را ندارم.
وی ادامه داد: تنها چیزی که در این مراســم 
برایم جذاب بــود، صحبت های آقــای رفیعی 
بود که ســر و تهی داشــت و از آن لذت بردم. از 

عباس کیارستمی چند خاطره دارم که برایتان 
می گویم. زمانی که من ۱۷ سالم بود، لیوان  هایی 
بود و قیمت های اجناس مختلف مشخص بود و 
مثل الان ۵ دقیقه یک بار قیمت ها تغییر نمی کرد. 
بعــد از مدت ها لیوانی آمد به عنوان نشــکن که 
قیمتش بالاتر بود. لیوان نشــکنی که شکست 
صحنه ای از فیلم گزارش عباس کیارستمی بود 
که من دیــدم و از آن لذت بــردم. چراکه صحنه 
جذاب بود که در آن یک لیوان شکســت و به فرد 
گفتند که چون لیوان نشکنی را شکسته ای باید 

مبلغ بیشتری بدهی.
جلیلی در ادامــه اظهار داشــت: دو فیلم در 
زندگی با من کاری کرد و جــوری من را به وجد 
آورد که ناخودآگاه برای آنها دســت زده ام. یکی 
فیلم ۱۵ دقیقه ای »هم سرایان« بود که از نظرم 
هنوز بهترین فیلم کیارســتمی است و دیگری 
فیلم »خانه دوست کجاســت« او بود که بعد از 
اینکه برای بار دوم آن را دیدم گفتم کیارستمی 
کسی اســت که اگر دســت در منجلاب کند، 
جواهر بیــرون می آورد.عباس مشــهدی زاده 
)مجسمه ســاز( نیز در این مراسم گفت: چند بار 
برای دیدن عباس کیارستمی به بیمارستان جم 
رفتم و بعد از چند مرتبه توانســتم پیش او بروم. 
گفتم عباس پاشو این ســیم و لوله را قطع کنیم، 
تو برو بــه کار دنیایی ات برس تا مــن به جای تو 
بخوابم. من را می دید ولی جان صحبت نداشت، 
ولی یک اشک از چشمانش جاری شد و به نوعی 
تشکر کرد.در انتهای مراسم برگزیدگان این دوره 
از جشنواره عکس پنج معرفی شدند. عبدالرحمن 
مجرد نفر چهارم، محمــد معتمدی از نیویورک 
نفر سوم، محمد نظری از زنجان نفر دوم و سورنا 
جوانی نفر اول این دوره از جشنواره بودند که در 

انتها جوایز خود را دریافت کردند.

علی رفیعی:

اصل هنر در نگاه است اما ما ایرانی ها نگاه نمی کنیم بلکه فقط می بینیم

علی مســعودی کارگردان »آخر خط« معتقد است تعهد گرفتن 
تلویزیون از بازیگران تازه کار ایــن مجموعه اقدامی حرفه ای بوده که 

باعث می شود پروژه ها به مشکل نخورند.
علی مسعودی بازیگر و کارگردان درباره سریال »آخر خط« که این 
شب ها از شبکه سه سیما پخش می شود، گفت: کارگردانی مجموعه 
طنز »آخر خط« که هم اکنون از شــبکه ســه در حال پخش است را 
انجام داده ام و در این مجموعه بازی هم کــرده ام، به نظرم کار خوبی 

شده و امیدوارم مردم دوست داشته باشند.
وی افزود: در شرایط فعلی خصوصاً با آمدن کرونا که گویا قصد رفتن 
هم ندارد، مجموعه های طنز می تواند حال و هوای مردم را عوض کند و 

از این بابت خوشحالم که پخش مجموعه »آخر خط« آغاز شده است.
»نوروز رنگی« مرداد در مشهد کلید می خورد

مسعودی درباره کارهای دیگر خود از جمله سریال نوروزی »نوروز 

رنگی« گفت: هم اکنون مجموعه »نوروز رنگی« را با سیما فیلم جلو 
می بریم و ان شاءالله در مردادماه این کار را در مشهد کلید خواهیم زد.

وی در ادامه درباره تعهد ۱۰ ساله بازیگر مجموعه »آخر خط« به 
تلویزیون گفت: من وقتی این خبر را شــنیدم بسیار خوشحال شدم 
چراکه این روند را بسیار درســت می دانم و معتقدم قبل از این ها باید 
این قبیل کار انجام می شد.بازیگرانی که با تلویزیون معروف می شوند و 
به پروژه ها آسیب می زننداین بازیگر ادامه داد: افراد زیادی هستند که 
از طریق تلویزیون معروف می شوند ولی برخی شان بعد از معروفیت 
کارهایی می کننــد که خیلی ها را دچار زحمت می کنند و چه بســا 
پروژه هایی که بواسطه برخی کارهای آن ها آسیب می بیند.وی افزود: 
از طرف دیگر با وجود تولیدات زیادی که امروز صورت می گیرد و برخی 
از آن ها موسمی هم هست نرخ دستمزدها و… طوری است که وقتی 
شما یک هنرپیشه را پیدا می کنید و روی او سرمایه گذاری می کنید 

دفعه بعد نمی توانید از این سرمایه استفاده کنید و به نظر من بستن 
قرارداد حرفه ای مدت دار چاره کار است که البته چیز نو و جدیدی هم 
نیست.این کارگردان افزود: خود من در پروژه ای که مشغول هستم هم 
این کار را خواهم کرد چراکه گرفتن تعهد حرفه ای از افراد را یک کار 
حرفه ای می دانم که به نفع همه است.مسعودی در پایان گفت: تعهدی 
که برخی هنرمندان به تلویزیون می دهند اول به نفع خودشان است و 
بعد به نفع سازنده و تلویزیون. این کار در صورتیکه درست اجرا شود 

می تواند برخی مشکلات ما را حل کند.
علی صبوری استندآپ کمدین »خندوانه« که برای اولین بار این 
شب ها به عنوان بازیگر در سریال »آخر خط« ظاهر شده است، برای 
حضور در این سریال تعهد ۱۰ ســاله به صداوسیما داده است تا همه 
فعالیت هایش به خصوص در فضای مجازی تا ۱۰ سال آینده با اجازه 

مدیران سازمان صداوسیما باشد.

همایون غنی زاده قصد دارد در دوران از ســرگیری فعالیت های 
تئاتری و برای تابستان ســال جاری، نمایش »ددالوس و ایکاروس« 
را با حضور نوید محمدزاده و بهرام افشاری روی صحنه ببرد.نمایش 
»ددالوس و ایــکاروس« بــه کارگردانی همایون غنــی زاده یکی از 
مطرح ترین اجراهای ۱۵ سال گذشــته تئاتر ایران بوده که چندین 
بار بر صحنه تئاتر تهران اجرا شــده و در فستیوال معتبر »باربیکن« 
لندن و همچنین کشــور آلمان نیز روی صحنه رفته و مورد استقبال 
قرار گرفته اســت.نکته قابل توجه درباره اجــرای نمایش »ددالوس 
و ایکاروس« کپی برداری یک گروه تئاتر انگلیســی از این اثر و اجرای 
آن در کشــور انگلســتان بود که با اقدام قانونی گــروه ایرانی اجرای 
آن متوقف شــد.غنی زاده قصد دارد در جدیدترین فعالیت خود در 

زمینه کارگردانی تئاتر، نمایش »ددالوس و ایــکاروس« را بار دیگر 
و این بار در تابستان ســال ۹۹ روی صحنه ببرد.در اجرای جدید این 
اثر نمایشی قرار است نوید محمدزاده و بهرام افشاری به ایفای نقش 
بپردازند.محمدزاده و افشــاری که در یک بــازه زمانی فعالیت خود 
در عرصه بازیگــری حرفه ای تئاتر را آغاز کردند، توانســتند کارنامه 
موفقی را در تئاتر به خود اختصاص دهنــد. این ۲ بازیگر در بازیگری 
عرصه تصویر نیز به موفقیت های خود ادامه داده اند.نوید محمدزاده و 
بهرام افشــاری پیش از این در نمایش »دیابولیک رومئو و ژولیت« به 
کارگردانی آتیلا پسیانی و »مرد بالشــی« به کارگردانی علی سرابی 
همبازی بوده اند.همایون غنی زاده و بهرام افشاری نیز پیش از این در 
نمایش »می سی سی پی نشســته می میرد« به کارگردانی غنی زاده 

با هم همکاری داشته اند.غنی زاده قصد داشــت در بهار سال جاری 
نمایش »کالیگولا« را در تالار وحــدت روی صحنه ببرد که به دلیل 

تعطیلی های پیش آمده کرونایی، این نمایش به صحنه نرفت.

عظیم موســوی درباره از ســرگیری اجرای 
نمایش »حیاط خانه حشــمت خانــم« که قرار 
بود از ســوم فروردین ماه مجددا بــه صحنه برود، 

توضیحاتی ارائه داد.
عظیم موســوی نویســنده و کارگردان تئاتر 
دربــاره وضعیت اجــرای نمایش »حیــاط خانه 
حشمت خانم« گفت: آذر و دی ۹۸ نمایش »حیاط 
خانه حشمت خانم« را در تماشاخانه سنگلج روی 
صحنه داشــتم که به دلیل ایام فاطمیه ادامه اجرا 
به فروردین ۹۹ موکول شد اما متاسفانه با تعطیلی 
تماشــاخانه ها به دلیل بحران کرونــا اجرای این 

نمایش نیز منتفی شد.
وی ادامــه داد: بــا از ســرگیری اجراهای 
تئاتــری از تیرماه بعــد از پیگیــری ای که از 
اداره کل هنرهای نمایشــی کردم، قرار اســت 
زمان اجرای نمایــش را به من اطــلاع دهند. 
ملیکا رضی که اجرایش اسفندماه متوقف شد، »کابوس های مرد مشــکوک« بــه کارگردانی احتمال دارد این اثر نمایشــی بعــد از اجرای 

به صحنه برود.
این پژوهشگر یادآور شد: البته به دلیل بحران 
کرونــا تمرین های آماده ســازی نمایش متوقف 
شده است و تا مشخص نشــدن زمان دقیق اجرا 
نمی توانم گروه را دور هم جمع کنم. اجرای نمایش 
هم با توجه به دستورالعمل های بهداشتی تغییرات 
اندکی در میزانســن خواهد داشــت و بازیگران 
مجبور هستند با فاصله بیشــتری از هم به ایفای 

نقش هایشان بپردازند.
موسوی در پایان صحبت هایش درباره داستان 
نمایش توضیح داد: داستان نمایش شباهت هایی 
به مجموعه »خانم قمر خانــم« دارد و افرادی را به 
تصویر می کشــد که هرکدام در یکی از اتاق های 
یک خانه بزرگ که متعلق به حشمت خانم است، 
منزل دارند و زندگی هرکــدام از آن ها با چالش ها 
و داستان هایی روبروســت که همه این مسایل در 

حیاط خانه روایت می شود.

علی مسعودی خبر داد؛

سریال»نوروزرنگی«مردادکلیدمیخورد

به کارگردانی همایون غنی زاده؛
نویدمحمدزادهوبهرامافشاریهمبازیشدند

عظیم موسوی مطرح کرد؛

چالشهایهمسایههادر»حیاطخانهحشمتخانم«

فرهنگ و هنر

»قلم خاطرات« با یاد سردار 
سلیمانی منتشر شد

 »قلم خاطرات« نوشته علیرضا میاحی جوان ۲۱ 
ساله اهل آبادان، با یادی از شهادت سردار سلیمانی 

منتشر شد.
کتاب »قلم خاطرات« نوشــته علیرضا میاحی 
توســط انتشــارات حضرت ابوالفضل العباس)ع( 

منتشر شد.
نویســنده »قلم خاطرات« جوان ۲۱ ساله اهل 
آبادان اســت که می گوید برای انتشــار این کتاب 
که به شهادت سردار قاسم سلیمانی می پردازد، با 
دشواری های فراوانی روبه رو بوده است.این کتاب 
بر اســاس واقعیت های زندگی یک جوان جنوبی 
)آبادانی( اســت که خاطرات پدر را از زمان جنگ 
تحمیلی و پس از آن شــنیده و آن را تبدیل به یک 
کتاب کرده است؛ خاطرات کتاب، تخیلی و تصنعی 
نیســتند بلکه رنگ و بویی از حقیقت دارند.کتابی 
که به گفته نویسنده اش، مظلومیت مردم آبادان و 
جنوب را بیان می کند؛ و در ادامه جنگ را با شهادت 
سردار ســلیمانی و حال هوای تشــییع و شهادت 

ایشان به تصویر می کشد.
»قلم خاطرات« نوشته علیرضا میاحی در ۵۰۰ 
جلد و ۸۰ صفحه توسط انتشارات حضرت ابوالفضل 

العباس در آبادان منتشر شده است.

معرفی بازیگران کودک فیلم 
سینمایی »گُل به خودی«

ابوالفضــل رجبی و رایــان ســرلک به عنوان 
بازیگران کودک فیلم ســینمایی »گُل به خودی« 
انتخاب شــدند.»گُل به خــودی« به عنوان اولین 
فیلم سینمایی سال ۱۳۹۹در ژانر کودک و نوجوان 
به کارگردانی احمد تجری و تهیه کنندگی علی قائم 
مقامی به زودی در تهران کلید می خورد.ابوالفضل 
رجبی بازیگر پایتخت و رایان سرلک بازیگر مجموعه 
زیرخاکی که در این سریال ها درخشیدند در »گُل 
به خودی« اولین حضور ســینمایی خود را تجربه 
خواهند کرد.فیلمنامه این اثر نوشــته مشــترک 
احمد تجری و لاله قهرمانی اســت و فضایی رئال، 
عروســکی و فانتزی دارد.داستان »گُل به خودی« 
قصه آمال و آرزوهای تعدادی کودک اســت که در 
پرورشگاه زندگی می کنند و به کمک چند عروسک 
وارد ماجراهایی فانتزی و جذاب می شــوند.»گُل 
به خودی« روزهای پایانی پیش تولید را ســپری 
می کند و بــزودی بازیگران بزرگســال این فیلم  
معرفی می شوند.عوامل و دست ندرکاران »گُل به 
خودی« عبارتند از:کارگردان: احمد تجری ، مشاور 
کارگردان: کیومرث پوراحمد، مدیر فیلمبرداری: 
علی رنجبر، طراح چهره پردازی: محسن دارسنج، 
نویسندگان: احمد تجری، لاله قهرمانی، صدابردار: 
امیر شاهوردی، طراح صحنه و لباس: ثنا نوروزبیگی، 
برنامه ریز و دســتیار اول کارگردان: فرزاد ظریفی، 
منشی صحنه: لیلا مربی، ســرمایه گذاران: فریبا 
عزیزی و علی قائم مقامی، عکاس: مهدی حیدری، 
مشاور رسانه ای: منصوره بسمل، تهیه کننده: علی 

قائم مقامی.

»شهربازی« برنده جایزه 
جشنواره »پالم اسپرینگز« شد

 فیلــم کوتــاه »شــهربازی« بــه کارگردانی 
کاوه مظاهــری از جشــنواره فیلم کوتــاه »پالم 
اسپرینگز« جایزه گرفت.فیلم کوتاه »شهربازی« 
به کارگردانی کاوه مظاهــری، برنده دیپلم افتخار 
بهترین فیلم کوتاه مســابقه بین الملل جشنواره 
فیلم کوتاه »پالم اسپرینگز« شد. به عقیده بسیاری 
از پخش کنندگان، این جشــنواره به عنوان دروازه 
ورود به جوایز اسکار فیلم کوتاه شناخته می شود، 
چرا که برندگان آن معمولاً در شورت لیست نهایی 
جوایز اســکار دیده می شوند.»شهربازی« پیشتر 
به واسطه جایزه بهترین فیلم بین الملل جشنواره 
»فویل« برای شرکت جوایز آکادمی اسکار ۲۰۲۱ 
معرفی شده بود. مظاهری سال ۱۳۹۶ هم برای فیلم 
قبلی اش با عنوان »روتوش« یکی از جوایز اصلی این 
جشنواره را دریافت کرده بود.عواملی که در ساخت 
این فیلم همکاری داشــته اند، عبارتند از بازیگران 
سونیا سنجری، سروش ســعیدی، آرتین ربیعی، 
نویســندگان فیلمنامه: کاوه مظاهری و سپینود 
ناجیان، مدیر فیلمبرداری: بهروز بادروج، تدوین: 
پویان شعله ور، طراح صحنه و لباس: رها دادخواه، 
موسیقی: کیتو سیکوئرا، طراحی گریم: حسنا خان 
محمدی، صدابردار: هــادی معنوی پور، صداگذار: 
حســین قورچیان، مدیر تولید: مهــدی برجیان، 
دستیار اول کارگردان: بهنام راهنمایی، برنامه ریز: 
مینا همدانی، عکاس: محمد معصومی، جلوه های 
ویژه کامپیوتری: محسن خیرآبادی، طراح پوستر: 
سوســن آذری، تهیه کننــدگان: کاوه مظاهری، 
ســروش ســعیدی، پویان صدقی، تهیه شده در 

دارواش فیلم و تری براز فیلم.

خبر

دو فیلم انصرافی به اکران 
رضایت دادند

دو فیلم »شــنای پروانه« و »خوب بد جلف« از 
چهارشنبه ۴ تیر ماه اکران می شوند.

رســول صدرعاملی تهیه کننده فیلم »شنای 
پروانه« با تایید گفت: جلســه ای در وزارت ارشــاد 
ساعات قبل برگزار و مقرر شد به احترام مخاطبان 
و تماشاگران پیگیر سینما این دو فیلم از چهارشنبه 

اکران شوند.
به گزارش ایســنا، صدرعاملی ارائه  توضیحات 

بیشتر در زمینه شرایط اکران را به بعد موکول کرد.
»شــنای پروانه« و »خوب بد جلف ۲ « قرار بود 
امروز اول تیر ماه همزمان با بازگشایی سینماها پس 
از تعطیلات کرونایی اکران شوند اما تهیه کنندگان 
آنها انصراف داده بودند تا شرایط اکران مناسب شود.

»یادنامه علیرضا احمدزاده« 
منتشر شد

کتاب »در انتظــار خفتــن«، یادنامه علیرضا 
احمدزاده )منتقد و مدرس تئاتر و ســینما( توسط 

روح الله زمزمه منتشر شد.
ایــن کتــاب در ۳۳۸ صفحه و قطــع رقعی به 
مناسبت نهمین سالگرد درگذشــت یادعلیرضا 
احمدزاده، از منتقــدان  کانون ملی منتقدان تئاتر 

توسط نشر مینو به چاپ رسیده است.
کتاب »در انتظار خفتن« شــامل گزیده نقدها، 
نمایشنامه ها، شــعرها و تصاویر علیرضا احمدزاده 
است و در بخشی از آن به قلم صمد چینی فروشان 
)منتقد تئاتر و نویسنده( چنین آمده است: حوصله 
غریبی داشــت، این جوان ناآرام کرجــی! و انرژی 
پایان ناپذیری که اگر اجــل فرصت داده بود، یقین 
دارم که در هنر نقد، به پیــرِ دیری صاحب رای بدل 
می شــد. او گرایش ذاتی غریبی بــه رویکردهای 
سنت شــکنانه، در همه عرصه ها، به ویژه در تئاتر 
معاصر داشــت. نمی دانم این پدیــده نادرِ گرایش 
به هنر را، در بعضی از آدم هــا، با کدام منطق علمی 
می شــود توضیح داد، اما باور دارم که هنرمندان، 
مخلوقات خاص خداوند هســتند. آن ها، بی آن که 
خود بدانند، با رسالتی خاص به دنیا می آیند و داور 
حقیقی آن ها نیز جهان ماوراء است. او از آن دست 
آدم هایی بود که ایستایی را در زندگی برنمی تابند. 
آدم هایی که دائماً جست وجو می کنند و می آموزند 
و تجربه می کنند تــا میدان تاثیرگــذاری خود را 
بر جامعه و ســرزمینی که از آن هویــت یافته اند، 
وســیع تر و وســیع تر کنند. او و آدم هــای نظیر او 
اساساً کنشــگران اجتماعی ازلی - ابدی هستند و 
به همین خاطر بود که علیرضا دایره بسته و محدود 
کلاس های مدرسه ای را در ساعات پس از تدریس، 
به اشکال گوناگون، بازتر و گســترده تر خواست؛ و 
چنین بود که روز به روز، به حلقه دوستان، شاگردان 

و مریدان جوانش افزوده می شد.
بخش دیگر این کتاب شامل مطالبی از بازیگران، 
نویســندگان، کارگردانان و منتقدان تئاتر کشور 

است.

 “شنای پروانه« 
و »خوب بد جلف۲" چهارشنبه 

اکران می شوند
 دو فیلــم »شــنای پروانــه« و »خــوب بــد 
جلف۲:ارتش سری« از چهارشنبه به روی پرده می 
روند.مرتضی شایسته دبیر شورای صنفی نمایش 
بعد از جلسه شورا که لحظاتی پیش به پایان رسید 
در گفت وگو با خبرنگار ایرنا با اعلام این خبر گفت: 
رسول صدعاملی، علی ســرتیپی برای فیلم شنای 
پروانه و محسن چگینی و علی اسدزاده برای فیلم 
خوب بد جلف در شورا حاضر شدند که پس از بحث 
های مختلــف پذیرفتند این دو فیلــم روانه اکران 
شــود.وی ادامه داد: صاحبان این دو فیلم به خاطر 
ســینمای ایران پذیرفتند در این شرایط سخت به 
عنوان خط شکنان اکران باشــند که قدردان آنها 
هستیم و امیدواریم شــاهد رونق دوباره سینمای 
کشورمان باشــیم.در فیلم سینمایی شنای پروانه 
بازیگرانی چون جواد عزتی، طناز طباطبایی، امیر 
آقایی، پانته آ بهرام، علی شــادمان، نیره فراهانی، 
مهدی حســینی نیا، ایمان صفا، مه لقا باقری، نادر 
شهسواری و با معرفی آبان عسکری به ایفای نقش 
می پردازند.فیلمنامه شــنای پروانه که مضمونی 
اجتماعــی دارد، توســط محمد کارت، حســین 
دوماری و پدرام پورامیری نوشته شده و در خلاصه 
داستان آن آمده است: در جنوب شهر، شنای پروانه 
طوفان به پا می کند.در خلاصه داستان خوب، بد، 
جلف ۲ آمده اســت: گروهی ضد انقلاب به ریاست 
دکتر مدنی )فرهاد آییش( و زیر نظر دونالد ترامپ 
ماموریتی به فربد )حامد کمیلی( در ایران به عنوان 
گروه فیلمبرداری به ایران بفرستد. در آنجا پژمان 
جمشیدی و سام درخشــانی به عنوان بازیگر های 

فیلم ارتش سری انتخاب می شوند. 

سینما


